
خریدار  ســخنگوی ســازمان هدفمندسازی 
یارانه هــا با بیــان اینکــه یارانه افــراد متقاضی 
بازنگری به حذف یارانه معیشــتی هنوز مسدود 
اســت، گفــت: فهرســت 2.5 میلیــون نفری 

متقاضیان جدید به وزارت رفاه ارسال شد.
ســیده طیبه حســینی، در مورد اینکــه یارانه 
کمک معیشتی مرحله دوم از دیروز قابل برداشت 
شــد، آیا یارانه افراد متقاضــی بازنگری هم قابل 
برداشت شــده اســت، گفت: فعلا یارانه کسانی 
که در اردیبهشــت ماه حذف شده و تقاضای خود 
برای برقراری مجدد یارانه معیشتی را در سامانه 
حمایتی وزارت تعاون، کار و رفــاه ثبت کرده اند، 

هنوز قابل برداشت نشده است.
وی در مــورد اینکه یارانه معیشــتی خانوارهای 
متقاضــی بازنگری چــه زمانی قابل برداشــت 
می شود، گفت: تا بررسی نهایی وزارت رفاه نهایی 
نشود، مســدودی از یارانه افراد متقاضی بازنگری 

رفع نمی شود.
سخنگوی ســازمان هدفمندســازی یارانه ها در 

مورد اینکــه چه زمانــی بررســی وزارت رفاه به 
سازمان هدفمندی ابلاغ می شــود، گفت: طبق 
مذاکراتی که شــده و همچنین براساس دستور 
رئیس جمهور که باید ظرف یک ماه افراد متقاضی 
بازنگری تعیین تکلیف شــوند، امیدوارم بررسی 

وزارت رفاه به زودی انجام و به ما ابلاغ شود.
وی تأکید کرد: هنــوز وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی نتیجــه بررســی های خــود را برای 
متقاضیان بازنگری یارانه کمک معیشــتی ارائه 

نکرده است.
وی در مــورد اینکه وزیــر رفاه اعــلام کرده یک 
فهرســت 3 میلیون نفری ویک فهرست بیش از 
یک میلیون نفری و در مجموع بیش از 4 میلیون 
نفر به یازمان هدفمندی یارانه ها ارســال شــده 
است، گفت: ما براساس همان لیست، یارانه کمک 
معیشتی را به دستور رئیس جمهور برای این افراد 
واریز کردیم، اما فعلا مسدود اســت و باید بعد از 

بررسی وزارت رفاه این مسدودی رفع شود.
سخنگوی ســازمان هدفمندی یارانه ها در مورد 

اینکه بررسی اعتراض برای بعد خانوار و اطلاعات 
اقتصادی خانوار در کجا باید انجام شــود، گفت: 
کسی که یارانه اش حذف شده اســت، اسم او در 
لیست مســدودی قرار می گیرد و او نمی تواند در 
دفاتر پلیــس + 10 ثبت نام کند و بایــد از طریق 
ســامانه حمایتی وزارت رفاه هم بعد خانوار و هم 

اطلاعات اقتصادی خانوار بررسی شود.
به گفته حســینی، براســاس بند ب تبصره 14 
قانــون بودجه 1401 بــه ســازمان هدفمندی 
یارانه ها و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام 
شده است که باید ســازمان هدفمندی یارانه ها 
ثبت نــام افراد جدیــد و جامانده یارانــه را انجام 
دهد و در این تبصره گفته شــده است، شناسایی 
و دهک بنــدی خانوارها و شناســایی خانوارهای 
پردرآمد توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
انجام شــود و بعد از آن اعلام کرده است، نسبت 
به حذف یارانه افراد پردرآمد باید اقدام شــود، اما 
شناســایی و دهک بندی افراد باید توسط وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی انجام شود.

حســینی گفت: سرپرســتان خانوار می توانند 
در ســامانه حمایتی وزارت رفــاه ثبت نام کنند. 
پرونده آنها باید در پایگاه وزارت رفاه بررسی شود 
و بعد از آن در صورت داشتن شــرایط، یارانه آنها 
برقرار می شود و این شرایط ناشــی از بعد خانوار 
از قبیل اضافه شــدن فرزند یا تأهل فرزند و یا هر 
اتفاق دیگری که در خانــواده می افتد و همچنین 

اطلاعات اقتصادی خانوار خواهد بود.
سخنگوی سازمان هدفمندسازی یارانه در مورد 
اینکه وزارت رفاه می گوید که لیستی که سازمان 
هدفمندی ارائه کرده، دارای اطلاعات تکرار است، 
گفت: ما با وزارت رفــاه صحبت می کنیم و در این 
زمینه یک فهرســت 2.5 میلیون نفری از افرادی 
که تاکنون یارانه نگرفته اند و یا قبل از سال 1401 
یارانه نمی گرفتند، اما اکنــون متقاضی دریافت 
یارانه هســتند، در ســامانه my.gov.ir ثبت نام 
کرده که این فهرســت را برای بررســی به وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارسال کرده ایم.
حســینی این نکته را هم گفت که در این فهرست 

تعداد محدودی افراد تکراری وجود داشــت که 
مثلًا هم پدر خانواده و هم مادر خانواده نام فرزند 
را ذکر کرده بود که این لیســت هم اصلاح شــد و 
لیست جدیدی در بعدازظهر شنبه 21 خرداد به 

وزارت رفاه اعلام شد.
حســینی در مورد فرزندان مجرد کــه متقاضی 
تشــکیل خانواده جدید یارانه ای هستند، گفت: 
مجردانــی که قبــلًا نمی گرفتنــد می توانند، به 
عنوان یک خانوار جدید تک نفــره ثبت نام کنند، 

اما مجردی که با خانواده یارانه می گرفت، فقط از 
طریق ازدواج می توانــد از خانواده قبلی خود جدا 

شود و دستورالعمل فعلًا این گونه است.
وی تأکید کرد: اطلاعات تکمیلی به روزرســانی 
شــده از طریق ســازمان هدفمندی یارانه ها در 
روز شــنبه 21 خرداد به وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی ارسال شده اســت و ما منتظر بررسی 
آنها و ا علام نتیجه برای رفع مسدودی یارانه افراد 

هستیم.
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 ارسال فهرست متقاضیان جدید به وزارت رفاه

یارانه معیشتـی متقاضیان بازنگری قابل برداشت نیست

اتاق

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
می گوید ریشه عدم حضور قدرتمند ایران در 
بازارهایی مانند آفریقــا را باید در نگاه کلان 
اقتصادی و وابســتگی به نفت جســت وجو 

کرد.
عباس آرگون، اظهار کــرد: امروز اقتصاد جهان 
بر اســاس تعامل همه جانبه و زیرساخت های 
تجاری مطلوب عمل می کند. یعنی برای آنکه 
بتوان در بازارهای متنوع حضور داشت، باید از 
زیرســاخت هایی مانند حمل و نقل تا تعاملاتی 
در حوزه های بانکــی و اقتصادی را فراهم کرد و 
ســپس به عقد قراردادهای مشترک و گسترده 

کردن تجارت فکر کرد.
وی با بیــان اینکــه اقتصاد ایران بــرای مدت 
طولانی منابع محور بوده، بیان کرد: وابستگی 
اقتصاد ایران به پول نفت باعث شــده، هیچگاه 
به شکلی درســت به صادرات غیرنفتی توجه 

نشود. 
از ســوی دیگر با توجه بــه محدودیت هایی که 
اقتصاد ایران در ســال های گذشته با آن مواجه 
بوده، بازار کالاهای صادراتی کشور نیز به چین 
و برخی کشورهای همســایه و آسیایی محدود 
شده و فرصت حضور در بازارهایی مانند آفریقا 

به وجود نیامده است.
عضو اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: در میان 
کشــورهای آفریقایــی نیز منابــع محوری 
وجود داشــته و این کشــورها نیز در حوزه 
معادن فعالیت داشــته اند. بــه همین دلیل 
اقتصادهــای دو طرف تا حدی شــبیه به هم 
بوده و همیــن موضوع افزایــش تعاملات را 

دشوار کرده است. 
محدودیت منابع مالی کشورهای آفریقایی نیز 
مزید بر علت شده تا ســطح تعاملات دو طرف 

پایین باشــد. باید به این موضوع دشواری هایی 
مانند حمل و نقل را نیز اضافه کرد.

آرگون با بیــان اینکه بحث حضــور در آفریقا 
نباید به عنــوان یک طرح کوتــاه مدت در نظر 
گرفته شــود، توضیح داد: ما اساسا در صادرات 
نمی توانیــم نگاه کوتاه مدت داشــته باشــیم. 
کالاهای ما باید چه در حــوزه کیفیت و ارزش 
افزوده، چــه در حوزه قیمت گــذاری و چه در 
بخش هایی مانند برندسازی و عرضه پیشرفت 

کند. 
اگر به این موضوع تعامل سازنده با اقتصاد جهان 
را نیــز اضافه کنیم، می توان انتظار داشــت که 
صادرات ایران چه در آفریقا و چه در سایر نقاط 

جهان افزایش پیدا کند.
وی خاطرنشــان کرد: امروز تعامــل با جهان، 
مقدمه افزایش امنیت چه در ســطح ملی و چه 

در سطح اقتصادی است. 
ایران هر چــه بتواند حضور خــود در بازارهای 
مختلف از آســیا و اروپا گرفته تا آفریقا و آمریکا 
را افزایش دهد، در کنار ثبت رشــد اقتصادی، 
افزایش صادرات و بالا بردن ســطح اشــتغال، 
می تواند بــرای آینــده خود نیــز برنامه هایی 

جدی تر و توسعه محور طراحی کند.

چرا آفریقایی ها کالای ایرانی نمی خرند؟

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ پاسخ داد

سیاست قطع برق برای پرمصرف های 
تهرانی اعمال می شود؟

 وزارت صمت اعلام کرد

و   حذف قرعه کشی ۵۰ مدل خـودر
وش آن تا پایان شهریور  و فر

فراخوان شناسایی سرمایه گذار جهت امحاء 
و بازیافت و تبدیل پسماند شهری

سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری همدان

شهرداری همدان این آمادگی را دارد که درراستای برآورده شدن 
اهداف زیست محیطی و کمک به سرمایه گذار، پتانسیل های موجود 
در محل دفن پســماند شهر همدان راپس از طی ضوابط قانونی در 
اختیار ســرمایه گذار قرار دهد و شرایط منعطف همکاری در مدت 

زمان بهره برداری را اعمال نماید. 
لازم است در طرح های پیشنهادی موارد ذیل مورد توجه قرار 

گیرد:

ارائه مشــخصات فنی در خصوص فناوری پیشــنهادی، روش 
ســرمایه گذاری، مدت اجرا، محصولات، الزامات و نیازمندی های 

طرح و غیره.
سابقه فعالیت های مشابه و مرتبط اعم از داخلی و خارجی 

تاییدیه از شــرکت خارجی سازنده مبنی بر امتیاز نمایندگی و 
تفویض اختیار قانونی و رسمی

تاییدیه و مجوزهای لازم از سازمان های ذی صلاح 

سازمان سرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی به نمایندگی از 
شــهرداری همدان در نظر دارد در راستای اهداف زیست محیطی 
خود و جهت اســتفاده بهینه و موثر از پتانســیل و زیر ســاختهای 
موجود در محل دفن پسماند این شهر )که دارای راههای دسترسی 
آســفالت، خط پردازش 250 تنی و پســت برق 500 کیلوواتی و 
محصور بودن منطقه به وسعت بیش از 7 هکتار می باشد(، نسبت به 
شناســایی و ارزیابی توانمندی و جذب سرمایه گذار در قالب انواع 
مدل های ســرمایه گذاری در زمینه فن آوری های بازیافت و تبدیل 
پســماند شهری به میزان روزانه 450 تن پســماند، اقدام نماید. 
لذا بدینوســیله از کلیه اشــخاص حقیقی و حقوقی دارای دانش، 
فن آوری، تجربه کاری و علاقمند دعوت به عمل می آید، ضمن اعلام 
آمادگی به صورت مکتوب نســبت به ارائه طرح های پیشنهادی تا ده 
روز پس از انتشــار این آگهی به صورت ارسال مستندات به پست 
الکترونیک سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری 
نمایند.  اقدام   investment@hamedan.ir به نشانی:  همدان 
همچنین برای کسب اطلاعات بیشتر و یا اخذ تایید دریافت ایمیل، 
می توانید با شماره تلفن 38220416-081 تماس حاصل فرمایید.



در آیین بهره برداری از ۵۴۶ واحد اقتصادی راکد و نیمه فعال احیا شده
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وی صنعت بست؟ خودتحریمی چگونه راه را به ر
سید شــجاع الدین امامی رئوف  پس از تحریم ها واردات مواد اولیه 
از کشــورهای مختلف بــا مشــکلات بســیاری در دور زدن تحریم ها 
و نقل و انتقال پول و اســناد خرید و حمل مواجه بــوده و برخی اوقات 
روال های اداری داخلی این مشکلات را چندبرابر کرده است که بسیاری 

کارشناسان از این مقوله به عنوان »خودتحریمی« یاد می کنند.
متاســفانه درخصوص پنبه مورد نیاز صنعت نســاجی این مشــکل با 
تنگناهای بیشتری مواجه اســت و از آن جا که کشور ازبکستان از سال 
گذشــته فروش و صادرات پنبه خود را محدود کرده است و ترجیح بر 
تبدیل آن به نخ و ایجاد ارزش افزوده بیشتر دارد، واحدهای ریسندگی 
کشــور با توجه به محدودیت های قرنطینه ای در خرید پنبه، بخشی از 

پنبه موردنیاز خود را از هند تامین می کنند.
اما هند هم به دلیل موانع مربوط به تحریم های بین المللی ایران، پنبه 
را به مقصد امارات بارنامه می کند و چون پنبه جزو کالاهایی اســت که 
واردات آن نیازمند گواهی بهداشت های بین المللی برای سازمان حفظ 
نباتات است، هند برای دور زدن تحریم ها این گواهی بهداشت قرنطینه 
را به مقصد امارات صادر می کند.از ســوی دیگر، طبق قانون ســازمان 
حفظ نباتات ایران و عضویت ایران در کنوانســیون هــای بین المللی؛ 
چون مقصد در گواهی های بهداشــت، ایران درج نشــده و امارات قید 

شده است، به این محموله ها اجازه ترخیص نمی دهد.
بر این اســاس، در سال گذشــته شــورای عالی امنیت ملی یا شورای 
اقتصادی ســران قوا مصوبه ای صادر کردند تا گواهی بهداشــت کشور 
واسط نیز بدلیل شــرایط تحریمی قابل پذیرش باشــد. اما این مصوبه 
ظاهرا تا پایان اسفندماه ســال 1400 اعتبار داشته و مجددا باید توسط 
شورایعالی امنیت ملی تمدید شود.با این حال، تا زمان تنظیم این خبر 
و پس از ۸0 روز پیگیری انجمن صنایع نســاجی ایران، هنوز این امر به 
نتیجه نرسیده است و محموله هایی که به دشواری تحریم ها را دور زده 
اند، اکنون در شرایط آب و هوایی و نامناسب گمرکات جنوب در انتظار 
تمدید یک مصوبه می باشند.این در حالی اســت که به دلایل متعدد و 
افزایش تقاضا اکنون پنبه در بازارهای جهانی با رشد قیمت مواجه بوده 
است و عدم ترخیص این محموله ها ممکن اســت به تعطیلی برخی از 

واحدهای ریسندگی منجر شود.
متاسفانه درسالی که توسط رهبر معظم انقلاب به نام تولید دانش بنیان 
و اشتغالزایی مزین شــده است، میلیاردها ســرمایه و چندین هزار تن 
مواد اولیه پنبه مورد نیاز واحدهای تولیدی ماه هاست که در گمرکات، 
منتظر طی پیچ و خم های اداری و کارتابل های انبوه از مکاتبات امنیتی 
شــورایعالی امنیت ملی جهت تمدید یک مصوبه است تا امکان صدور 
مجوز ترخیــص از مراجع حاکمیتی مانند شــورایعالی امنیت ملی و یا 

شورای هماهنگی اقتصادی قوای سه گانه صادر شود.

رئیسی در دیدار هیأت رئیسه اتاق ایران:
راهکارهای میدان دادن به بخش خصوصی 

عملیاتی شود

رئیس جمهــور با تأکید بر حضــور میدانی بخــش خصوصی در حوزه 
اقتصاد کشــور، اظهار داشــت: راهکارهــای میــدان دادن به بخش 

خصوصی و الزامات آن احصا و عملیاتی شود.
 جلسه هیأت رئیســه اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
با حضور حجت الاســلام سید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور برگزار و 
مهمترین موضوعات اقتصادی و راهکارهــا و موانع حضور میدانی مؤثر 

بخش خصوصی در اقتصاد کشور در این جلسه بررسی شد.
رئیسی در دیدار اعضای هیأت رئیســه اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشــاورزی کشــور با تاکید بر حضور میدانی بخش خصوصی در حوزه 
اقتصاد کشــور، گفت: راهکارهای میدان دادن بــه بخش خصوصی و 
الزامــات آن احصا و عملیاتی شــود.وی مبنای تصمیمــات اقتصادی 
دولت را صحت و اتقان سیاســت ها و تصمیمات عنوان کــرد و افزود: 
دلایل سیاســی و ملاحظات گروهی نباید در ایــن تصمیمات اثرگذار 
بوده یا مانع اتخــاذ تصمیم شــود.رئیس جمهور با بیــان اینکه دولت 
از توسعه صادرات، به ویژه از ســوی بخش خصوصی حمایت می کند، 
اظهار داشت: مشارکت بخش خصوصی در تکمیل پروژه های نیمه تمام 
خواست و برنامه دولت مردمی است و بخش خصوصی اطمینان داشته 
باشد که برای ورود به این میدان از حمایت دولت برخوردار خواهد بود 
و باید موانع ورود و ســرمایه گذاری بخش خصوصی در پروژه های نیمه 

تمام، زودبازده و سودآور شناسایی و برطرف شود.
رئیســی تصریح کرد: رشد اقتصاد کشــور منوط به ســرمایه گذاری 
شــرکت های بزرگ دولتی، نهادها و ســتادهای عمومــی غیردولتی، 
سرمایه گذاران بخش خصوصی و سرمایه گذاری خارجی است که البته 
سرمایه گذاری بخش خصوصی در این حوزه می تواند مهمترین نقش و 
بیشترین اثرگذاری را داشته باشــد.در این جلسه اعضای هیأت رئیسه 
اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی کشــور، آمادگی خود را برای 
همکاری با دولــت در ابعاد و عرصه های مختلف اعلام و از سیاســت ها 
و برنامه های مهم دولت در زمینه اصلاحــات اقتصادی حمایت کردند 
و اصلاحات را راهکاری مناســب و در جهت مصلحت جامعه و کشــور 
دانستند.اعضای هیأت رئیسه اتاق ایران همچنین با تاکید بر همگامی و 
همراهی اتاق بازرگانی در شکل دهی آینده اقتصاد کشور تصریح کردند 
که برای مشــارکت در اتمام طرح های نیمه تمــام و ایجاد حداقل یک 

میلیون فرصت شغلی آمادگی دارند.

رئیسی در دیدار خانواده شهید صیاد خدایی:
ور نشانه زبونی دشمنان نظام  اقدام به تر

جمهوری اسلامی است
رئیس جمهور با بیان اینکه شهیدان و از جمله شــهید صیاد خدایی از 
امتحان خود در دفاع از انقلاب و نظام اســلامی ســربلند بیرون آمدند، 
اقدام دشــمنان در ترور این شــهید را نشانه زبونی و اســتیصال نظام 

دانست.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور با حضور در منزل 
شهید »حسن صیاد خدایی« ضمن دیدار و گفتگو با خانواده این شهید 
از خداوند متعال برای شــهید صیاد خدایی طلب رضــوان الهی و برای 

همسر، فرزندان و دیگر بازماندگان وی صبر و سلامتی مسالت کرد.
رئیس جمهور که به همراه همســر خود در منزل شــهید صیاد خدایی 
حضور یافته بود، با بیــان اینکه همه ما در این عالــم در حال امتحان و 
ابتلای دائمی هســتیم، گفت: شــهید صیاد خدایــی از امتحان خود 
سربلند و سرافراز بیرون آمد و تا لحظه شهادت در سنگر دفاع از انقلاب 

و نظام اسلامی و ارزش ها جانفشانی کرد.

یادداشت

تریبون

حســین امیرعبداللهیان نوشت: با تلاش مستمر حج و 
زیارت کشورمان و همکاری ســایر نهادها،این فریضه 

الهی برای مردم محقق خواهد شد.
وزیر امور خارجه در صفحه شــخصی خــود در توئیتر 
نوشت: امسال حجاج کشــورمان برای تشرف به بیت 
الله الحرام و زیارت مرقد پیامبر اعظم)ص(و بقیع آماده 
می شــوند و با تلاش مســتمر حج و زیارت کشورمان 
و همکاری ســایر نهادها،این فریضــه الهی برای مردم 

محقق خواهد شد.
حســین امیرعبداللهیــان در ادامــه تاکیــد کرد که 
برگزاری حج ایمــن، آرام،وحدت بخــش و با عزت و 
موفقیت نهادهای ذیربط در عربســتان مــورد تاکید 
ماست.ســازمان حج و زیارت اعلام کرده که امســال 

حدود 40 هزار نفر اعم از زائــران و عوامل به 
حج مشرف می شوند.

 نخســتین پروازهــای زائران خانــه خدا به 
ســرزمین وحی، روز یکشــنبه از فرودگاه 
کرمان و ترمینال سلامِ فرودگاه امام خمینی 
)ره( تهران انجام شــد.این پروازها در مدینه 

منوره فرود خواهند آمد. 
به گفته سرپرست شــهر فرودگاهی امام خمینی )ره( 
از  دیروز 22 خرداد تا 12تیــر روزانه یک تا پنج پرواز از 
فرودگاه امام خمینی )ره( به سرزمین وحی در 22 روز 

کاری انجام می شود.
پروازهای حــج توســط هواپیمایی ایران ایــر از 1۸ 
فرودگاه کشور انجام می شود اما سه ایران لاین قشم ایر، 

ایران ایرتور و معراج نیز برای پشتیبانی اعلام 
آمادگی کرده اند.

در مجموع با 4۸ پــرواز برای انجام حج تمتع 
امســال، 11 هزار و 300 زائــر ایرانی فقط از 
»فرودگاه امام« به ســرزمین وحی عزیمت 

می کنند.
عملیات رفــت زائران ایرانــی 22 خرداد ماه 

آغاز و روز 12 تیرماه سال جاری به پایان می رسد.
از ســویی دیگر در خصوص واکســن های مورد تأیید 
عربستان، برخی واکسن هایی که مورد تایید این کشور 
است که در ایران هم استفاده شده است؛ واکسن هایی 
مانند سینوفارم، آســترازنکا و اسپوتنیک،  مورد تأیید 
عربستان بوده و در لیست منتشر شده این کشور وجود 

دارد که در ایران هم برای افراد استفاده شدند. 
رئیس مرکز پزشکی حج و زیارت هلال احمر گفته که 
با تزریق دو دوز واکســن کرونا اجازه سفر به عربستان 
داده می شــود، تزریق واکســن فلج اطفــال جزئی از 

دستورالعمل مسئولان عربستان سعودی است.
البته پیشنهاد وزارت بهداشت کشــورمان تزریق سه 
دوز واکسن کرونا است که ایمنی بیشتری وجود داشته 
باشــد.همچنین با توجه به نرخ دلار قیمت واکســن 
مننژیت برای زائران حج تمتع در ســال 1401، 500 

هزار تومان است. 
ســازمان هلال احمر نیز اعلام کرده تســت pcr برای 
تمام زائران الزامی اســت و 2۸0 پزشــک هلال احمر 

جهت پوشش درمانی مراسم حج اعزام می شوند.

حج

خریدار   معاون اول رئیس جمهور احیای 
طرح های نیمه تعطیــل و اتمام طرح های 
نیمه تمام عمرانی کشــور را دو برنامه مهم 
دولت ســیزدهم برای بازگرداندن سرمایه 
عظیــم راکد بــه چرخه اقتصادی کشــور 
دانســت و تاکید کرد: با اجرای آن نقدینگی 
عظیم در کشور به ســمت تولید و افزایش 

سرمایه گذاری باز می گردد.
 »محمد مخبر« در مراســم بهــره برداری 
از 54۶ واحــد اقتصادی راکــد و نیمه فعال 
احیا شــده با اشــاره به اینکه در کشورهای 
پیشــرفته ۸0 درصد ســرمایه گذاری ها و 
برنامه ریزی هــا بر روی مشــاغل خانگی و 
خرد و کوچک انجام می شــود، افزود: احیا 
و بازگرداندن 54۶ طــرح راکد و نیمه فعال 
به چرخه اقتصادی کشور با سرمایه گذاری 
شــش هزار میلیارد تومانی و اشتغال زایی 
بیش از هشــت هزار نفری انجام شده است 
که بازگشت این ارقام به اقتصاد کشور تنها 
در هشــت ماه از روی کار آمدن دولت انجام 
شــد و اگر به دنبال احیای ایــن واحدها به 
جز از مســیر طرح نهضت احیای واحدهای 
اقتصادی در دولت سیزدهم بودیم حداقل 
سه ســال زمان نیاز بود تا همین واحدها به 

چرخه اقتصادی کشور بازگردند.  
معاون اول رییس جمهور از تمامی نهادهای 
انقلابی و غیردولتی همانند ســازمان بسیج 
مســتضعفین، بنیاد مســتضعفان و ستاد 
اجرایــی فرمان حضــرت امام خواســت تا 
کمک به دولت در نهضت احیای واحدهای 
اقتصادی را از اولویت هــای اصلی فعالیت 

های خود قــرار دهند تــا در مراحل بعدی 
این نهضت واحدهای بیشــتری به چرخه 
اقتصــادی کشــور برگردنــد.  وی تاکید 
دارد که دولــت مصمم اســت تا بــا تمام 
پشــتیبانی های مالی و حقوقــی از نهضت 

احیای واحدهای اقتصادی حمایت کند.  
معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری 
از ســخنان خود اشــتغال زایــی را یکی از 
اولویت های اصلــی دولــت و همچنین از 
وعده های مهــم رییس جمهــور و توقعات 
مردم از دولت برشــمرد و گفــت: دولت به 
دنبال ایجاد ســالانه یک میلیون شغل در 
کشــور اســت که حرکت در جهت احیای 
واحدهای راکــد و نیمه راکد مــی تواند به 

دولت در رسیدن به این هدف کمک کند.  
مخبر ادامه داد: ناتوانی اقتصادی کشــور در 
زمینه سرمایه گذاری یکی از مشکلات چند 
سال اخیر بوده تا جایی که نرخ استهلاک از 
میزان سرمایه گذاری پیشی گرفته است و 
در کنار این مســاله افزایش نرخ تورم و ارز 
و همچنین ناتوانی هــا در هدایت نقدینگی 
به ســمت تولید و ســرمایه گذاری در طول 
سالیان گذشته از جمله مشکلاتی است که 
دولت با برنامه ریزی مناسب در صدد اتخاذ 
اقدامات و برنامه ریــزی های لازم برای حل 

آن است.  
وی با اشاره به افزایش قیمت جهانی برخی 
کالاهای اساســی و مــواد غذایــی، گفت: 
کشــورهای اروپایی و آمریکا در 40 ســال 
گذشته چنین تورمی را تجربه نکرده بودند 
تا جایی که در برخی از کشــورهای اروپایی 

کالابرگ و ســهمیه روغن به مــردم داده 
می شود چرا که در تامین کالاهای مورد نیاز 
شــهروندان خود و قیمت آنها با مشــکلات 

اساسی مواجه شده اند.  
مخبر اصــلاح نظام توزیــع ارز ترجیحی را 
از حلقــه اول اصلاحات اقتصــادی دولت 
برشــمرد و گفت: اگر اجرای این طرح یک 
الزام قانونی هم نبود دولت به گونه ای دیگر و 
با یک زمان بندی مشخص این طرح را اجرا 

می کرد.  
معاون اول رییس جمهور خاطر نشان کرد: 
در زمینه تامین نهاده هــای دامی نیز دولت 
باید تدابیری اتخاذ می کرد زیرا که قیمت ها 
فوق العاده افزایــش یافت و کشــور نیز به 
این نهاده هــا یارانه اختصــاص می داد که 
این امر زمینه ســاز رانت و قاچاق به برخی 

کشورهای منطقه شده بود.
وی افــزود: بــه تعبیــری تا شــعاع 300 
کیلومتری کشــورهای همسایه جمهوری 
اســلامی از یارانه اختصاص دولت ایران به 

کالاهای اساسی اســتفاده می کردند که با 
اجرای طرح اصلاح ارز ترجیحی نرخ برخی 
اقلام در این کشــورها تا چند برابر افزایش 
یافت و این کشــورها بــرای بهره گیری از 
این مزیــت یارانه ای جمهوری اســلامی، 
تعرفه های وارداتی خود بــر روی کالاهای 
اساســی ایرانی صفر کرده بودنــد و پس از 
اجرای این طرح این کشــورها با مشکلات 

جدی مواجه شدند.  
مخبر بــر فراوانی کالاهــا و همچنین ثبات 
قیمت ها به عنوان دو اولویت مهم دولت در 
اجرای طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه 
یارانه ها تاکید کــرد و گفت: پیش از اجرای 
این طرح در برخی از کالاهــا همانند آرد یا 
اقلامی چون ماکارونی تــا 30 هزار میلیارد 
تومان یارانه به خارج از کشور صادر یا قاچاق 
می شــد که این موضوع به هیچ عنوان قابل 

قبول نبود.  
وی گام بعدی دولت برای اصلاح اقتصادی 
کشــور را افزایش ارزش پول ملی، سرمایه 
گذاری هــا، کاهش نرخ تــورم و مدیریت و 

هدایت نقدینگی در کشور عنوان کرد.
معاون اول رئیس جمهور ســرمایه گذاری 
در بنگاه های خــرد، کوچک و متوســط، 
شرکت های دانش بنیان و همچنین اقتصاد 
دیجیتال و دریا را از جمله برنامه های جدی 
دولت در زمینه افزایش ســرمایه گذاری ها 
در کشــور دانســت و گفت: دولت به دنبال 
آن است تا صنایع پایین دستی پتروشیمی 
را  دســت کم در30 شــهر در کنار دریا راه 
اندازی کند.  مخبر به طرح های دولت برای 

آبرســانی به مناطق با تنش آبی هم گریزی 
زد و گفت: در گذشــته آب از مرکز کشور به 
شهرهای کنار دریا منتقل می شد اما امروز 
با طرح های شــیرین ســازی آب و احداث 
خطوط انتقال آن، آب آشامیدنی و مصارف 
دیگر از دریا به مرکز کشور منتقل می شود.  

وی افزود: با احــداث پنج مســیر انتقال و 
آبرسانی به زودی آب ســالم و آشامیدنی و 
مصارف بهداشتی و کشاورزی به استان های 
سیستان و بلوچســتان، خراسان رضوی و 

جنوبی، کرمان، یزد و اصفهان می رسد.
در این مراســم 54۶ واحد اقتصادی راکد و 
نیمه فعال احیا شــده و اتاق وضعیت پایش 
روستا با حضور معاون اول رییس جمهور و 
به صورت ویدئو کنفرانســی بهره برداری و 

افتتاح شد.  
اتــاق وضعیت پایش روســتا کــه با همت 
معاونت توسعه روســتایی مناطق محروم 
کشــور راه اندازی شده اســت شامل چهار 
ســامانه اصلی و جامع وضعیت جغرافیایی 
روســتاها، ســامانه جامع آمار و اطلاعات 
آبــادی های کشــور، ســامانه داشــبورد 
مدیریتــی و همچنیــن ســامانه احیای 

واحدهای تولیدی راکد و نیمه راکد است.  
همچنین در ادامه این مراســم تفاهم نامه 
همکاری نهضت احیای واحدهای اقتصادی 
با سازمان بسیج مســتضعفان، بنیاد علوی 
بنیــاد مســتضعفان و بنیاد برکت ســتاد 
اجرایی فرمان امام )ره(  بــه منظور احیای 
سه هزار واحد جدید تولیدی و اقتصادی در 

حضور معاون اول رییس جمهور امضا شد.

برگزاری حج ایمن و موفقیت نهادهای ذیربط در عربستان مورد تاکید ماست

خریدار  رئیس مجلس با اشاره به قطعنامه 
ضدایرانی آژانس بین المللــی انرژی اتمی 
علیه ایران گفت: این اقدامات نشان می دهد 
که طرف مقابل در رســیدن به توافق خوبی 
که تحریم ها علیــه ملت ایران رفع شــود، 

جدی نیست.
محمدباقــر قالیبــاف در نطــق پیــش از 
دســتور خود در نشســت علنــی مجلس 
شــورای اســلامی گفــت: درگذشــت 
جمعــی از هموطنانمان را                            در ســانحه تلخ 
قطار مســافربری مسیر مشــهد به یزد به 
خانواده های محتــرم جان باختگان و ملت 
ایران تســلیت می گویم و از خداوند متعال 
برای درگذشتگان رحمت و مغفرت و برای 
مصدومین و مجروحین این حادثه شــفای 

عاجل مسئلت دارم.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
ضروری است کمیســیون عمران با بررسی 
دقیق علــل و عوامل وقوع حادثــه و قصور 
احتمالی گزارش بررســی های کارشناسی 
خــود را                            در ســریع ترین زمــان ممکن به 

نمایندگان ملت ارائه کند.
وی افزود: همچنین وظیفــه خود می دانم 
تشکر وافر و عمیق خود و نمایندگان محترم 
مجلس شورای اسلامی را                            از برگزاری دیدار 
حضوری و صمیمانه بــا رهبر معظم انقلاب 
و نظر لطف و رهنمودهای حکیمانه ایشــان 
اعــلام کنم.قالیبــاف خاطرنشــان کرد: 
حمایت های رهبــر معظم انقلاب از مجلس 
یازدهم نه تنها باعث نادیــده گرفتن نقاط 
ضعف و اشــکالاتمان نمی شــود، بلکه باور 
داریم که بار مســئولیت مان را                            در خدمت به 
مردم ســنگین تر و عزممــان را                            برای تلاش 

بیشتر، راسخ تر می کند.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
تاکید مجدد رهبر معظــم انقلاب بر عنوان 
مجلس انقلابی سرمایه بزرگ مسئولیت آور 
برای مجلس یازدهم اســت و تبیین اصول 
انقلابی ماندن مجلس توسط ایشان منشور 

مجلس انقلابی محسوب می شود.
وی افزود: رهبــر حکیم انقــلاب در میانه 
جنگ های شــناختی که هدفش ناکارآمد 

نشــان دادن مجلس یازدهم به عنوان یکی 
از ارکان مدیریتی کشور اســت، با اشاره به 
اقدامات ارزشمند اخیر مدال افتخار انقلابی 
بودن را                            به ایــن مجلس اعطــا فرمودند که 
سرمایه ای گران سنگ برای خدمت بهتر به 

مردم است.
قالیباف خاطرنشــان کرد: ایشــان پس از 
تثبیت این عنوان در منشور مجلس انقلابی 
اصول حاکم بر رفتــار و عملکرد نمایندگان 
برای انقلابــی ماندن را                            تبیین و نقشــه راه 
دو ســال پیش روی این مجلس را                            ترســیم 

کردند.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی اظهار 
داشــت: ما نماینــدگان مجلــس یازدهم 
شــکر نعمت این منشور را                           هگشــا را                            عمل 
به اصلاح آن می دانیم و متعهد هســتیم که 
تمام ســعی و تلاش فردی و جمعی خود را                            
برای پایبندی به این اصول و اجرایی کردن 

توصیه ها به کار ببندیم.
وی افــزود: از همه مردم خصوصــا جوانان 
مومن و انقلابی می خواهیم منشور مجلس 
انقلابی را                            شــاخص اصلی برای ســنجش 

عملکرد مجلــس و نمایندگان خــود قرار 
دهند و با تذکرها و مطالبه های دلســوزانه 
و کارشناســی به ما کمک کننــد تا در ریل 
تعیین شده در این منشور باقی بمانیم و در 
حوزه اختیــارات و ظرفیت های مجلس به 

مردم بیش از پیش خدمت کنیم.
قالیباف با اشــاره به فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب در مراســم سی و ســومین سالگرد 
ارتحال امام خمینی)ره( خاطرنشــان کرد: 
ســنت هر ســاله رهبر معظم انقــلاب این 
بوده اســت که مکتب و خط امام را                            از زوایای 
مختلف برای مردم به ویژه جوانانی که امام 
را                            ندیده اند تشــریح کنند تا هم از ضرورت 
روزافزون شــناخت دقیق ابعاد شخصیتی 
امام راحل غفلت نشــود و هم سدی در برابر 
تحریــف و تخریب مکتب امــام)ره( ایجاد 

شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
معنویت، عقلانیت و عدالت سه ضلع اصلی 
این مکتب اســت که امام راحل با شناخت 
درست اسلام و آشــنایی نزدیک با مردم آن 
را                            پایه حرکت انقلابی خود قــرار داده اند و 

امروز ملت ما با اقتدار به الگوی امام بزرگوار 
قیام لله را                            که از پانزدهم خــرداد آغاز کرده 
و برای تحققش هزینه داده اســت، در پرتو 
راهنمایی هــای رهبر معظــم انقلاب ادامه 

خواهد داد.
وی افزود: در همین راســتا وظیفه حتمی 
دیگر که بــه خصوص در مجلــس فرصت 
و زمینــه پرداختن بــه آن فراهم اســت، 
جلوگیری از بن بست نمایی نسبت به اوضاع 
کشور اســت که منجر به یأس مردم خواهد 
شد. ما در مکتب خمینی عظیم آموخته ایم 
که تنها یأس مشــروع و مطلــوب مأیوس 
شدن از کمک ابرقدرت هاســت. باید روی 
پای خودمان بایستیم تا به بن بست نرسیم. 
برای این کار به هویت خودمان و ایمان این 

مردم رشید تکیه داریم.
قالیباف خاطرنشان کرد: لازم به ذکر است 
که ما تصویب قطعنامه علیه ایران در شورای 
حکام آژانــس بین المللی انــرژی اتمی را                            
اقدامی خصمانــه و غیرســازنده می دانیم 
که به معنای تاثیرپذیری مســتقیم آژانس 
بین المللــی انــرژی هســته ای از محافل 

صهیونیستی است. این اقدام همکاری های 
بسیار ســازنده،  داوطلبانه و سخاوتمندانه 
ایران بــا آژانس را                            نادیده گرفته و مســیری 
را                            گشوده اســت که تداوم آن حتما به سود 

مذاکرات جاری دیپلماتیک نخواهد بود.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
این اقدامات نشان می دهد که طرف مقابل 
در رســیدن به توافق خوبی کــه تحریم ها 
علیه ملت ایران رفع شــود، جدی نیســت. 
ما قاطعانه از اقدامات فنــی و  حقوقی اخیر 
سازمان انرژی اتمی در پاســخ به قطعنامه 
ظالمانه اخیر و رفتار غیرسازنده کشورهای 
بانی آن حمایــت کرده و ضمن اســتقبال 
از رای منفی دو کشــور روســیه و چین به 
این قطعنامــه تاکید می کنیــم، تمرکز بر 
خنثی سازی تحریم ، و ایجاد رونق اقتصادی 
با تکیه بر توان داخلی به گونه ای که منجر به 
گشایش در زندگی و شرایط معیشتی مردم 
شــود، مهم ترین و قوی ترین پاسخی است 
که می توان به دشــمنان و بدخواهان ملت 

سرافراز ایران داد.
قالیباف خاطرنشــان کرد: در این ایام باخبر 
شــدیم جناب آقای ســید محمود دعائی 
نماینــده ادوار مجلس به رحمــت ایزدی 
پیوســتند. این مصیبت وارده را                            به خانواده 
داغدار و معزز ایشــان و مردم شریف حوزه 
انتخابیه شان و به همه دوســتان، عزیزان و 

فرهنگ دوستان تسلیت عرض می کنم.
رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
انصافا جناب آقــای دعائــی از چهره های 
بااخلاص و انقلابی بود و از قبل از انقلاب در 
کنار امام و تا حیات امــام در کنار امام بود و 
بعد هم در کنار مقام معظــم رهبری چهره 

شناخته شده انقلابی و فرهنگی ما بودند.
وی افزود: همچنین مطلع شدیم که جناب 
آقای محمدتقــی رنجبر، نماینــده مردم 
شریف                                                                                  صومعه ســرا در دوره های اول، دوم، 
سوم و ششــم مجلس شــورای اسلامی به 
رحمت ایزدی پیوستند. این مصیبت وارده 
را                            به خانواده داغدار ایشان و همینچنین به 
مردم شریف صومعه ســرا عرض تسلیت و 

تعزیت داریم.
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در فروردین 1۴01
میزان سپرده  و تسهیلات بانکی اعلام شد

میزان ســپرده ها و تســهیلات بانکی تا پایان فروردین ماه سال جاری 
نسبت به مقطع مشابه در ســال گذشــته معادل 42.4 و 4۸.4 درصد 

افزایش یافته است.
 بر اســاس گزارش بانــک مرکزی از وضعیــت کل مانده ســپرده ها و 
تســهیلات ریالی و ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به تفکیک استان 
در پایان فروردین ماه ســال جاری، مانده کل سپرده ها به رقم 553۹.۷ 
هزار میلیارد تومان رسیده است که نســبت به مقطع مشابه سال قبل و 

پایان سال گذشته معادل 42.4 و 0.1 درصد افزایش را نشان می دهد.
 همچنین، بالاترین مبلغ ســپرده ها مربوط به اســتان تهران با مانده 
2۹۹3.1 هــزار میلیارد تومــان و کم تریــن مبلغ مربوط به اســتان 

کهگیلویه و بویراحمد معادل 15.1 هزار میلیارد تومان است.
علاوه بر این، مانده کل تســهیلات در این زمان 41۶0.۸ هزار میلیارد 
تومان است که نسبت به مقطع مشابه ســال قبل و پایان سال گذشته 

معادل 4۸.4 و 0.5 درصد افزایش داشته است.
طبق این گزارش، بیش ترین مبلغ تسهیلات نیز مربوط به استان تهران 
با مانده 25۹۷.۷ هزار میلیارد تومان و کم ترین مبلغ مربوط به اســتان 

کهگیلویه و بویر احمد معادل 14.۷ هزار میلیارد تومان است.
نسبت تسهیلات به سپرده ها بعد از کسر ســپرده قانونی ۸3.3 درصد 
است که نسبت به مقطع مشابه ســال قبل و پایان سال قبل، به ترتیب 
3.1 و 0.1 واحد درصد افزایش را نشــان می دهد که نســبت مذکور در 
استان تهران ۹5 درصد و اســتان کهگیلویه و بویراحمد 10۹.4 درصد 

است.
در این گزارش، یکی از علل مهم بالا بودن رقم تسهیلات و سپرده ها در 
استان تهران استقرار دفاتر مرکزی بســیاری از شرکت ها و مؤسسات 
تولیدی سایر استان ها در اســتان تهران بیان شده و عمده فعالیت های 
بانکی آنها از طریق شــعب بانک ها و مؤسســات اعتباری استان تهران 

انجام می شود.

نایب رییس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی مطرح کرد
 کسب بازدهی معقول از بازار سهام تا پایان 

سال ۱۴۰۱
 نایب رییس کمیسیون بازار پول و ســرمایه اتاق بازرگانی تهران با بیان 
اینکه بعید به نظر می رسد معاملات بورس افت شدیدی را تجربه کند، 
گفت: بازار سرمایه در ســال جاری نسبت به سایر بازارها بازدهی خوبی 

را در اختیار سهامداران قرار می دهد.
عباس آرگون به نوسان اخیر ایجاد شده در معاملات بورس و نیز عوامل 
تاثیرگذار بر آن اشــاره کرد و افزود: نوســان جزو مســایل بازار است و 

به عنوان مساله ای طبیعی در روند بازار تلقی می شود.
وی اظهار داشــت: پیش بینی های انجام شده حاکی از آن است که بازار 
به دلیل افزایش قیمت  و نیــز تورم بین المللــی نمی تواند افت چندان 
محسوســی را تجربه کند.آرگون به وجود روزهــای خوش پیش روی 
معاملات بازار اشاره کرد و گفت: در چند وقت گذشته شاهد ایجاد تورم 
جهانی تحت تاثیر جنگ اوکراین و روســیه و نیــز افزایش قیمت نفت 

بودیم که این موضوع نمی تواند بی تاثیر در روند فعلی بازار باشد.

نایب رییس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران با اعتقاد 
بر اینکه بعید به نظر می رســد بازار افت شــدیدی را تجربه کند، افزود: 
قیمت سهام شــرکت ها اکنون در موقعیت مناسب سرمایه گذاری قرار 
گرفتــه و قیمت آنها برای ســرمایه گذاری ارزنده اســت.وی گفت: در 
چنین شرایطی باید نگاه ها نسبت به ســرمایه گذاری در بازار به صورت 
بلندمدت و تحلیلی باشد و ســهامداران کمتر تحت تاثیر هیجان قرار 
بگیرند.آرگون ادامه داد: به نوعی بهتر اســت آرامش در معاملات بازار 

حفظ شود تا بتوان شاهد روزهای منطقی در معاملات این بازار باشیم.
نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران گفت: بر 
اساس پیش بینی های انجام شده، بازار سرمایه می تواند در سال جاری 

برخلاف سال گذشته بازدهی خوبی را در اختیار سهامداران قرار دهد.
وی خاطرنشان کرد: به نظر می رســد بازار برخلاف سال گذشته و نیز 
بعد از افت شــدیدی که در مرداد ما ۹۹ آغاز کرد، شرایط خوبی را برای 
امسال تجربه خواهد کرد، همان طور که از نخستین روزهای معاملات 

شاهد روند معقول معاملات در این بازار بودیم.

معاون وزیر راه و شهرسازی:
زمین ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار واحد نهضت ملی 

مسکن تامین شد
 مدیرعامل سازمان ملی زمین و مســکن گفت: برای دو میلیون و ۷00 
هزار واحد مسکونی در اراضی متعلق به ســازمان ملی زمین و مسکن و 
شهرهای جدید، زمین تامین شــده که در مرحله نهایی الحاق یا تغییر 

کاربری هستند.
به گــزارش وزارت راه و شهرســازی »علیرضا فخــاری«، مدیرعامل 
ســازمان ملی زمین و مســکن  درباره وضعیت فعلی تامین زمین برای 
طرح نهضت ملی مسکن در سراسر کشور خاطرنشان کرد: تاکنون 20 
هزار هکتار اراضی مسکونی مســتعد بارگذاری برای طرح نهضت ملی 

مسکن شناسایی شده و در اختیار طرح قرار گرفته است.
وی افزود:   برآوردها حاکی از آن اســت که با اســتفاده از این 20 هزار 
هکتار بعد از طی مراحل مقدماتی الحــاق و تعیین کاربری ها، می توان 
زمین موردنیاز برای یــک میلیون و 423 هزار نفــر از متقاضیان طرح 
نهضت ملــی را تامیــن  کرد.فخاری با اشــاره به دیگــر ظرفیت های 
شناسایی شده، گفت: علاوه بر این، 3۷ هزار هکتار زمین متعلق دولت 
نیز در حریم شهرها شناسایی شده اند و در مراحل مختلف بررسی برای 
الحاق در کارگروه های استانی، شــورای برنامه ریزی و ... قرار دارند که 

باید مراحل الحاق و تعیین کاربری آن ها طی شود.
مدیرعامــل ســازمان ملی زمین و مســکن خاطرنشــان کــرد: اگر 
کارگروه های استانی رسیدگی به الحاق این اراضی به محدوده شهرها 
را تســریع کنند، حدود یک میلیون و 330 هزار واحد دیگر نیز در این 

اراضی قابل بارگذاری خواهد بود.
فخاری گفت: با این دو عدد مجموعاً می تــوان زمین حدود دو میلیون 
و ۷00 هزار واحد مســکونی را در اراضی متعلق به سازمان ملی زمین و 
مسکن و شــهرهای جدید تامین کرد که تحقق این عدد حاصل بیش 
از 1۷0 جلســه با مدیران کل استانی کشور و اســتفاده از ظرفیت های 

سازمان ملی زمین و مسکن است.
وی به مقایسه میزان تامین زمین در طرح نهضت ملی مسکن و مسکن 
مهر پرداخت و گفت:   در پروژه مسکن مهر تنها برای حدود یک میلیون 
و 200 هزار واحد تامین زمین انجام شــد در حالی که در طرح نهضت 
ملی مســکن،   تا کنون بیش از مســکن مهر زمین تامین شده و بیش از 

این هم در شرف تامین و الحاق قرار دارد.

بازار

مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی 
با اعلام ثبت نام 1۷0 هــزار نفر برای دریافت وام ودیعه 
مســکن، گفت: کسانی که ســال گذشــته این وام را 
دریافت کرده اند، امســال در اولویت دریافت وام قرار 

ندارند.
به گــزارش وزارت راه و شهرســازی »پروانه اصلانی« 
درباره وام ودیعه مسکن در ســال 1401 خاطر نشان 
کرد: وام ودیعه  مسکن ســال 1401 با مبالغ و منابعی 
که ســال گذشــته برای وام مســکن تعیین شده بود 
تفــاوت دارد و اعتبارات آن از محل منابع تســهیلات 
بانکی که بانک مرکزی باید به بخش مســکن بپردازد، 

تأمین شده است.
وی افزود: مبلغ ایــن وام به میزان 40 هــزار میلیارد 
تومان از منابعــی تخصیص یافته که سیســتم بانکی 
موظف است در سال 1401 به بخش مسکن بپردازد تا 

برای تسهیلات ودیعه مسکن پرداخت شود.
مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی 
تاکید کرد: کسانی که ســال گذشته این وام را دریافت 

کرده اند، امسال در اولویت دریافت وام قرار ندارند.
وی ادامه داد: کــد رهگیری هایی که از ابتدای ســال 
1401 صادر شــده می توانند برای وام ودیعه امســال 
ثبت نام کنند و حتی کسانی که اسفندماه سال گذشته 
کد رهگیری دریافــت کرده اند، فقــط درصورتی که 
اسفندماه سال جاری کد رهگیری جدید قرارداد برای 
آن ها صادر شود امکان ثبت درخواست برای تسهیلات 
ودیعه مسکن را در سامانه دارند و در همان زمان امکان 

دریافت تسهیلات را خواهند داشت.
اصلانی تعداد ثبت نام کنندگان وام ودیعه مســکن را 
بالغ بر 1۷0 هزار نفر تاکنون اعلام کرد و گفت: ســقف 
ودیعه مسکن با توجه به هر شهر و استانی متفاوت بوده 
و در رقم هــای 100 ، ۷0 و 40 میلیــون تومان تعیین 

شده است.

ارسال نشدن پیامک به متقاضیان مسکن به 
معنای عدم تایید نیست

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن درباره عدم ارسال پیامک 

به متقاضیان مسکن نهضت ملی مسکن اظهار کرد:  اگر 
تا کنون پیامک برای متقاضیان و ثبــت نام کنندگان 
نهضت ملی مســکن ارســال نشــده به این معناست 
که هنوز زمین مســکن آن هــا تامین نشــده و تعداد 
متقاضیان در آن شهر و استان زیاد است و ظرف زمانی 

بیشتری را برای بررسی نیاز دارند.
وی افزود: لذا به محض اینکــه زمین متقاضی تامین 
شود، پیامک برای آن ها صادر می شود و عدم ارسال 
پیامک بــرای متقاضیان صرفا به معنــای عدم تایید 
شــرایط آن ها نیســت بلکه به معنای آن اســت که 
زمین مورد نظــر هنوز برای آن هــا تخصیص نیافته 

است.
اصلانی خاطر نشــان کــرد: ثبت نــام کنندگان در 
طرح نهضت ملی مســکن می توانند  بــا وارد کردن 
کد رهگیری و کد ملی خود در ســامانه نهضت ملی 
مســکن وضعیت تایید یا عدم تایید شــرایط خود را 

مشاهده کنند.
مدیــرکل دفتــر اقتصاد مســکن همچنیــن درباره 

تسهیلات مســکن برای خانواده های دارای سه فرزند 
به بالا، گفت: جلســات آیین نامه اجرایی اســتفاده از 
تسهیلات مسکن برای ســه فرزند به بالا در کمیسیون 
زیربنایی برگزار و کلیات آن تایید شــد که امیدواریم 
برخی موارد باقی مانده نیز به زودی در کمیسیون های 

فرعی نهایی شود.

مسکن

خریدار  مثبت شــدن تراز تجــاری در 
مناطق آزاد و ویــژه اقتصادی برای اولین  بار 
در ســال جاری و موافقت بانــک مرکزی با 
تأسیس بانک فراساحل از مواردی بود که در 
گفت  وگوی دبیر شــورای عالی مناطق آزاد 

و ویژه اقتصادی کشور با فارس مطرح شد.
  مناطق آزاد با هدف تســهیل در رفت و آمد 
سرمایه گذاران و ســرمایه گذاری مشترک 
ایجاد می شود  که سرمایه ها به راحتی وارد 
منطقه شود و پس از تولید کالا و خدمات، از 
منطقه صادر شــود،  این مناطق هم به نفع 
ســرمایه گذاران برای پرهیز از هزینه های 
ســرمایه گذاری مانند مالیــات و عوارض 
اســت و هم به نفع کشــورها اســت،  چون 
ارزش تولیــد و صادرات به نفــع تولید ملی 
ثبت می شــود، گرچه در منطقه آزاد است،  
اما به عنوان تولید ناخالص داخلی به شــمار 

می رود.
در ایران فعلا 15 منطقــه آزاد داریم که در 

اینده نزدیک این رقم افزایش می یابد.
در راستای بررســی ابعاد بیشتر فعالیت ها 
و خدمــات انجام شــده در مناطــق آزاد، 
گفت  وگویی با ســعید محمد، دبیر شورای 
عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشــور، 

داشتیم.

   فلسفه ایجاد مناطق آزاد چیست و 
آیا این مناطق در ایران به اهداف مورد 
نظر خود در تولید و صادرات رســیده 

است؟
 مناطق آزاد در دنیا موتور پیشــران اقتصاد 
هســتند، چون فعالیــت تولیــدی در این 
مناطق بــا کاهش هزینــه و افزایش رقابت 
همراه می شود و همچنین فعالیت تولیدی 
معمولاً در ابتــدا با معافیت هــای مالیاتی 
و گمرکی روبه رو اســت، البته بعد از مدتی 
معافیت مالیاتی برداشــته و فضــا رقابتی 
می شــود؛ در دنیا 5400 منطقه آزاد وجود 
دارد که ۷5 درصــد آنها موفــق بوده اند و 
عمده تجــارت چین به عنــوان قدرت اول  
اقتصاد دنیا در حد ۷5 تا ۸0 درصد از مناطق 

آزاد تجاری انجام می شود. 
مناطــق آزاد در کشــورهای همســایه ما 
مانند امارات و ترکیه موفــق بوده اند حتی 
معافیت هــای مالیاتی آنها بیش از کشــور 
ما اســت در برخــی از کشــورها معافیت 
مادم العمــر در نظــر می گیرنــد. برخی از 
کشــورها معافیت های 30 یا 35 و برخی تا 

50 سال در نظر می گیرند. 
در کشــور ما کمترین رقم یعنــی معافیت 
20 ســاله برای تولید در مناطق آزاد در نظر 
گرفته می شــود. معافیت گمرکی هم دارد 
که چون خارج از قلمرو گمرک اســت  قرار 
است ســرمایه گذار وارد این منطقه شده و 
تولید کند و از همانجا به کشــورهای دیگر 
صادر کند. همچنین ورود مسافر به مناطق 
آزاد نیاز به ویزا برای تردد نــدارد. مالکیت 
شــرکت های خارجی در داخل ســرزمین 
امکانپذیــر نیســت، امــا در مناطــق آزاد 
می توانند درصــدی از مالکیت را داشــته 

با شند. 

  مهمترین مشــکلات مناطق آزاد 
تجاری در ایران چیست؟

 مشکل اصلی در مناطق آزاد بحث حکمرانی 
واحد است. مسائل و مشکلات فعالان تولید 
را باید ســریع حل کنیم. بحث صدور پروانه 
و ثبت شــرکت در مناطق آزاد باید تسریع 
شــود. در دنیا این مســائل تجربه شــده و 
کشور همســایه ما امارات تجربه موفقی در 
این زمینه دارد که بستگی به نوع حکمرانی 
آن دارد. معمولاً امیر هر منطقه آزاد، اختیار 
بندر، فرودگاه و ســایر امکانــات را دارد و 
مناطق آزاد تبدیل به پایــگاه اصلی تولید و 

تکنولوژی شده اند. همچنین مبادلات ارزی 
در مناطق آزاد انجام می شود.

در ایران 15 منطقــه آزاد وجــود دارد که 
هشــت منطقه از قبــل فعال بوده اســت، 
هفت منطقه از ســال گذشــته فعالیتش 
را شــروع کرد. همچنیــن 33 منطقه ویژه 
اقتصادی وجود دارد که سازمان ها مسئول 
آنها هســتند و دســتگاه ها و وزارتخانه ها 
مانند وزارت راه و شهرســازی، وزارت نفت، 
صنعت و معدن،  وزارت فناوری اطلاعات و 
ارتباطات هر کدام مناطــق ویژه اقتصادی 
دارند و 2-3 منطقه ویــژه در اختیار بخش 
خصوصی اســت که عملکرد این مناطق از 
سایر مناطق بهتر اســت و جزء موفق ترین 
مناطــق به شــمار می رونــد، بنابراین 40 
منطقــه آزاد و ویژه اســت و در مجموع ۷۹ 
منطقه ویژه و آزاد اقتصادی در کشور وجود 
دارد که از ایــن تعداد تاکنــون 33 منطقه 

راه اندازی شده و الباقی نیز مانده است.
یک منطقــه ویژه مربــوط به نفــت ، گاز و 
پتروشیمی داریم. همچنین با سازمان های 
مســئول در حــال مذاکره بــرای راهبری 
مناطق آزاد جدید هستیم که مسئولیت آن 
را برعهده بگیرند. هشت منطقه آزاد فعال و 
هفت منطقه نیز تازه فعال شــده اند. 2500 
واحد صنعتی فعال در مناطــق آزاد و ویژه 
مســتقرند که 500 هزار نفر در این واحدها 
مشغول به کار هستند و 31 درصد صادرات 
کشــور از طریق مناطق آزاد انجام می شود، 
البته بخش عمده صادرات مربوط به مناطق 
ویژه اســت. در مناطق آزاد ســهم کمتری 
وجود دارد. سال گذشته برای اولین بار تراز 
تجاری مناطق آزاد مثبت و متعادل شــد و 
صــادرات و واردات یکی شــدند. یعنی در 
خود مناطق آزاد تراز تجاری در واقع مثبت 
شــد. در مناطق ویژه اقتصادی تراز تجاری 
مثبت 11 میلیون دلار شد. حجم صادرات 
از مناطق آزاد به یــک میلیارد و  50 میلیون 

دلار رسید. 

   مناطق آزاد ما مربوط به کدام نسل 
از مناطق آزاد دنیا است؟

 در دنیــا هفت نســل بــرای مناطــق آزاد 
تجربه شــده اســت، ما هنوز در نسل اول 
هستیم که تجارت محور اســت. نسل دوم 
صادرات محور، نسل ســوم خدمات محور 
مانند خدمات پولی، بانکی و بیمه ای، نسل 
چهارم مناطق فرامرزی، نسل پنجم مناطق 
جامع، نسل ششم دانش بنیان و نسل هفتم 
دیجیتال است که اولین منطقه دیجیتال در 
چین راه اندازی شد، بنابراین در دنیا مناطق 
آزاد با شــتاب به سمت پیشــرفت حرکت 
می کنند، ما هنوز در نســل اول و یا حداکثر 

دوم مانده ایم. 

  مشــکلات اساســی مناطق آزاد 
تجاری چیست؟

مشــکلات اقتصادی در چند محور است و 
اینکه چرا در ایران مناطق آزاد توسعه کافی 
پیدا نکرده اند. اول اینکــه انتخاب محل به 
صورت اشــتباه صورت گرفته است. برخی 
از این مناطق سکونتگاه در داخل آن وجود 
دارد. مانند چابهار، خرمشهر، آبادان و ماکو 
در حالی که در مناطق آزاد باید سرزمین بکر 
باشــد و اطراف آن فنس و نرده کشی باشد 
تردد بی مورد بــه آن نباشــد، قابل کنترل 
باشد، از نظر ورود و خروج، گمرک و مالیات 
کنترل می شود. در حالی که در مناطق آزاد 
چابهار یا اروند که شــامل شهرهای آبادان و 
خرمشهر اســت مردم در آن ساکن هستند. 
پارســال هفت منطقه آزاد در کشور ایجاد 
شــد.مردم احســاس می کردنــد اگر یک 
منطقه تبدیل به منطقه آزاد شــود، اعتبار 
و ارزش شــهر بالا می رود و مسائل آنها حل 
می شــود. در حالی کــه اولیــن معضل در 
مناطق آزاد افزایش قیمت مسکن و اجاره بها 
اســت. همچنین یکی از مشکلات این است 
که مناطق آزاد محصور نمی شوند. معافیت 
گمرکی و مالیاتی دچار مشــکل می شوند؛ 
نکته اول اینکــه نباید منطقــه آزاد دارای 

سکونتگاه باشد.
همچنین در دنیــا میانگین مســاحت هر 
منطقه آزاد ۷ هزار هکتار است، در حالی که 
در کشور ما منطقه آزاد ماکو رتبه اول جهان 
از نظر وســعت دارد که 400 هــزار هکتار 
است و در بین 5400 منطقه آزاد دنیا مقام 
اول دارد. مقــام دوم هم در منطقه آزاد ارس 
است که در آنجا هم ســکونتگاه وجود دارد، 
هم وسیع اســت، در حالی که باید میانگین 
مســاحت یک منطقــه آزاد هفــت هزار 
هکتارباشــد و جاهایی که به عنوان منطقه 
آزاد اعلام شــده اســت، دیگر نمی توانیم 
تجدیدنظر کنیم چون حقوق مکتســبه ای 
برای مردم و اهالی ایجاد کرده اســت. مثلًا 
کســی در منطقه آزاد ملکی خریده است، 
اگــر از منطقه آزاد خارج شــود، دچار زیان 
می شــود، بنابراین مجبور این مناطق آزاد 

بزرگ و وسیع را تحمل کنیم.
نکته دوم زیرساخت ها باید فراهم شود. ابتدا 
باید خدماتــی مانند آب، بــرق و گاز فراهم 
شود. بعد زمین واگذار شود، در حالی که در 
ایران این زیرساخت ها فراهم نشده است. به 
عنوان مثال منطقه آزاد ارس مشــکل آب و 
برق وجود دارد. واحــد تولیدی آهن و فولاد 
در آن راه اندازی شــده، اما برق بــه اندازه 
کافی نیســت و این واحد با 30 تا 40 درصد 
ظرفیت کار می کند، چون زیرســاخت آن 

فراهم نیست.
یکی از مشکلات این است که برخی مناطق 

آزاد به ســمت زمین فروشــی رفته اند که 
این هم مشکل اســت و یکی دیگر هم عدم 
پایبندی به قانــون مناطق آزاد اســت که 
قانون مــاده ۶5 قانون دائمــی مناطق آزاد 
گرچه تصویب شــده، اما اجرا نمی شــود و 
حکمرانی واحدی وجود نــدارد و این برای 
تولیدکنندگان مشــکل ایجاد می کند. اگر 
این مشکل حل شود بســیاری از مشکلات 
تولیــد در مناطق حل می شــود. همچنین 
قوانین خلق الساعه به حکمرانی در مناطق 
آزاد آسیب می زند چون به یکباره به فعالان 
اقتصــادی در مناطق شــوک وارد می کند. 
مثلًا فردی طــرح توجیهی می آورد، یکباره 
قوانیــن عــوض می شــود و او زیان دیده 

می شود.
از طرفی رقبای سرســخت و ســنگین هم 
در مناطق آزاد وجود دارد. در کشــورهای 
اطراف بــرای ســرمایه گذاران در مناطق 
آزاد فرش قرمز پهن می کنند. تســهیلات 
می دهند حتــی در برخی کشــورها زمین 
رایگان و ۹0 درصد تســهیلات ارزی برای 
فعالان اقتصادی فراهــم می کنند، بنابراین 
فعالان ما به امــارات یا ترکیــه می روند. با 
همه فشــارهایی که وجود دارد، تعدادی از 
ســرمایه گذاران ایرانی در داخل کشور کار 
می کنند و روز به روز حجم ســرمایه گذاری 
بیشتر  می شــود. البته عوارض آن هم وجود 
دارد. هم عوارض ریالــی و هم عوارض ارزی 
برای تولیدکننده وجــود دارد که باید این 
موارد بازنگری شــود و به نحوه مدیریت در 
مناطق آزاد مرتبط شــود. دولت و مجلس 

باید از تولید در مناطق آزاد حمایت کنند.

  آیا مناطق آزاد به محل تولید تبدیل 
شــده اند یا به اعتقاد بسیاری به محل 

قاچاق و واردات مبدل شده اند؟
 اینکه گفته می شــود مناطــق آزاد محل 
قاچاق است، این اطلاعات اشتباهی است، 
زیرا حجم قاچــاق در مناطــق آزاد فقط ۷ 
درصد از کل قاچاق کشــف شده بوده است، 
در حالی که ســهم این مناطــق از صادرات 
31 درصد بوده اســت، امــا در قاچاق چون 
آمار رســمی از گمرک وجــود دارد، گفته 
می شــود ۷ درصد قاچاق کل کشور از این 
مناطق آزاد و ویژه صورت گرفته  اســت. در 
مناطق آزاد آمار دقیــق و کنترل وجود دارد 
و میزان واردات و صــادرات را هم می دانیم 
البتــه در مناطق آزاد هر نفــر می تواند ۸0 
درصد کالای همــراه مســافر خریداری و 
وارد ســرزمین اصلــی کنند. این مســئله 
بــه جلوگیــری از قاچاق کمــک می کند. 
بسیاری از مردم به مناطق آزاد می روند که 
خرید داشته باشــند در مناطق آزاد گمرک 
ورودی ها را کنترل می کند البته کوله بری و 

ته لنجی هم وجود دارد که بخشی از واردات 
و قاچاق مربوط به آنها است. 

  بانک فراساحل و بورس بین الملل در 
مناطق آزاد به کجا رسید؟

بانک فراســاحل می تواند در شرایط تحریم 
کمک کنــد، این بانــک مســتقل از بانک 
مرکزی اســت، اما با نظــارت بانک مرکزی 
خواهد بود. قرار است، منطقه آزاد رأساً این 
بانک را تأســیس کند، اما شیوه نامه اجرایی 
را بانــک مرکــزی تدوین می کنــد. بانک 
فراســاحل می تواند در تحریم به جذب ارز 
صادراتی برای اشخاص و بانک های خارجی 
و ایرانیــان مقیم خارج از کشــور همچنین 
فروش اوراق و ضمانت نامه های ارزی کمک 
کند، آخرین صحبت ها را بــا بانک  مرکزی 
کردیم، آنهــا قبول کردند، امــا گفتند باید 
ســهامداران دارای صلاحیت را به این بانک 
معرفی کنید. ما هم سهامداران بین المللی 
کمک کردیم، کنسرســیومی از کشــورها 
و شــرکت های خارجی تشــکیل شد که به 

بانک مرکزی معرفی می شوند.

  ترکیب ســهامداران بانک آفشور 
چگونه خواهد بود؟

در این کنسرســیوم هم اشخاص حقیقی و 
هم حقوقی حضور دارند، مــا صرفاً مناطق 
معتبــر پولــی و بانــک را در لیســت قرار 
دادیم. کنسرســیوم خوبی شــکل گرفته 
و کتباً به بانک مرکــزی معرفی کردیم و در 
حال تهیه اســناد بین اعضای کنسرسیوم 
هســتیم. ما دنبال این هســتم که شرکای 
خارجی بیایند. اشخاص حقوقی داخلی هم 
می توانند حضور داشــته باشند و درصدی 
از کنسرســیوم از داخلی ها باشــد. منطقه 
آزاد هم می تواند ســهامدار بانک فراساحل 
باشد. در مورد بورس بین الملل هم می تواند 
در تحریم ها کمک کند. شــرکت هایی که 
در تراز بین المللی  قــرار دارند خود را آماده 
کنند و اســناد ارائه کنند. بورس بین الملل 
کل عملیات آن ارزی خواهد بود و معاملات 
ریالی نخواهد داشت و به بورس داخلی هم 

کمک می کند.
ابتدا لازم است ســهامداران برای تشکیل 
بــورس بیاینــد و ســهامداران عمــده را 
شناســایی کنیــم. بورس هــای محلی و 
بورس های سایر کشورها هم اعلام آمادگی 
کرده اند. یک کنسرســیوم بین المللی باید 
به ســازمان بورس معرفی کنیم. البته هنوز 
در خود سازمان بورس تأییدیه رسمی به ما 

ارائه نشده  است.
قرار اســت با همکاری رئیس سازمان بورس 
تأییدیه آنها را بگیریم. ما گفته ایم در ســال 
1401 هم بانک آفشــور یا فراســاحل و هم 
بورس بین الملل در مناطق آزاد را باید به یک 
نقطه مطلوبی برسانیم. این دو نهاد هم باید 
بین المللی باشد و هم سهامدار داخلی داشته 
باشــد، هم افرادی از خــارج در آن حضور 
داشته باشند. در تفاهم نامه 25 ساله با چین 
هم بندی وجود دارد که بــورس بین الملل 
ایجاد کنیم. بورس های محلی روسیه و اروپا 
اعلام آمادگی کرده انــد که در منطقه آزاد ما 
حضور داشــته باشــند. بانک فراساحل هم 
شــیوه نامه ای دارد که باید بــا نظارت بانک 
مرکزی باشــد، یعنی زیر نظر بانک مرکزی 

نیست، اما تحت نظارت قرار دارد. 

  در مورد بیمه بین المللی در مناطق 
آزاد توضیــح دهید، چــه برنامه ای 

دارید.
خود شــرکت  های بیمه مذاکــره کرده  اند، 
مناطــق آزاد متولی آن نیســت ، اما کمک 
می کنیم کنسرســیومی از شــرکت های 

داخلی و خارجی بیمه آن را  تشکیل دهند.

اولویت دریافت وام اجاره با مستاجـرانی است که سال پیش وام را دریافت نکردند
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وزه سازمان بازرسی به وزیر صمت اولتیماتوم ۳ر
ســازمان بازرســی کل کشــور در نامه ای به وزیر صمت، در رابطه با 
التهابات و نابسامانی به وجود آمده در رابطه با قرعه کشی اخیر خودرو ، 

خواستار توضیحات فاطمی امین شد.
موضوع قرعه کشی خودروها مسئله ای اســت که از همان ابتدای امر تا 
کنون انتقادات زیادی را به همراه داشت. این انتقادها و گلایه های مردم 
اخیراً به گوش مسئولان ســازمان بازرسی کل کشور رسیده است و این 

سازمان به موضوع نحوه قرعه کشی خودروها ورود کرده است.
البته کار صرفاً به ورود این سازمان ختم نمی شود و روز گذشته سازمان 
بازرسی کل کشــور در نامه ای انتقاداتی را خطاب به وزیر صمت در این 

رابطه مطرح کرده است.
در نامه ارسالی از سوی سازمان بازرسی کل کشــور آمده است که: پیرو 
نامه مورخ 12 اردیبهشــت استحضار می رســاند از آنجایی وفق ابلاغیه 
صادره از ســوی جنابعالی به عنوان مدیرعامل ســابق سازمان حمایت 
مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان مبنی بر ایجــاد تمهیدات لازم برای 
قرعه کشی متمرکز خودرو توسط ســازمان یادشده در تاریخ نهم خرداد 
فرایند قرعه کشی خودرو تحت سامانه یکپارچه فروش خودرو را برگزار، 
لیکن به واسطه نابســامانی در نحوه قرعه کشــی تعداد 1201۹3 نفر از 
متقاضیان در وهله اول جزو منتخبین قرعه کشی اعلام اما در تعاقب امر 

به اشخاص موصوف اعلام شد مشارالیهم جز منتخبین رزرو می باشند.
مراتب منتج به بروز تشویش اذهان عمومی و اجتماعی در مواد مختلف 
ذیربط و نیز تماس های مکرر متقاضیان از اقصا نقاط کشــور با ســتاد 
خبری این سازمان شد و سرپرست ســازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان به عنوان متولی اتخاذ تمهیــدات لازم برای برگزاری 
قرعه کشــی متمرکز خودرو اعلام نمود کلیه مباحث فنی کارشناسی 
طراحی و راه اندازی سامانه مذکور از طریق معاونت صنایع حمل و نقل 
و دفتر تخصصــی ذیربط در حوزه خودرو صورت پذیرفته لذا ســازمان 
حمایت مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان به صراحت و بر خلاف مفاد 
ابلاغیه صدرالذکر جنابعالی از پذیرش مســئولیت در خصوص سامانه 
یکپارچه فــروش خودرو خودداری نموده و مســئولیت را متوجه دفتر 

تخصصی ذیربط در آن دستگاه برشمرده است.
با توجه به مراتــب معنونه و نظر به التهابات و نابســامانی به وجود آمده 
موصوف نزد عمــوم مردم به واســطه عــدم برنامه ریــزی لازم، فقد 
زیرساخت های فنی به منظور تحلیل طراحی و پیاده سازی و پشتیبانی 
سامانه یکپارچه فروش خودرو از سوی وزارت صمت و سازمان حمایت 
مصرف کننــدگان و تولیدکننــدگان و صرفاً ایجاد انتظــار برای آحاد 
جامعه از ســوی حاکمیت با اعلام راه اندازی و فــروش خود را از طریق 
ســامانه اعلامی تحت عنوان ســامانه یکپارچه فروش خــودرو بدون 
اطمینان از عملکــرد و کارایــی آن و نیز عدم توجه به مفــاد نامه های 
هشــداری قبلی از این مرجع، مقرراســت اجرای مفاد ماده 32 قانون 
تشکیل سازمان بازرســی کل کشــور توضیحات خود را راسا حداکثر 

ظرف مدت سه روز از وصول این مکاتبه به این مرجع منعکس نمائید.
در این نامه که از سوی احمد رحمانیان، قائم مقام سازمان و سرپرست 
معاونت نظارت و بازرسی امور تولیدی و به تاریخ 1۸ خطاب به فاطمی 
امین وزیر صمت نگاشته شده اســت، وزارت صمت و شخص وزیر باید 
توضیحات خود را در این رابطه به سازمان بازرسی کل کشور اعلام کند.

معاون وزارت علوم:
و   پردیس تخصصی فناوری و نوآوری خودر

در کشور تاسیس شود

معاون فناوری و نــوآوری وزارت علوم تحقیقات و فناوری خواســتار 
تاســیس پارک علم و فناوری یا پردیس تخصصی فنــاوری و نوآوری 

خودرو در کشور با توجه به اهمیت این صنعت شد.
علی خیرالدین در همایش ظرفیت های همکاری شــرکت ها و نهادهای 
دانش بنیان و گروه صنعتی ایران خودرو افزود: ســهم صنعت خودرو از 
تولید ناخالص داخلی چهار درصد و ســهم آن در ایجــاد ارزش افزوده 
21 درصد است. وی بیان داشــت: صنعت خودروسازی توانسته اشتغال 
مســتقیم 110 هزار نفری و همچنین اشتغال بیش از نیم میلیون نفری 
را در سایر صنایع مرتبط داشته باشد و پس از صنعت نفت موتور محرک 
اقتصاد کشــور اســت.خیرالدین، به آمار 4۹ پارک علم و فناوری، 12 
پردیس علم و فناوری، 24۶ مرکز رشــد، بیش از 10 هزار و ۸00 واحد 
فناور و همچنین ۶ هزار و  ۷00 شرکت دانش بنیان در کشور اشاره کرد، 
اما گفت: وزارت صنعت، معدن و تجارت هیچ پارک علم و فناوری ندارد 
و پیشنهاد می کنیم نخســتین پارک علم و فناوری تخصصی خودرو را 
در کشور ایجاد کنیم.وی یادآور شــد: راهبرد معاونت فناوری و نوآوری 
وزارت علوم، حمایت از ایجــاد قطب های فناوری و نوآوری در کشــور 

است؛ هرچند قطب فناوری و نوآوری در صنعت خودرو نداریم.
معاون وزیر علــوم خاطر نشــان کرد: در جهان خودروســازان به طور 
متوسط بیش از ۶ درصد از فروش خود را به تحقیق و توسعه اختصاص 
می دهند و در این زمینه خودروســازان ما نیز باید ورود جدی داشــته 

باشند.

 احتمال توقف تولید فولاد کشور برای 
یک و نیم ماه

عضو هیات مدیره انجمــن تولیدکنندگان فولاد ایران اظهار داشــت: 
صحبت ها مبنی بر آن اســت که قطعی برق در دو ماه از تابستان حدود 
50 درصد و یک ماه آن نیز ۹0 درصد باشد. این قطعی ها باعث می شود 
تا یک و نیم ماه تولید فولاد کشــور متوقف شود.رضا شهرستانی درباره 
میزان قطعی برق صنایع اظهار کرد: بین 50 تــا ۹0 درصد قطعی برق 
برای صنایع وجود دارد. صحبت ها مبنی بر آن اســت که قطعی برق در 
دو ماه از تابستان حدود 50 درصد و یک ماه آن نیز ۹0 درصد باشد. این 

قطعی ها باعث می شود تا یک ماه و نیم تولید فولاد کشور متوقف شود.
وی افزود: تولید فولاد ماهانه دو و نیم میلیون تن برآورد شده است حال 
با وضعیت موجود ســه و نیم تا چهار میلیون تن از تولید کم خواهد شد.  
نیاز داخلی کشــور از صنعت فولاد 15 میلیون تن است البته این مقدار 
جدا از پروژه های جانبی مانند تولید مســکن یک میلیونی است. برای 

تولید هر یک میلیون مسکن ۷ تا ۸ میلیون تن فولاد نیاز است.
شهرســتانی در ادامــه افزود: شــرکت های فــولادی تصمیمی مبنی 
بر تاســیس نیروگاه داشــتند اما نیروگاه نیازمند ســرمایه گذار است. 
همچنین گاز مورد نیاز نیز باید تامین شــود و تاســیس آن به دو تا سه 
ســال زمان نیاز دارد.وی متذکر شد: کم شــدن صادرات فولاد ایران به 
دلیل سیاست های نادرستی اســت که در پیش گرفته شد که می توان 
با گذاشــتن تعرفه در زمان طلایی بازار یا کمبود برق برای صنایع اشاره 
کرد این سیاست ها  باعث از بین رفتن بازارهای صادراتی کشور می شود.

تولید

ســخنگوی وزارت صمت گفت: تا پایان شهریور تقریبا 
50 خودرو یا مدل های فروش خــودرو، از دایره قرعه 
کشی خارج می شــود. امید قالیباف گفت: آماده ایم تا 
پس از تعیین تکلیف خودروهایی که قرار است عرضه 
شــوند، از 25 خرداد در قالب های مختلف فروش، مثل 
فروش فوق العــاده یا پیش فروش و مشــارکت، بدون 
قرعه کشی، اما با ســامانه یکپارچه، خودروهایی مانند 
شاهین، ســاینا، ســاینا S، کوییک S و کوییک R را از 

طریق سامانه یکپارچه عرضه کنیم.
او گفت: وزارت صمت برای سیاســتگذاری درست، در 
بازار خودرو نیازمند بستری برای تجمیع تمامی عرضه 

و تقاضا بود که به گلایه ها و مشــکلات قرعه 
کشی سامان دهد و سامانه یکپارچه خودرو 
به همین علت راه اندازی شد. مراجع قانونی 
و نهاد های امنیتی نیز خواســتار این بودند 
تا وزارت صمــت نظارت بیشــتری بر قرعه 

کشی ها را داشته باشد.
به گفته ســخنگوی وزارت صمــت، اکنون 

هم فقط بخش نظارتی این مســئله بر عهده ســازمان 
حمایت مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان اســت و 
وزارت صمت برگزاری قرعه کشــی را انجام نمی  دهد؛ 
بلکه قرعه کشی از طریق همان سامانه های قبلی انجام 

می شود. اگر بخواهیم تمامی عرضه و تقاضا 
تجمیع شــود، طبیعی است که عرضه خارج 
از سامانه یکپارچه و در بورس کالا، نمی تواند 
موضوعیت داشته باشــد و در مدیریت بازار 
اثرگذار باشــد.او می گوید: مصوبه شــورای 
هماهنگی ســران ســه قوه، اختیار تنظیم 
بازار را به وزارت صمــت داده و این وزارتخانه 
هم با عرضه دو خودروی ســمند و تیبــا در بورس کالا 
مخالفت کرد که این موضــوع از ماه های قبل به اطلاع 
این ســازمان رســیده بود. این مصوبه محرمانه بوده و 
وزارت صمت اجازه نداشــت آن را اطلاع رسانی کند. 

البته علاوه بر این قانون، قانون بــورس هم وجود دارد 
و هیئت پذیرش وقتی تصمیم بگیــرد، کالای خاصی 
می تواند در بورس عرضه شود.با تصمیم وزارت صمت، 
عرضه خودرو در بورس کالا که از 1۸ اردیبهشــت آغاز 
شده بود، ممنوع شده اســت که به گفته آقای جهرمی 
قائم مقام بورس کالا، این ســازمان بــا تصمیم وزارت 

صمت مخالف است، زیرا شفافیت را از بین می برد.
جعفر توحیدی مجــری طرح های فــروش اینترنتی 
خودرو امروز به باشــگاه خبرنگاران جوان گفته است: 
قرعه کشــی برای برخی از خودرو ها دائمی است و تنها 

تعدادی خودرو از این فرآیند خارج می شوند.

رئیس مجمع واردات با بیان اینکــه قبح کلمه قاچاق 
به کلی از بین رفته اســت، گفت: واردکننده رسمی و 
قانونی، در کنج بازار نشســته و این قاچاقی اســت که 

برای بازار تعیین تکلیف می کند.
علیرضا مناقبی با اشاره به عرضه کالای قاچاق در سطح 
بازار، اظهار کرد: ما بارها و بارها به مســئولین مربوطه 
هشــدار داده ایم که این حجم از کالای قاچاق، نشــان 
دهنده خطا و اشتباه در تعیین استراتژی ها، رویکردها و 
سیاست های تجارت خارجی کشور است ولی متأسفانه 
به نظر می رســد که در برخی حوزه هــا و بخش ها، قبح 

کلمه قاچاق به کلی از بین رفته است.رئیس 
مجمــع واردات ادامه داد: برخــورد قضائی و 
انتظامی با پدیده شــوم قاچاق ضروری است 
ولی کفایت نمی کند و باید ریشــه ها و دلایل 
قاچاق را رصد کرد. بهتر است نگاهی مبتنی 
بر مؤلفه های اقتصادی به این پدیده داشــت 
و آن را از زاویــه جدیدی نگریســت.به گفته 

مناقبی، وقتی تقاضا برای یــک کالا وجود دارد و تولید 
داخلی به هر دلیلی نمی تواند آن تقاضا را پوشش دهد، 
مسیر برای قاچاقچی باز می شــود. قاچاقچی شروع به 

فعالیت می کند و به مــرور برای فعالیت خود 
زنجیره ایجاد می کند. آهســته آهسته آنقدر 
فربه و قدرتمند می شــود که جایگزین تجار 
اصیــل و قانونمند و حذف کردنــش از بازار، 
کار بسیار دشواری می شــود.رئیس مجمع 
واردات تصریــح کرد: قاچاق بــه یک پدیده 
لجام گســیخته تبدیل شــده و این توقع از 
دولت ســیزدهم وجود دارد که با دور اندیشــی، ابتکار 
عمل را به دست بگیرد و به صورت ریشه ای و نه شعاری 
به این موضوع بپردازد.شــرایط به گونه ای شــده است 

که واردکننده رســمی و قانونی، در کنج بازار نشســته 
است و این قاچاقی اســت که برای بازار تعیین تکلیف 
می کند.مناقبی با انتقــاد از خودتحریمی ها در عرصه 
تجارت خارجی اضافه کــرد: واردکننــدگان قانونی، 
درگیر انجام فرآیندهای لازم و اخذ مجوزهای مربوطه 
از دیوانســالاری عظیــم و ابرقدرت دولتی هســتند و 
وقت و انرژی و توان آنها صرف رهایی از دســت اندازها 
و ســرگردانی های میان دســتگاه های دولتی می شود 
و در آن ســو، قاچاقچیان با فراغی باز و بدون هیچگونه 

نظارتی، بازار را تحت سیطره خود قرار داده اند.

و خودر

واردات

خریدار  وزارت صنعــت، معدن و تجارت 
اعلام کرد که در صورت عرضــه خودرو در 
بــورس کالا احتمال نجومی شــدن قیمت 
خودروهای کم تیراژ و کم تعداد و همچنین 

3 قیمتی شدن آن  ها وجود دارد.
به نقل از وزارت صنعت، معــدن و تجارت، 
مرکز ارتباطــات وزارت صمــت به منظور 
تنویر افکار عمومی ضمن تشــریح چرایی 
توقف عرضــه خودرو در بــورس کالا اعلام 
کرد: ایــن وزارتخانه باهــدف جلوگیری از 
تضییع حقوق مردم و عرضه خارج از سامانه 
یکپارچــه تخصیــص خودرو کــه باهدف 
شفافیت و نظارت در عرضه صحیح خودرو 
ایجادشــده اســت، چندین بار با سازمان 
بورس کالا مکاتبه کرده بود، اما متأســفانه 

ترتیب اثر داده نشد.
متن کامل این جوابیه به شرح زیر است:

ایجاد شفافیت در عرضه خودرو هم زمان با 
ایجاد تحول اساسی در ریل  گذاری صنعت 
خودرو ازجملــه افزایش تولیــد باکیفیت 
و طراحی ســکوهای )پلتفــرم( جدید در 
دســتور کار وزارت صمــت قرارگرفته و به 
همیــن منظــور از اواخر اردیبهشــت ماه، 
تخصیص خودرو بــه ســامانه یکپارچه با 
نظارت سازمان حمایت مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان منتقل شد.
این اقــدام پیرو نامــه رئیس جمهوری به 
وزیر صمــت در خصوص شفاف ســازی 
عرضــه خودرو، صــورت گرفته اســت و 
سامانه یکپارچه تخصیص خودرو، اکنون 
به عنوان تنها مرجع تخصیص خودروهای 
ســواری، تحت نظارت سازمان حمایت از 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان فعالیت 
می کند و بــا توجه به روند شــکل گرفته 
در افزایــش تولید خودروهــای کامل در 
خودروســازان داخلی و تداوم روند عرضه 
خودروســازان در این ســامانه، شــاهد 
افزایش رضایت مندی مردم در دسترسی 
شــفاف به خودرو با قیمت های مناســب 

هستیم.
ازجمله مزایــای ایــن اقدام می تــوان به 
تخصیص عادلانه خــودرو، بالا رفتن امکان 

دسترســی مصرف کننــدگان، شــفافیت 
و ایجاد رویــه ای واحــد در عرضــه برای 
همه خودروسازان، رفع شــائبه مهندسی 
عرضه به صــورت قطره چکانــی و یا عرضه 
خــودرو در بازارهای غیر شــفاف توســط 
خودروســازان، افزایش تنوع و حق انتخاب 
برای مصرف کننــدگان در هر دوره عرضه و 
رفع نقایص عمده روش های گذشته، اشاره 
کرد؛ البته بدیهی است که وزارت صمت تنها 
ناظر اجرای تخصیص خــودرو بوده و روند 
اجرایی از سوی شــرکت های خودروسازی 

انجام می شود.
بنابراین وزارت صمــت به منظور نظارت 
دقیــق بــر شــیوه تخصیص خــودرو و 
تضمین حقوق مــردم پیش تر حداقل در 
دو مــورد در تاریخ هــای 1401.2.1۷ و 
1401.3.2، با سازمان بورس کالا درباره 
جلوگیری از توقــف عرضه خودرو در این 
ســازمان مکاتبه کرده بود، اما متأسفانه 
ترتیب اثر داده نشــد؛ لذا اقــدام وزارت 
صمت یک شبه و بدون اطلاع قبلی نبوده 

است.

 3 قیمتی شدن خودروهای کم تعداد 
در صورت عرضه در بورس کالا

بدیهی اســت عرضه خودروهای پر تقاضا و 
کم تعــداد در بورس کالا منجــر به افزایش 
نجومی قیمت آن ها و همچنین سه قیمتی 
شــدن آن )قیمت محصول، قیمت بورس، 
قیمت بازار( می شــود. به عبارتــی با توجه 
به شــکاف بین عرضــه و تقاضــا، در عمل 
عرضه خــودرو در بورس منجــر به افزایش 
لجام گســیخته خودرو نســبت به قیمتی 
که شــرکت عرضه می کند، خواهد شد و بر 
اساس آن نیز احتمال شــکل گیری قیمت 
ثالثی فراتر از هر دو قیمــت تولیدکننده و 
قیمت بورس در ســطح بازار خودرو وجود 

خواهد داشت.
همچنین تا زمانی که میزان عرضه به شدت 
پایین اســت، شــکل گیری بازار ثالثی بین 
بورس و بازار باقیمت های فراتــر نیز دور از 
ذهن نیســت، ضمن این که استدلال ایجاد 
شــفافیت باعرضه خودرو در بورس، زمانی 
معنا می دهد که در مــورد خودروهایی که 
خودروســازان عرضه می کند بــه کار رود؛ 

اما در خصــوص خودروهایــی باقیمت بالا 
که قیمت عرضــه آن توســط تولیدکننده 
پوشش دهنده ســود منصفانه خودروساز 
است، کاربردی ندارد.از طرفی دیگر مقایسه 
روند عرضه خــودروی کارا در بورس کالا با 
عرضه خودروهــای پرتقاضــا در این فضا، 
قضاوت صحیحی نیســت چــه آنکه برای 
خرید خودرو کارا صف تشــکیل نشــده و 
عرضه آن کمتر از تقاضا نیســت اما در مورد 

خودروهای پرتقاضا روند کاملا فرق دارد.
لازم به ذکر اســت راهبرد وزارت صمت در  
دوره مدیریت  سید رضا فاطمی امین باعث 
رشــد معاملات بورس کالا در دوره جدید و 
عبور عملکرد آن در سال گذشته از مرز 500 
هزار میلیارد تومان شــده و ایــن اعتقاد به 
شفافیت در سال جاری و آینده نیز استمرار 

خواهد داشت.
نکته دیگــر آن که طــرح عرضــه خودرو 
در بورس کــه پیش تــر توســط برخی از 
نماینــدگان مجلس مطرح شــد؛ دارای دو 
بعد »کشــف قیمت واقعی خودرو در بازار« 
و »صرف کردن اضافه قیمت فروش نسبت 

به نــرخ مصوب برای توســعه زیرســاخت 
خودرو« بود، اما در طرح ارائه شــده کنونی 
توسط خودروسازان در بورس، همه جوانب 
به صورت جامع دیده نشده و تنها به اجرای 
پاره ای از آن طرح بســنده شده است. البته 
مطابق ماده هفتم قانون ساماندهی صنعت 
خودرو که با نامه شــماره 11-20۸۹2.24 
مورخه 1401.3.1۶ توسط مجلس  شورای 
اســلامی ابلاغ شــده است؛ شــرکت های 
خودروساز موظف هســتند هنگام فروش 
قیمت تمام شــده خودرو، درصد ســود و 
قیمت قطعی را محاسبه و به شورای رقابت 
اعــلام کننــد، بنابراین ضروری اســت در 
خصوص ســازوکار عرضه در بورس با توجه 
به قانون یادشده، تمهیدات لازم اندیشیده 

شود.
تأکید می شــود هرگونه عرضه خــودرو با 
توجه به آیین نامــه اجرایی قانون حمایت از 
مصرف کنندگان خودرو منوط به بررســی 
ضوابط مرتبط از ســوی مراجع ذی صلاح 
اســت که پیش ازاین نیز در نامه ارســالی 
به شــرکت بورس کالای ایران با شــماره 
51۷۷/3۷0.401 در تاریــخ 1401.2.1۷ 
توســط دفتر نظارت بر کالاهــای فلزی و 
معدنی سازمان حمایت نیز به آن تأکید شد.

از ســوی دیگر با توجه به لــزوم عرضه در 
ســامانه یکپارچه تخصیص خــودرو، برای 
هرگونــه عرضه خــودرو ناشــی از ازدیاد 
تولیــد در بورس لازم اســت تــا از وزارت 
صمت مجوز گرفته شــود که این اقدام نیز 
از ســوی عرضه کنندگان خودرو در بورس 
انجام نشده است. بدین ترتیب وزارت صمت 
آمادگی کامل دارد با مشــخص شدن ابعاد 
عرضه خــودرو در بورس، ایــن موضوع را با 

خودروسازان تعیین تکلیف کند.
 برخی خودروسازهای خصوصی برای فرار از 
فروش خودرو در ســامانه یکپارچه و تلاش 
برای کسب سود بیشتر به وظیفه ملی خود 
عمل نکرده اســت لذا از بــورس کالا انتظار 
مــی رود به جای بــازی در زمیــن منفعت 
طلبی یک خودروساز به وزارت صمت برای 

مدیریت یکپارچه بازار خودرو کمک کند.

خریدار   رئیــس کمیســیون صنایع و 
معــادن مجلس شــورای اســلامی گفت: 
مشکلات صنعت خودروسازی در مدیریت 
هــا و ساختارهاســت و باید ســاختار این 

صنعت رقابتی باشد.
عزت الله اکبــری تالارپشــتی در همایش 
ظرفیت هــای همــکاری شــرکت هــا و 
نهادهای دانش بنیان گــروه صنعتی ایران 
خــودرو با بیــان اینکه انتظــارات مجلس 
از خودروســازان بالا اســت، افــزود: امروز 
شــاهدیم در حوزه های مختلــف هوافضا، 
نانو، بیوتکنولوژی، انرژی هسته ای، صنعت 
مشــکی و غیره قله ها یک به یک توســط 
فرزندان این مرز و بوم فتح می شــود، اما در 
خودرویی کــه چهار چرخ دارد با مشــکل 

مواجه ایم که قابل قبول نیست.
 وی با تاکید بر اینکه اشکال کار در مدیریت 

ها و ساختارها اســت، تأکید کرد: ساختار 
صنعت باید رقابتی باشد نه اینکه دولت تنها 
چند درصد ناچیز در خودروســازی  سهم 
داشــته باشــد اما بخواهد در کل مجموعه 
دخالت کند؛ این موضوعی است که شخص 
رئیس جمهور، معــاون اول رئیس جمهور و 

وزیر صمت نیز آن را قبول دارند.
رییس کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
ادامه داد: اینکه در کشــور ما تعداد زیادی 
شرکت دانش بنیان، همچنین اندیشمندان 
و شــرکت های توانمند موجود باشــد اما 
خودروســازان ما درگیر مسایل حاشیه ای 
باشــند قابل قبول نیســت و مــا معتقدیم 
شــما می توانید و باید خودتان را باور  کنید 
و بدرخشید.وی یادآور شــد: بنا به فرموده 
رهبر معظم انقلاب برای رسیدن به دنیا باید 
میانبر بزنیم و معتقدیم ملت ایران، مدیران 

و نیروی انســانی توانمند کشورمان قادر به 
انجام این مهم هستند.

وی بــا تاکید بــر اینکه می تــوان کارهای 
مشــترک زیادی انجام داد، به ظرفیت های 
عظیم خودروســازی و قطعه سازی کشور 
اشــاره کرد و ادامه داد: خودروســازان باید 

قطعه ســازان را ارتقاء دهند، چــرا که اگر 
قطعه سازی قوی داشته باشــیم همه چیز 
ساز خواهیم بود.اکبری تالارپشتی تصریح 
کرد: بر این اساس باید طرحی نو در انداخت 
و ســاختاری نو برپا کــرد و از تفکر دولتی 
فاصله گرفــت تا تصمیمــات خوبی در این 

صنعت بگیریم. 
وی گفت: رضایت ملت قرمــز رهبر معظم 
انقلاب و مسوولان اســت و باید گفت ملت 

از تصمیمات خودروسازان راضی نیستند.

تولید محصولات با موتور سه سیلندر 
از سال 1402

در این مراســم کیانــوش پورمجیب قائم 
مقام ایــران خــودرو اظهار داشــت: برقی 
سازی، انقلاب صنعتی چهارم، خودروهای 
برقی، طراحی مگاپلتفــرم ها و خودروهای 

خــودران، از جممله مباحثی اســت که در 
آینــده صنعت خــودروی جهــان و ایران 
دنبال می شــود.وی از توســعه موتور سه 
ســیلندر ملی خبر داد و گفت: سال آینده 
نخســتین محصولات ایران خودرو مجهز 
به این موتورها تولید خواهد شد. پورمجیب 
همچنین از تولید موتورهای میکرو هیبرید 
از ســال 1402 در ایران خودرو خبر داد که 
کاهش مصرف ســوخت دست کم به میزان 
10 درصــد را به دنبال خواهد داشــت. وی 
افزود: ایــن گــروه صنعتــی همچنین به 
دنبــال تولیــد موتورهای تمــام هیبرید و 
تمام برقی اســت. قائم مقام ایــران خودرو 
خاطرنشــان کرد: در همایش امروز بیش از 
2۶0 نیاز فناورانه گروه صنعتی ایران خودرو 
شناسایی شده و در نمایشگاه نیز در معرض 

دید عموم قرار داده شده است.

وش آن تا پایان شهریور و و فر  وزارت صمت اعلام کرد؛ حذف قرعه کشی ۵۰ مدل خودر

قاچاقچی نبض بازار را گرفته است
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وده شد ۱۶۲ مگاوات به شبکه برق کشور افز
 مجری طــرح نیروگاه هــای خصوصی شــرکت بــرق حرارتی گفت: 
نخســتین واحد گازی نیروگاه مهتاب کویر )زرنــد کرمان( به ظرفیت 

1۶2 مگاوات به شبکه سراسری برق کشور متصل شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو، محمود صادقی افزود: پروژه 
احداث این نیروگاه در راستای اجرای سیاست های صنعت برق کشور با 
برخورداری از دو واحد گازی و یــک واحد بخار به ظرفیت 4۸4 مگاوات 

در دستور کار قرار گرفته است.
وی با اشــاره به اینکه دومین واحــد گازی نیروگاه نیز بــه زودی وارد 
مدار تولید خواهد شــد، ادامه داد: راه اندازی این نیروگاه در تامین برق 
خط سراســری جنوب شرقی کشور در سه اســتان کرمان، هرمزگان و 
سیستان و بلوچستان بسیار ارزشمند اســت و نقش بسزایی در جبران 

کسری برق دارد.

صادقی خاطرنشــان کرد: افزایش ظرفیت تولید بــرق منطقه، تامین 
بخشی از تقاضای شبکه سراسری برق کشور، کمک به افزایش پایداری 
شبکه، استفاده از حداکثر توان مهندســی داخل کشور و ارتقای دانش 
فنی در ســاخت نیروگاه های حرارتی از جمله اهداف اجرای این پروژه 

بوده است.
 نیروگاه مهتاب کویر در کیلومتر 20 شــهر زرند در مجاورت روستای 
علی آباد استان کرمان در زمینی به مساحت 52 هکتار در حال احداث 

است.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:
 کارت سوخت آزاد جایگاه داران به مقدار کافی

 در جایگاه ها وجود دارد
 مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتــی گفت: جمع آوری 
کارت سوخت جایگاه داران صحت ندارد و هم اکنون کارت سوخت آزاد 

جایگاه داران به میزان کافی در جایگاه های سراسر کشور وجود دارد.
»علی اکبر نژادعلی« در پاسخ به شــایعات منتشرشده یک هفته اخیر 
در فضای مجازی و رسانه ای مبنی بر حذف و جمع آوری کارت سوخت 
آزاد جایگاه داران افزود: ســامانه هوشمند ســوخت بر اساس معماری 
آفلاین بنا شده است و از ویژگی های معماری آفلاین تحویل سوخت به 
مشتریان در لحظه اســت، بنابراین در صورتی که کارت آزاد جایگاه دار 
موجود نباشد، اگر شــخصی بدون کارت ســوخت وارد جایگاه شود، 
نمی تواند سوخت دریافت کند، بنابراین کارت سوخت جایگاه دار لازمه 

جایگاه عرضه سوخت و سیستم آفلاین سامانه هوشمند سوخت است.
وی تأکید کرد: کارت های هوشمند سوخت مجاری عرضه که فرآورده 
را با قیمت دوم غیریارانه ای عرضه می کنند، بــه اندازه کافی در اختیار 
مالکان مجاری عرضه قرار گرفته اســت و با همیــن کارت ها فرآورده 

بنزین به صورت آزاد عرضه می شود.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی افــزود: هم اکنون 
عرضه بنزین در جایگاه های عرضه سوخت با نرخ سهمیه بندی 1500 
تومانی با کارت های سوخت شــخصی و با قیمت دوم یا غیریارانه ای از 
طریق کارت های سوخت شــخصی و کارت های هوشمند ویژه مجاری 

عرضه فراهم است.

نژادعلی همچنیــن درباره نحوه عرضه نفــت گاز در جایگاه های عرضه 
ســوخت گفت: برای موارد اضطرار در جایگاه های عرضه گازوئیل، نرخ 
دومی تعیین شــده که ۶00 تومان اســت و ناوگان حمل ونقل مسافر و 
بار می توانند در موارد اضطــراری از طریــق کارت آزاد نفت گاز که در 
جایگاه هــای منتخب وجود دارد، ســوخت موردنیاز خــود را دریافت 

کنند.
وی همچنین شایعات منتشرشــده در روزهای اخیر مبنی بر افزایش 
قیمت بنزیــن را تکذیب کرد و گفت: تغییر قیمــت فرآورده های نفتی 
از طریق دولت ابلاغ می شود و شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 

ایران مجری آن است. 
تاکنون هیچ گونــه ابلاغیه ای از طــرف دولت اعلام نشــده و در قانون 
بودجه نیز پیش بینی افزایش نرخ بنزین و نفت گاز و دیگر فرآورده های 

نفتی مرتبط با این حوزه، انجام نشده است.

در جهت کاهش مصرف برق
فراخوان سازندگان کولرهای آبی برای ساخت 

کولرهای با کیفیت تر
 ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق ایــران در فراخوانی 
شرکت ها و کارخانجات ســازنده کولر آبی را برای ساخت الکتروموتور 

BLDC کولرهای آبی دعوت کرد.
به گزارش ســازمان انرژی هــای تجدیدپذیر و بهره وری بــرق ایران، 
این ســازمان اعلام کرد: در جهت اجرای  برنامــه وزارت نیرو در دولت 
ســیزدهم مبنی بر کاهش 10 هزار مگاوات مصرف برق کشــور تا سال 
1404 از طریــق بهره وری انرژی و بهینه ســازی مصــرف و با اولویت 
کاهش بار سرمایشی ناشــی از کولرهای آبی در ایام گرم سال، سازمان 
انرژی هــای تجدیدپذیر و بهــره وری انرژی برق )ســاتبا( در نظر دارد 
طــرح ارتقای کارایــی انــرژی کولرهای آبــی از طریــق جایگزینی 
الکتروموتورهای موجــود با الکتروموتورهای جریان مســتقیم بدون 

جاروبک )BLDC( را به اجرا در آورد.
بر این اســاس و  به منظور شناســایی و ظرفیت ســنجی طرح، از همه 
شرکت های دانش بنیان و کارخانجاتی که توان تولید الکتروموتورهای 
فوق الذکر برای اســتفاده در کولرهــای آبی را دارنــد، دعوت به عمل 

می آید تا  در بانک اطلاعاتی مربوط ثبت نام کنند.
متقاضیان می توانند پیشــنهادهای خود را به صورت مکتوب به آدرس 
تهران، شهرک قدس انتهای بلوار شــهید دادمان جنب بزرگراه یادگار 
امام )ره(، پژوهشگاه نیرو، ساختمان ساتبا و یا به شماره ۸۸0۸۸۶4۶-

021 ارسال کنند.
شماره تماس ۸۸0۸۹۸۶5 نیز آماده پاسخگویی به سوالات است.

و نیر

مدیرعامــل هلدینگ برق و انرژی بنیاد مســتضعفان 
با اشاره به شــروع پیک مصرف برق کشــور از آمادگی 
این هلدینگ برای افزایش 2۸0 مگاواتی نیروگاه های 

بنیاد در پیک 1401 خبر داد.
به گــزارش روابط عمومی مســتضعفان، »محســن 
امیری« با بیان اینکه 5 درصد از برق موردنیاز کشــور 
توســط نیروگاه های ایــن هلدینگ وابســته به بنیاد 
مســتضعفان تامین می شــود، اظهار کــرد: در حال 
حاضر مجموع ظرفیت نیروگاه های بنیاد مستضعفان 
معادل 4 هزار و 100  مگاوات است که توسط ۹ نیروگاه 

هدلینگ برق و انرژی صبا تامین می شود.
وی با بیان اینکه نیروگاه های بنیاد مســتضعفان برای 
تولید برق پایدار هم زمان با شــروع پیــک مصرف در 
فصل گرمــا در آمادگی کامل قرار دارنــد، افزود: بنیاد 
مستضعفان با توجه به نیاز کشــور به افزایش ظرفیت 

تولید بــرق، توســعه نیروگاه هــا و افزایش 
راندمان واحدهای تولید برق را در دســتور 
کار داشته و با ســرمایه گذاری بنیاد و تلاش 
متخصصین، هــم اکنون 1۶0 مــگاوات به 
تولید نیــروگاه چابهار از طریــق راه اندازی 
واحد بخار و 120 مگاوات بــه تولید نیروگاه 
خرمشــهر از طریق راه اندازی سیستم مدیا 

اضافه خواهد شــد کــه مجموعاً 2۸0 مــگاوات برق 
ظرفیت تولید کشور را افزایش می دهد.

به گفته امیــری ایــن ســرمایه گذاری ها در صنعت 
برق بــا هدف افزایــش تولید بــرای پاســخگویی به 
نیاز مصرف کننــدگان صنعتی، خانگی و … اســت تا 

حتی الامکان به جلوگیری از خاموشی ها کمک کند.
مدیرعامــل هلدینگ نیروگاهی بنیاد مســتضعفان با 
اشاره به رکوردزنی تعمیرات نیروگاه ها در سال جاری، 

گفت: به دنبال برنامه ریزی های انجام شده، 
تمام واحدهای نیروگاهی بنیاد مستضعفان 
موفق شــدند تعمیرات خــود را بــا اتکا به 
تــوان متخصصیــن داخلی و شــرکت های 
دانش بنیان در زمان مقرر به پایان برســانند 
و این در حالی بود کــه تامین نقدینگی برای 
واحدهای نیروگاهی یکی از مشکلات جدی 
در این مســیر بوده ولی توجه به دانــش نیروگاهی و 
زمان بندی مناســب، باعث شــد تا ســاخت و تامین 
قطعات در حداقل زمان ممکن انجام شود و امروز تمام 

واحدها آماده تولید هستند.
وی با تشــریح بخشــی از طرح های توســعه ای این 
هدلینگ گفت: بخش بخار نیروگاه خرم آباد به ظرفیت 
1۶0 مگاوات در ســال جاری و بخش بخــار نیروگاه 
خرمشــهر، نیروگاه علی آباد و نیروگاه شهید کاوه قائن 

جزو طرح های توسعه ای بنیاد مســتضعفان در حوزه 
نیروگاهی اســت تا با تکمیل این طرح ها بخشی از نیاز 

کشور در این حوزه تامین شود.
به گفته امیری؛ بــا اتمام پروژه های ســیکل ترکیبی 
نیروگاه های چابهار و خرم آباد، شاهد افزایش راندمان 
بیش از 10 درصدی در ایــن نیروگاه ها مواجه خواهیم 

بود.
وی ادامه داد: بــا اتمام پروژه های در حال توســعه 
نیروگاه های خرم آباد و چابهار، ســالانه معادل 525 
میلیــون مترمکعــب در مصــرف گاز صرفه جویی 
خواهد شــد و با آغــاز عملیات اجرایــی بلوک دوم 
نیروگاه ســیکل ترکیبی خرم آباد که شامل 2 واحد 
گازی 1۸3 مگاواتی اســت، 3۶۶ مگاوات به ظرفیت 
تولید برق در ایــن نیروگاه در آینــده نزدیک اضافه 

می شود.

مدیر هماهنگی و نظارت بر عملیات شــرکت پالایش و 
پخش فراورده های نفتی هشدار داد که میزان تولید و 
مصرف بنزین به حالت سر به سر رســیده، اما در حال 
حاضر برنامه ای بــرای واردات بنزین وجود ندارد و باید 

این وضعیت را از طریق مدیریت مصرف اصلاح کرد.
سعید مداح مروج در جمع خبرنگاران با تاکید بر اینکه 
الان برنامه ای بــرای واردات بنزین وجود ندارد، گفت: 
به دنبال اصلاح و مدیریت مصرف هستیم و قرار نیست 
که واردات بنزین داشته باشــیم چراکه اگر قرار باشد 
مصرف به همین روال افزایش پیدا کند، وارد جاده بی 

پایانی می شویم، بنابراین باید زیرساخت ها 
اصلاح شود و خودروها متناسب با استاندارد 
روز دنیا تولید شــوند.وی ادامه داد: متوسط 
مصرف خودروها در داخل نزدیک ســه برابر 
مصرف اســتاندارد جهانی اســت؛ اگر این 
شــرایط اصلاح شــود، ناوگان حمل و نقل 
شهری و مترو توســعه پیدا کند و شرایط رو 

به بهبود باشد، نیازی به واردات پیدا نمی کنیم؛ اما اگر 
قرار باشــد با همین رویه پیش برویم، احتمال واردات 
بنزین برای سال آینده دور از ذهن نیست. هرچند این 

اتفاق امســال رخ نخواهــد داد، ولی ممکن 
است سال آینده شاهد واردات بنزین باشیم.

مدیر هماهنگی و نظارت بر عملیات شــرکت 
پالایش و پخش فراورده های نفتی با اشــاره 
به آخرین آمار تولید و مصــرف بنزین، اظهار 
کرد: در ســال 13۹۹ متوسط مصرف معادل 
۷۶ میلیون لیتر در روز بوده کــه این رقم در 
سال 1400 به ۸۶ میلیون لیتر در روز رسیده است.وی 
ادامه داد: امروز که در نیمه دوم خردادماه ســال 1401 
هســتیم،  می توانیم بگوییم متوســط مصرف در نیمه 

اول این ماه، حدود 102 میلیون لیتر در روز بوده، اما به 
طور کلی در سال 1401 از ابتدای سال تاکنون متوسط 
مصرف در حد ۹۶ میلیون لیتر در روز بوده اســت.مداح 
مروج با اشاره به آخرین وضعیت تولید نیز گفت: باتوجه 
به این که در حال حاضر تعمیرات تاسیسات را در دست 
اجرا داریم، متوسط تولید حدود ۹5 میلیون لیتر در روز 
است و زمانی که دوره تعمیرات به پایان برسد، این عدد 
به حدود 102 میلیون لیتر می رسد و می توان گفت اگر 
روند مصرف بنزین به همین حالت پیــش برود، اکنون 

میزان تولید و مصرف در حالت سر به سر قرار دارد.

برق

بنزین

سمیرا ربیع  مدیرعامل شــرکت توزیع 
نیروی برق تهران بزرگ بــا تاکید بر اینکه 
قطعا با مشــترکان پرمصرف شــهر تهران 
برخورد خواهد شــد، گفت که با بررســی 
جدی این موضوع، حتمــا اخطارهای لازم 
به این افراد داده می شــود و در صورتی که 
رعایت نکنند، احتمال دارد که طبق قوانین 

با محدودیت مواجه شوند.
کامبیز ناظریان  با اشــاره به اقدامات انجام 
شده برای برخورد با مشــترکان پرمصرف، 
اظهار کرد: تمرکز صنعت برق بر این اســت 
که عدالت مصرف صورت بگیــرد، درحال 
حاضر ۶5 درصــد مشــترکان خانگی زیر 
الگو و حدود 15 درصد نزدیک الگو مصرف 
می کنند، یعنــی عملا حــدود ۸0 درصد 
مشــترکان در مرز الگو و زیــر الگو مصرف 
دارند.وی ادامه داد: 20 درصد مشــترکان 
از الگو مصــرف فاصلــه دارنــد و ۶ درصد 
مشــترکان نیز بالای دو برابر الگو مصرف، 
به مصرف برق اقدام می کنند که این تعداد 
معادل 20 درصد کل مصــرف برق تهران را 

به خود اختصاص داده اند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران 
بزرگ، با بیــان اینکه تعداد این دســته از 
مشــترکان محدود اســت اما بــا این حال 
سیاست های کنترلی را درنظر داریم، گفت: 
قطع برق تحت هیچ شرایطی در دستور کار 
صنعت برق نیست اما امکان دارد این دسته 

از مشترکان با محدودیت مواجه شوند.
ناظریان ادامه داد: ســقف مصرف برای این 
دسته از مشــترکان درنظر گرفته می شود 
و الزاما باید به آن متعهد باشــند، درصورتی 
که رعایت نکنند، باتوجه به سیســتم های 

درنظر گرفته شــده کــه بخشــی از آن ها 
مجهز به کنتورهای هوشــمند هســتند، 
محدودیت هایــی را بــرای آن هــا اعمال 
خواهیــم کرد.به گفتــه وی، تــلاش ما بر 
این اســت که به این نقطه نرســیم و خود 
مشترکان نسبت به این مهم حساس باشند 
و رعایت کافی را داشته باشــند، خط قرمز 
صنعت برق و مجموعــه وزارت نیرو تامین 
برق مشترکان خانگی اســت یعنی اولویت 

تعریف شده بر این چارچوب است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران 
بزرگ اظهار کرد: درخواست ما از مشترکان 
این است که نسبت به تنظیم دمای محیط 

خود بین 24 تا 2۶ درجــه کولرهای گازی 
و در کولرهای آبی دور کنــد، در زمان پیک 
یعنی از ساعت 12 تا 1۸ اقدام و در زمان روز 

از روشنایی محیطی استفاده کنند.
ناظریان اظهــار کرد: اگر در زمــان پیک از 
وســایل برقی پرمصرف اســتفاده نشــود، 
10 درصد صرفه جویی خواهد شد و همین 
صرفه جویی موجب می شــود تا پیک را به 

سلامت پشت سر بگذاریم.

برخورد با ادارات پر مصرف چگونه 
خواهد بود؟

وی با اشــاره به نحــوه برخورد بــا ادارات 

پرمصرف نیز گفت: باتوجــه به اینکه عمده 
مصرف تهــران در بخش خانگــی و تجاری 
بوده و مصــرف صنایع کلا ۶ درصد اســت، 
بنابراین فرصت هایی که در حوزه مدیریت 
مصرف وجود دارد، در حوزه اداری و خانگی 
تعریف شده، در این بین دولت و وزارت نیرو 
تکلیفی که دارند این است که سخت گیرانه 
ترین سیاســت های مدیریت مصرف را در 

بخش اداری تعریف کنند.
به گفتــه مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی 
برق تهران بزرگ هیات وزیران مصوبه ای را 
اعلام کرد که بر اساس آن کلیه دستگاه های 
اجرایــی، نهادهای عمومــی و غیردولتی، 

بانک ها و حتی نیروهای مصلح الزاما موظف 
هســتند که 30 درصد از مصــرف را در ایام 
گرم سال نســبت به  گذشته کاهش دهند و 
ضمن اینکه ۶0 درصد مصــرف خود را بعد 
از ساعت کاری اداری نســبت به روز کاری 

کاهش دهند.
ناظریان اظهار کرد: بر اساس برنامه ریزی که 
انجام شــده برای کلیه مجموعه اداری شهر 
تهران تمامی ساختمان ها مجهز به سیستم 
کنتور هوشمند شــده اند و رصد لحظه ای 
برای مصرف تمام ادارات شــهر تهران انجام 
می شــود و این قابلیت را داریــم که اعمال 

محدودیت کنیم.
وی با بیان اینکــه در خردادماه برنامه های 
کنترل و بازدید آغاز شده، اخطارهای لازم 
را اعلام کردیم و از چند روز پیش اســتارت 
قطع بــرق اداراتی که رعایــت نمی کنند 
را زدیــم، گفت: تاکنــون بــرق 25 اداره 
پرمصــرف را قطع کردیــم و در این زمینه 
سختگیرانه ترین اقدامات را انجام خواهیم 
داد و 10 درصــد مصــرف بــرق کاهش 

می یابد.
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیــروی برق 
تهران بزرگ با بیان اینکــه این یک فرصت 
برای اعمال سیاســت های مدیریت مصرف 
اســت، بســیاری از ادارات رعایت کردند، 
سیستم های سرمایشــی را کاهش دادند، 
مولدهای خود تامیــن خود را در زمان پیک 
وارد مدار کردند و اقدامات مناســبی در این 
راستا انجام شده اســت، گفت: تاکید ما این 
اســت که ادارات از کولرهای گازی استفاده 
نکنند و در صورت ضرورت اســتفاده حتما 

روی دمای آسایش باشد.

افزایش ۲۸۰ مگاواتی تولید برق برای پیک تابستان ۱۴۰۱

ویه فعلی مصرف احتمال واردات بنزین درصورت ادامه ر

کارشناسان مطرح کردند

بازار ۲۰۰ میلیونی پاکستان تشنه برق ایران
خریدار  پاکســتان بــا 200 میلیون نفر 
جمعیت 35 تــا 40 هزار مــگاوات نیروگاه 
نصب شــده دارد و این نشــان می دهد این 

کشور در حوزه برق چقدر کمبود دارد.
حمید حســینی، دربــاره افزایش صادرات 
برق به پاکستان از مسیر گودار اظهار داشت: 
در مجموع ما ظرفیتی بــرای صادرات برق 
نداریم و در این زمینه کشــور کمبود دارد، 
ضمن اینکه برخــی از نیروگاه هایی که برق 
مازاد دارند به شبکه سراسری وصل نیستند 
و ما نمی توانیم از ظرفیت آنها برای صادرات 
اســتفاده کنیم که از جمله آنهــا نیروگاه 
خوی و یا قشم اســت، اکنون نیروگاه خوی 
تولید مازاد دارد اما چون به شبکه سراسری 
متصل نیست امکان استفاده از این ظرفیت 
را نداریم، در حالی که می توانســیتم از این 

برق برای صادرات به ترکیه استفاده کنیم. 
وی افزود: ممکن است در برخی نقاط کشور 
نیروگاه هایی باشند که امکان تامین برق را 
داشته باشــد، اما در مجموع تراز برق کشور 
10 هزار مگاوات منفی است و امکان تامین 

و صادرت برق را نداریم. 

دبیر اتحادیه صادرکننــدگان فراورده های 
نفت، گاز و پتروشیمی یادآور شد: پاکستان 
با توجه بــه جمعیت بــالا و ظرفیت پایین 
پالایشــی و نیروگاهی بازار خوبی است، اما 
نقــاط پرتراکم جمعیت این کشــور مقابل 
ایران اســت یعنی بلوچســتان که با ایران 
هم مرز اســت منطقه پرجمعیتی نیســت، 
بنابراین دسترسی به بازار پاکستان برای ما 

چندان ساده نیست.
وی تصریح کرد: ما با توجه به خشکســالی 
در ســال های اخیر مازاد تولید برق نداریم، 
نیروگاه های برقابی از مدار خارج می شوند، 
در زمســتان هم نیروگاه ها بــا کمبود گاز 
و ســوخت مواجهنــد، تنهــا می توانیم با 
کشــورهایی مثل ترکمنستان، ارمنستان و 
روسیه تبادل داشته و به مرکزی برای تبادل 
برق تبدیل شویم یعنی از کشورهایی برق را 

دریافت و به دیگر کشورها صادر کنیم. 
حســینی تاکید کرد: بــا وضعیت درآمدی 
دولت، بازدهی کــم نیروگاه ها و کمبود گاز 
در زمســتان برنامه ای برای صادرات نداریم 

و منطقی هم نیست.

حمیدرضا صالحی نیــز در این خصوص به 
ایلنا گفــت: ما در ایران حــدود میلیون نفر 
جمعیت و حدود ۸5 هــزار مگاوات نیروگاه 
نصب شده داریم، پاکستان با 200 میلیون 
نفر جمعیت 35 تا 40 هزار مگاوات نیروگاه 
نصب شــده دارنــد و این نشــان می دهد 
پاکســتان در حوزه برق چقدر کمبود دارد، 
اکنون قیمت و اقتصاد برق به گونه ای است 
که می توانیم کارهای بزرگی به لحاظ تولید 
نیروگاهی در این کشــور انجام دهیم اما تا 
به امروز در آنگونه که باید و شــاید و در شان 

صنعت برق ایران است جلو نرفته ایم.
وی افــزود: ماکزیمــم صــادرات برق به 
پاکســتان  100 مگاوات اســت و این در 
حالی اســت که علاوه بر صادرات برق در 
زمینه صدور تجهیــزات صنعت برق مثل 
کابل، ترانســفورماتور، خطــوط توزیع، 
ســازه های فلــزی و تابلو نیــز می توانیم 
اقدام کنیــم، حتــی می توانیــم انتقال 
تکنولــوژی داشــته و پروژه های خدمات 
فنــی و مهندســی در این کشــور اجرا 
کنیم. پاکســتان بازار بزرگی اســت که با 
رویکردهای گذشــته موفق نبودیم و باید 

رویه را تغییر دهیم. 
عضو کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی تصریح 
کرد: مــا می توانیم ســهم زیــادی از بازار 
پاکســتان را به خودمان اختصاص دهیم، 
این کشور به همان میزان جمعیت به لحاظ 
توسعه نیروگاهی جای کار دارد، اکنون این 
کشور با خاموشی بالا و کمبود مواجه است، 
شاید ما بتوانیم بیش از 10 هزار مگاوات در 

این کشور نیروگاه نصب کنیم.
وی اظهار داشــت: ما کشــوری هســتیم 

که منابــع خــوب گاز داریم، ایــن منابع 
باید تبدیل بــه برق و صادر شــود، علاوه بر 
صــادرات برق از مســیر کشــور خودمان؛ 
در زمینه احــداث نیروگاه تحــت مالکیت 
خودمان در این کشــور نیز می توانیم ورود 
کنیم، یعنی مالکیت شــرکت های انتقال و 
توزیع را هم داشته باشــیم، مثلا در کراچی 
شــرکت های اماراتــی مالکیــت را بعهده 
گرفتند ما هــم ایــن امــکان را داریم که 

حضورمان را قوی تر کنیم. 
صالحی با بیان اینکه پــروژه گوادر ظرفیت 
صادراتی ما را به این کشــور بیشتر می کند، 
خاطرنشــان کرد: خط انتقال از زاهدان به 
کویته تا گــوادر  ۶00 تــا ۷00 کیلومتر که 
۷00 کیلوولــت بوده و می توانــد 1000 تا 
1500 مگاوات به این کشــور انتقال دهد، 
در ایــن رابطه خــش خصوصی قــادر به 
ســرمایه گذاری اســت و مــا آمادگی دارد 
بــا ایجــاد کنسرســیوم بین المللــی بین 
شــرکت های ایرانــی، پاکســتان و حتی 
اروپایی تامین مالی کرده و نیروگاه احداث 

کند.
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و »ارز متشکل« به حجاج  اختصاص 500 یور
بیت الله  الحرام

بــا پیگیری های ســازمان حج و زیارت، امســال به زائــران حج تمتع 
500 یورو به عنــوان ارز همراه تعلق گیرد که قیمت آن بر اســاس نرخ 
ارز متشــکل )صرافی( تعیین شــده اســت. بانک مرکزی هر ساله به 
زائران حج تمتع ارز همراه می دهد که در ســال های گذشته میزان ارز 

اختصاص یافته به زائران بین 200 تا 300 یورو بود.
امســال نیز بانک مرکزی میزان ارز حجاج را پس از اعلام ســعودی ها 
برای پذیرش زائر خارجــی، 200 یورو اعلام کرد. امــا با پیگیری های 

سازمان حج و زیارت این مبلغ به 500 یورو افزایش یافت.
نرخ ارز اختصاص یافته به زائران حج تمتع ســال جــاری نیز به قیمت 
نرخ ارز متشکل )صرافی( تعیین شده است؛ به طوری که اکنون قیمت 
یورو متشــکل )صرافی( 2۸ هزار و 3۸0 هزار تومان است که در صورتی 
زائران بخواهند 500 یورو خریداری کنند، باید 14 میلیون و 1۹0 هزار 

تومان برای خرید آن بپردازند.
 امسال حدود 40 هزار زائر به حج تمتع مشــرف می شوند که این افراد 
ســال ۹۹ هزینه حج تمتع را پرداخت کرده بودند و بخشی از هزینه ها 
نیز با توجه به افزایش برخی قیمت ها از ســوی عربستان، در هفته های 

اخیر توسط زائران پرداخت شد.

 قرنطینه مسافران مشکوک در مبادی مرزی
 احتمال انتقال آبله میمونی از هوا تنها 

در شرایط خاص
رئیــس اداره بیماری هــای قابل انتقال بین انســان و حیــوان وزارت 
بهداشت،   با بیان اینکه تاکنون هیچ مورد محتمل یا قطعی ابتلا به آبله 
میمونی درکشور گزارش نشده اســت، درباره اخباری مبنی بر انتقال 
هوابرد این ویروس تاکید کرد: انتقــال هوابرد ویروس این بیماری تنها 
در شرایط خاص ممکن اســت و این راهِ معمولِ انتقال بیماری شناخته 

نمی شود.
دکتر بهزاد امیری، درباره انتقال هوازی ویــروس آبله میمونی، گفت: 
این بیماری از طریق هوابرد انتقال داده نمی شود، اما احتمال انتقال به 
شکل دراپلت یا قطرات تنفسی وجود دارد. البته به عنوان مثال در مورد 
یک بیمار که در بیمارستان بستری است و قرار اســت اقداماتی مانند 
اینتوبه )لوله گذاری داخل نای(، احیای قلبی و ریوی بگیرد و یا اقدامی 
برایش انجام شود که منجر به تولید آئروسل)افشانه( شود، امکان انتقال 

هوابرد وجود دارد اما این راهِ معمولِ انتقال بیماری شناخته نمی شود.
او تاکید کرد: انتقال ویروس از طریق دراپلت یا قطرات تنفسی حداکثر 
تا دو متر امکان پذیر اســت، امــا انتقال هوابرد یعنی خیلی ســریع تر 
ویروس منتقل شود که در واقع شاید افراد ســاکن در یک اتاق بتوانند 
مبتلا شوند. البته در مورد آبله میمونی عنوان می شود که امکان انتقال 
هوابرد چندان مطرح نیست، مگر اینکه در یک مکان درمانی اقداماتی 
شــکل گیرد که منجر به تولید افشــانه شــود که در این صورت امکان 

انتقال هوابرد به وجود می آید.
امیری درباره تاثیر اســتفاده از ماســک در جلوگیری از انتقال ویروس 
آبله میمونی از طریق تنفســی،   تصریح کرد: اســتفاده از ماســک هم 

می تواند موثر باشد.
وی همچنین گفت: انتقال این بیماری از طریق روابط جنســی نیست، 
بلکه علت انتقال آن تماس نزدیکِ پوســتی در زمان رابطه اســت. در 
کشورهای اروپایی دسته ای از مبتلایان شناســایی شده در بین گروه 
همجنس گرایان بودنــد.وی درخصوص روند پایــش مرزها در جهت 
شناسایی موارد مشــکوک ورودی بیماری به کشور، اظهار کرد: اکنون 
مســافران تمامی مبادی مرزی بویژه از کشــورهایی که تاکنون مورد 
مثبت بیماری آبلــه میمونی را گــزارش کرده اند مورد بررســی قرار 
می دهیم و اگر علائمی مشــکوک به بیماری داشته باشند فرد قرنطینه 
می شــود و تا زمانی که پاسخ آزمایشش نرســد در قرنطینه می ماند تا 
اقدامــات کنترلی انجام شــود.او تاکید کرد: تاکنــون هیچگونه مورد 

محتمل یا قطعی ابتلا به آبله میمونی درکشور گزارش نشده است.
وی همچنین با اشــاره بــه اینکه ابتلا بــه آبله میمونــی و آبله مرغان 
تفاوت های اساسی دارد،   گفت: از نظر بالینی کســانی که مبتلا به آبله 
میمونی می شــوند معمولا غدد لنفاوی هم در بدن شان شروع به بزرگ 
شــدن می کند که این امر در آبله مرغان شایع نیست و از طرفی معمولا 

مبتلایان به آبله میمونی بثورات پوستی شان در یک استیج است.

شهر

رئیس پلیس پیشگیری انتظامی کل کشور )فراجا( از 
کمبود 2 هزار کلانتری و پاســگاه در کشور خبر داد و 
گفت: به ازای هر هزار نفر باید 5 نفر مأمور پلیس داشته 

باشیم، که این عدد در ایران 2.۷ است.
 افزایش احســاس امنیت به میزان خود امنیت و بلکه 
بالاتر از آن برای پویایی یک جامعه ضروری اســت. با 
خلأ احســاس امنیت، حتی با وجود توانایی و انگیزه 
در میان افراد یک جامعــه، امکان فعالیت های متنوع 
اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و خدماتی از بین می رود.

وجود فیزیکی پلیــس در جامعــه و روئیت پلیس از 
ســوی متخلفان و خلاف کاران رفتــار بازدارنده به 

دنبال دارد.
چند سالی اســت که بحث کمبود نیروی پلیس از زبان 

رؤسای پلیس شنیده می شــود، فرماندهان 
فراجا می گویند درست است که کمبود نیرو 
داریم امــا مجموعه پلیس تمام تلاشــش را 
برای جبران کردن ایــن مهم به میدان آورده 
است. استفاده از گشت های موتوری و کمک 
از نگهبانان محلــه از جمله راهکارهایی بوده 
اســت که پلیس جمهوری اســلامی برای 

جبــران کمبود نیرو و بــه تبع آن کمبــود کلانتری و 
پاسگاه در ایران به کار گرفته است.

باید به ازای 5 هزار شهر و دهســتان در کشور بیش از 
5 هزار کلانتری و پاسگاه داشته باشیم که این عدد در 

حال حاضر تعداد 3 هزار کلانتری و پاسگاه است
برای با خبر شــدن از آخرین وضعیت تعداد کلانتری 

و پاسگاه ها به سراغ ســردار مهدی معصوم 
بیگــی رئیس پلیس پیشــگیری فرماندهی 

انتظامی کل کشور )فراجا( رفتیم.
ســردار معصوم بیگی به خبرنگار مهر گفت: 
برای مشــخص شــدن کمبود کلانتری ها و 
پاسگاه ها باید استانداردهای مختلف جهانی 

را در نظر گرفت.
وی افزود: یک استاندارد جهانی وجود دارد که به ازای 
هر شهر و دهر دهستان باید یک کلانتری و یک پاسگاه 
داشــته باشــیم، اگر بخواهیم وضعیت کلانتری های 
کشــور را طبق این اســتاندارد تعیین کنیم، ما باید به 
ازای 5 هزار شهر و دهستان در کشــور بیش از 5 هزار 
کلانتری و پاسگاه داشته باشــیم که این عدد در حال 

حاضر تعداد 3 هزار کلانتری و پاســگاه اســت، یعنی 
نسبت به این اســتاندارد 2 هزار پاسگاه و کلانتری کم 

داریم.
رئیــس پلیس پیشــگیری فراجــا گفــت: در جهان 
استاندارد دیگری است که مصوبه برنامه ششم توسعه 
در ایران هم هست، بر اســاس این استاندارد به ازای هر 
هزار نفر باید 5 نفر مأمور پلیس داشــته باشیم، که این 
عدد در ایران 2.۷ اســت، یعنی زیر 3 نفر مأمور به ازای 

هر هزار نفر.
معصوم بیگی با اشاره به اســتاندارد جهانی دیگری که 
معمولاً به ازای هر هزار نفر 5 تا ۹ نفر پلیس وجود دارد، 
گفت: نیاز مــا به کلانتری ها و پاســگاه ها بیش از آنچه 

است که الان در کشور وجود دارد.

مدیر عامل ســازمان تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه 
با مشــکل کســری نقدینگی مواجه هســتیم، گفت: 
در دولت قبل و سال گذشــته 20 هزار میلیارد تومان 
از بانک وام گرفته شــده است.میرهاشــم موسوی در 
خصوص کســری تأمین اجتماعی در پرداخت حقوق 
بازنشستگان و مطالبات بیمه شــدگان گفت: در حال 
حاضر کســری تعهدی نداریم و اینکه عنوان می شود 
تأمین اجتماعی وضعیت بحرانی دارد، در واقعیت این 
گونه نیســت.وی ادامه داد: البته ضریب پشتیبانی ما 
پایین آمده اســت اما مانند صندوق های دیگر نیستیم 
کــه بگوییم ضریب پشــتیبانی ما زیر یک اســت. هم 

اکنون این ضریب در تأمیــن اجتماعی 4.2 
اســت که به دلیل تغییر و تحول جمعیتی و 
اوضاع کسب و کار ایجاد شده و باید با توسعه 
پوشش بیمه ای و بهره وری دارایی ها، منابع 

خود را افزایش دهیم.
هاشمی افزود: در مجموع با کسری تعهدی 
مواجه نیســتیم اما با کسری نقدینگی روبرو 

هستیم. این کسری به دلیل بدهی دولت و کارفرمایان 
بخــش خصوصی به وجــود آمده که در حــال رایزنی 
و تعامل با آنها هســتیم تــا بتوانیم هر ماه مســتمری 
بازنشستگان را پرداخت کنیم. در مجموع در پرداخت 

مستمری بازنشســتگان، مشکلی نداریم اما 
در برخی تعهدات مشــکل نقدینگی داریم 
مانند تعهدات درمانی.مدیر عامل ســازمان 
تأمیــن اجتماعــی تصریح کرد: براســاس 
تلاش ها و برنامه ریزی های صورت گرفته تا 
به امروز حتی یک ســاعت و یک روز حقوق 

بازنشستگان ما عقب نیفتاده است.
موسوی در خصوص اخذ وام از بانک رفاه برای پرداخت 
حقوق بازنشستگان و ســایر تعهدات به بیمه شدگان 
اظهار داشــت: در دوره جدید خیلی تــلاش کردیم به 
ســراغ وام نرویم. در دولت قبلی و در ســال گذشته از 

بانک رفاه بالغ بر 20 هزار میلیارد تومان وام گرفته شد. 
تا پایان سال تقریباً جلوی استقراض از بانک را گرفتیم 
و توانستیم به جز 3 هزار میلیارد تومان طی یکی دو ماه 
اول که ســازمان را تحویل گرفتیم دیگر ریالی از بانک 
دریافت نکنیم.وی ادامه داد: تأکید بر این اســت که با 
روش های دیگر منابع خود را تأمین کنیم و به ســمت 
اســتقراض از بانک نرویم اما بعضی وقت ها اگر اقتضای 
کار این باشد که مجبور باشیم بنا به شرایط وام بگیریم، 
این هم یکی از روش های تأمین مالی است. وام گرفتن 
از سر نداری نیست. ما بزرگترین طلبکاری هستیم که 

بدهکار هم هست.

پلیس

تأمین  اجتماعی

خریدار   کمیســیون عالی سوانح راه آهن 
علت وقوع حادثه قطار مشــهد - یزد را قرار 
داشــتن بیل مکانیکی بر روی ریل و سرعت 

غیرمجاز قطار اعلام کرد.
کمیسیون عالی ســوانح راه آهن علت بروز 
حادثه قطار مشــهد یزد را اعــلام کرد که 
براســاس این گزارش به منظــور عملیات 
بهسازی و تعویض تراورس در بلاک عباس 
آباد- ریــزو )خط گرم( با توجه به شــرایط 
ترافیکی و آب و هوای گــرم منطقه، برنامه 
ریزی شــد، انجام عملیات در طول شــب 
از ســاعت 00:00 تــا 5:00 صبــح مطابق 
دســتورالعمل های مربوطه توسط شرکت 
نگهداری خط و از محل قــرارداد نگهداری 

خط انجام گیرد.
مقرر شــده بود به منظور تســهیل در امور 
سیر و حرکت قطار ها، عملیات قبول و اعزام 
قطار ها در ایستگاه  های عباس آباد و ریزو با 
استقرار متصدی ترافیک و به صورت محلی 
انجام و یک نفر متصــدی ترافیک نیز برای 
دایر کردن ایستگاه موقت در محل عملیات 

بهسازی مستقر شد.
از ســاعت 00:00 مورخ 1۸ خرداد 1401 
عملیات بهســازی خط با تلفنگرام شماره 
151 و 152 سرپرســت کارگاه خط با قید 
تقلیل ســرعت 30 کیلومتر بر ساعت برای 
بلاک عباس آباد- ریزو و قید تقلیل سرعت 
15 کیلومتر بر ساعت در محدوده عملیات و 
عبور از محل تقلیل سرعت با علامت مامور 
خط انجام شده و ایستگاه موقت در کیلومتر 
450+244 توســط متصــدی ترافیــک 
دایر شــده و مراتب تلفنگرامی به کنترل و 

ایستگاه  های طرفین مخابره شده است.

قطار مســافری ۶۸11 مشــهد- یزد که در 
ســاعت 1۹:20 دقیقه مورخــه 1۷ خرداد 
1401 از مشهد حرکت کرده بود در ساعت 
3:25 دقیقــه مــورخ 1۸/ خــرداد 1401 
به ایســتگاه طبس وارد و مطابــق برنامه، 
ماموران راهبر و رئیس قطار تعویض و قطار 
با دریافــت حکم احتیاط در ســاعت 3:35 

دقیقه به مقصد یزد حرکت می کند.
در ســاعت 4:25 دقیقه سرپرست کارگاه 
بهســازی خاتمــه عملیــات بهســازی را 
تلفنگرامی به کنترل و ایســتگاه عباس آباد 
از طریق ایســتگاه ریزو اعلام مــی کند و با 
برچیده شدن ایســتگاه موقت، بلاک فوق 

جهت تردد وسایط نقلیه ریلی آزاد  می شود.
در ســاعت 4:30 دقیقه اولین وسیله نقلیه 
ریلی با کد 20۹ )لوکوموتیو منفرد شــماره 
1۶۹( از ایستگاه عباس آباد با سیستم علائم 

الکتریکی به ایستگاه ریزو اعزام میشود.
پــس از ورود لوکوموتیو 1۶۹ به ایســتگاه 
ریزو، در ساعت 5:05 دقیقه قطار مسافری 
مشــهد-یزد با اتمام فریضه نمــاز صبح در 
ایســتگاه عباس آباد و اعلام آمادگی رئیس 
قطار با سیســتم علائم الکتریکی به سمت 

ایستگاه ریزو اعزام می شود.
هنگام سیر قطار مســافری در بلاک عباس 
آباد- ریزو، سرپرست عملیات خط در محل 

بهســازی بدون انجام هرگونــه هماهنگی 
قبلی با کنترل و ایســتگاه های طرفین و به 
منظور انجام تعمیرات بیل مکانیکی )جای 
گذاری زنجیر چرخ( دســتور قرار دادن بوم 
بیل مکانیکی در داخل خط را به راننده بیل 
مکانیکی داده و بوم بیل مکانیکی علی رغم 
اشــغالی بلاک و نزدیک شدن مسافری، در 
داخل خط قرار می گیــرد که در حین انجام 
تعمیرات بیــل، قطار مســافری به منطقه 
تقلیل ســرعت 15 کیلومتر بر ســاعت که 
در حکم احتیاط صادره توســط ایســتگاه 
تشکیلاتی طبس، ثبت و به رویت و امضای 
رئیس قطار و لوکوموتیوران رســیده است 

نزدیک می شــود، ضمناً محل مربوطه نیز 
بــه تابلو های هشــداری )30 و 15( مطابق 
مقررات عمومی ســیر و حرکت تجهیز بوده 
اســت.با عبور از قوس و ترانشه محل تقلیل 
سرعت )شعاع قوس 2000 متر( و مشاهده 
بیل مکانیکی در داخل خط، لوکوموتیوران 
اقدام به نواختن ســوت اخطار ممتد و ترمز 
سریع می کند، لیکن به لحاظ نزدیک بودن 
فاصله، قسمت فوقانی لوکوموتیو با بوم بیل 
مکانیکی که در حال چرخــش برای خارج 
شــدن از روی خط بوده، برخــورد و منجر 
به واژگون شــدن بیل مکانیکی شــده و با 
سالن های قطار برخورد می کند که به دلیل 
ســرعت غیرمجاز قطار و ناپایدار بودن خط 
در محل، ســالن های دوم و ســوم و چهارم 
واژگون و ســالن های 5 الی ۸ نیــز از خط 
خارج و قطار پس از طی مسافت حدود 220 

متر از محل برخورد متوقف می شود.
بر اساس بررسی های انجام گرفته تاکنون، 
دو علت مهم در وقوع این ســانحه، انسداد 
مســیر حرکت قطار مســافری توسط بیل 
مکانیکی )پــس از اتمام عملیــات و اعلام 
آزادســازی مســیر تــردد قطار از ســوی 
سرپرست عملیات بهســازی( و همچنین 
تخطی از ســرعت مقــرره و تعیین شــده 

مطابق حکم احتیاط است.
ضمناً شناسایی ســایر علل و عوامل موثر در 
وقوع این سانحه در دســت بررسی بوده که 
پس از تحقیقات بیشــتر، نتایج آن به زودی 
اعلام می شودروز چهارشنبه هفته گذشته 
قطار مشــهد - یزد به علت برخــورد با بیل 
مکانیکی واژگون شــد که براثر آن 14 نفر 
از هموطنان فوت و ۸۶ مسافر زخمی شدند.

کمبود ۲ هزار کلانتری و پاسگاه در کشور

کسری نقدینگی در تأمین  اجتماعی

80 درصد کودکان استثنایی جذب مدارس می شوند

وکارهای جهش تحصیلی بازنگری و تغییر ساز
خریدار  رئیس سازمان آموزش و پرورش 
اســتثنایی ضمن اعلام جزئیاتی از سنجش 
ســلامت جســمانی و آمادگــی تحصیلی 
نوآمــوزان گفــت: ۸0 درصد کــودکان با 
نیازهــای ویژه، جذب مدارس می شــوند و 
افزایش جــذب این گروه، نیازمند توســعه 
امکانــات غربالگری برای شناســایی بهتر 

است.
 حمید طریفی حســینی در مراسم افتتاح 
طرح سنجش ســلامت جسمانی و آمادگی 
تحصیلی نوآمــوزان بدو ورود به دبســتان 
و پیش دبســتان که در دبســتان دخترانه 
رازی منطقه 3 آموزش و پرورش شهر تهران 
برگزار شــد، با بیان اینکه برنامه ســنجش 
ســلامت جســمانی و آمادگــی تحصیلی 
نوآمــوزان از بزرگتریــن و فراگیرتریــن 
برنامه های وزارت آموزش و پرورش اســت 
که با مشارکت ســایر دســتگاه ها بیش از 
سه دهه  انجام شده اســت گفت: از پوشش 
دو، سه درصدی در ســال ۷3 آغاز کردیم و 
اکنون به پوشــش ۹۹.5 درصــدی دانش 

آموزان در طرح سنجش رسیده ایم.
وی افزود: یک میلیون و ۶۷0 هزار نوآموز در 

سال گذشته سنجش شــدند.1200 پایگاه 
ثابــت اولیه، ۸00 پایــگاه تخصصی و 42۷ 

پایگاه سیار این کار را انجام دادند.
حسینی با اشاره به اینکه به صورت متمرکز، 
برنامه ما این است که ســنجش تا شهریور 
ادامه یابــد و البته پایگاه ها بــرای جامانده 
ها اوایــل مهر هم فعال باشــند عنوان کرد: 
بخش های مختلفی در کشــور درگیر این 
کار هستند. این برنامه یک شورای سیاست 
گــذاری دارد و یک ســتاد هماهنگی امور 
سنجش در اســتانها داریم. وزارت بهداشت 

و بهزیستی شرکای استراتژیک ما هستند.
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
ادامه داد: در ســازمان آمــوزش و پرورش 
استثنایی سه هدف اصلی را دنبال می کنیم 
و ســرریز کارکرد این برنامه در بخش های 
مختلف آمــوزش و پرورش هم اســتفاده 
می شــود که ســازمان ملی تعلیم و تربیت، 
معاونت تربیــت بدنی و معاونــت ابتدایی 
می توانند از داده های ســنجش اســتفاده 
کنند. افزایش پوشــش دانش آمــوزان با 
نیازهای ویژه هدف ماســت و برای این کار 

نیازمند  تقویت طرح سنجش هستیم.

وی با بیــان اینکه هفــت گــروه را در این 
سازمان تحت پوشــش داریم و امسال سه 
گروه دیگر اضافه کردیم گفت: شناســایی 
بهتــر گروه های هــدف نیازمند توســعه 
امکانات اســت تا بتوانیم جذب حداکثری 

داشته باشیم.
حســینی ادامه داد: ۸0 درصدکــودکان با 
نیازهــای ویژه، جذب مدارس می شــوند و 
افزایش جــذب این گروه، نیازمند توســعه 
امکانــات غربالگری برای شناســایی بهتر 
است. در راستای پیشگیری و جلوگیری از 
بروز معلولیت ها  نیازمند تشخیص بهنگام 

هستیم و برنامه ما این است که سال به سال 
ســن ســنجش را کاهش دهیم و به دوره 
مهدکودک برســانیم تا داده های حاصل را 

مبنای مداخلات لازم قرار دهیم.
وی با اشاره به اینکه ســومین سیاستی که 
دنبال می کنیــم کیفیت بخشــی به امور 
آموزشی و پرورشی اســت عنوان کرد: برای 
ارائه آموزش باکیفیــت نیاز داریم نیمرخی 
از ویژگی هــای جســمانی، اســتعدادی، 
خانوادگی دانش آموز را داشــته باشیم که 
ســنجش می تواند مبنای برنامه ریزی قرار 
بگیرد. داده های خوبــی به تفکیک مناطق 
می توانیــم در اختیار قرار دهیــم. کوتاهی 
قد شدید، چاقی، پوســیدگی دندان، سطح 
ســواد خانواده ها، شــرایط اقتصــادی و 
اجتماعی آنها از جمله متغیرهایی هســتند 

که سنجش می شوند.
وی افزود: در آموزش و پرورش اســتثنایی 
این افتخار را داریــم که آموزش را به صورت 
فردی ارائه می دهیم. ممکن اســت پنج نفر 
در کلاس باشند اما متناسب با ویژگی های 
هرکدام، برنامه تحصیلشــان انفرادی جلو 
می رود.وی با اشــاره به اینکه یکی از برنامه 

های عملیاتی امســال ما طراحی شــبکه 
جامع هوشمند از پیشــگیری، غربالگری، 
اجرا مراقبت و ارائه مداخلات اســت که یک 
الگوی چند ســطحی اســت گفت: در این 
طرح از مــدل نظام ارجاع اســتفاده کردیم 
و یک سیســتم ارجاع چندســطحی را در 
دست آماده ســازی داریم. بخشی از شبکه 
خارج از آموزش و پرورش تعریف می شــود 
و از دســتگاه های مربوطه می خواهیم داده 
های مورد نیــاز را در اختیار مــا قراردهند. 
هر دانش آموز از بدو تشــخیص گروه هدف 
ماســت که می تواند از یک روزگی کودک 
باشــد. نیاز داریم اطلاعات وزارت بهداشت 

را داشته باشیم.
حسینی افزود: تغییر سازوکارهای اجرایی 
ســنجش را مدنظر داریم. در حال بازنگری 
و دائمی کردن پایگاه های سنجش هستیم 
تا به صورت مســتمر در دوره های مختلف 
انجام شــود تا پرونده الکترونیک ســلامت 
کاملــی از دانــش آمــوزان آمــاده کنیم. 
استانداردسازی تجهیزات نیز در حال انجام 
است. بازنگری و تغییر سازوکارهای جهش 

تحصیلی را نیز در دست انجام داریم.

آگهی ابلاغ
پروند کلاســه 140007920000985993 شــعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی اردبیل تصمیم 

نهایی شماره 140107390000675575
خواهان: ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام ره به نشانی استان تهران، شهرستان تهران، شهر تهران، 
خالد اسلامبولی، کوچه 17، ستاد اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای بهزاد بخشنده هیر، فرزند 

فیروز
خواسته: تعیین تکلیف اموال

بسمه تعالی،  به تاریخ 7 خردادماه 1401 در وقت احتیاطی جلسه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان 
اردبیل به تصدی امضا کننده ذیل تشکیل است پرونده کلاسه پیوست تحت نظر است دادگاه با ملاحظه 

جامع اوراق و محتویات پرونده با اعلام ختم دادرسی به شرح آتی مبادرت به انشاء رای می نماید.
»رای دادگاه«

در خصوص درخواست ســتاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( مبنی بر ضبط یک قطعه زمین از پلاک 
ثبتی 270 اصلی واقع در بخش 3 اردبیل به مساحت تقریبی 3024 مترمربع، واقع در نیر، نرسیده 
به ســه راهی گل تپه، پایین راه فرعی، ســمت چپ دادگاه با ملاحظه جامع اوراق و محتویات پرونده، 
دادخواست تقدیمی و مستندات ابرازی خواهان و کروکی ابرازی وی، ملاحظه پاسخ استعلام ثبتی به 
عمل آمده و نظریه کارشناسان منتخب که ضمن پیاده سازی کروکی تقدیمی خواهان در محل و مطابقت 
آن با وضع موجود اعلام داشته اند که برابر بررسی های به عمل آمده و تفسیر عکس های هوایی، مقدار 
1180مترمربع از قطعه زمین مذکور تاکنون فاقد سابقه مالکیت بوده و کشت و زرع و یا مستحدثاتی 
در آن وجود ندارد و از جمله اراضی مرتعی یا خالصه دولتی نیز نمی باشد لکن مقدار 1844مترمربع 
از زمین مذکور دارای ســابقه دیرینه زراعت بوده و در عکس های هوایی مربوط به ســال 1347 نیز 
به صورت مزرعه می باشــد. با توجه به مراتب فوق و نظر به این که علیرغم نشر آگهی )موضوع ماده 
10 آیین نامه( در روزنامه کثیرالانتشــار و انقضای مهلت قرر، تاکنون کسی ادعای مالکیت نسبت به 
مورد خواســته نداشته است. لذا دادگاه اصل خواســته خواهان را نسبت به متراژ 1180مترمربع 
وارد تشــخیص به اســتناد فرامین و لایی مورخــه 68/02/06 حضرت امــام )ره( و فرمان مورخه 
1368/06/16 مقام معظم رهبری مدظله العالی و مواد 23 و 28 قانون مدنی و ماده 11 اساســنامه 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( حکم به ضبط ملک مورد خواسته به شرح یک قطعه زمین از پلاک 
ثبتی 270 اصلی واقع در بخش 3 اردبیل به مساحت تقریبی 1180 مترمربع، واقع در نیر، نرسیده 
به سه راهی گل تپه، پایین راه فرعی، سمت چپ برابر کروکی ترسیمی کارشناسان به نفع ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( اســتان اردبیل صادر و اعلام می نماید و نســبت به متراژ 1844متر مربع با 
توجه به نظریه کارشناســان منتخب مبنی بر سابقه دیرینه زراعی محل، به نظر دادگاه دعوی خواهان 
غیروارد تشخیص مستندا به ماده 197 قانون آئین  دادرسی مدنی و ماده 2 قانون نحوه اجرای اصل 
49 قانون اساسی حکم به بی حقی خواهان صادر و اعلام می نماید. رای صادره در فراز نخست غیابی و 
ظرف بیســت روز از تاریخ ابلاغ قابل واخواهی در این شعبه و سپس ظرف بیست روز قابل اعتراض 
در محاکم تجدید نظر اســتان تهران و در فراز اخیر حضــوری ظرف 20 روز قابل اعتراض در محاکم 
محترم تجدید نظر استان تهران )شعبه ویژه رسیدگی به پرونده های اصل 49 قانون اساسی( می باشد.

محمد واعظی، رئیس دادگاه ویژه اصل 49 قانون اساسی استان اردبیل
رونوشت برابر اصل است

مدیردفتر، بهروز فرجی
قاضی شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی اردبیل، محمد واعظی نژاد

آگهی مفقودی
برگ ســبز موتورسیکلت پیشتاز 125cc به رنگ ســفید مدل1387 به شماره موتور 
0846699 و شماره تنه 125A8712713***NEG و شماره پلاک  64458-637 

به مالکیت مجتبی قانعی اردکانی مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد. 
یزد



وهای رسمی شرکت گاز کردستان   انجام بیش از ۱۳ هزار نفر ساعت آموزش در بخش نیر

استان

 ســنندج-فاطمه ملایی مدیر عامل شــرکت گاز اســتان 
کردستان گفت: در سال گذشته 13 هزار و 816 نفر ساعت آموزش 
برای کارکنان رسمی برگزار  شده است که در مجموع، 111 ساعت 

سرانه آموزش را در بر می گیرد .
   احمد فعله گري مدیر عامل شرکت گاز استان کردستان در جلسه 
ای که به مناسبت بررسی عملکرد واحد آموزش برگزار شد ، اظهار 
داشت : سنگ زیربناي توسعه پایدار در هر جامعه و سازمان ، انسان 
سالم و متخصص و متعهد است، از این رو، آموزش هاي تخصصي در 
کنار و همراه با سایر آموزشهایی که براي توسعه نیروي انساني ارائه 

مي شود به فرایند توسعه پایدار کمک شایانی مي کند.
وی در خصوص اهمیت آموزش نیروی انســانی سازمان ها گفت : 
امروزه در همه سازمانها نیروی انسانی از سایر مولفه های سازمانی 
دارای اهمیت بیشتری است ،  اهمیت نیروی انسانی تا حدی است 
که برخی صاحبنظران  بر این عقیده هستند که آنچه در نهایت روند 
توسعه اقتصادی و اجتماعی یک کشــور را تعیین می کند، منابع 
انسانی آن کشور است، نه ســرمایه و یا منابع مادی دیگر، این منابع 
انسانی هستند که سرمایه ها را متراکم می سازند، از منابع طبیعی 
بهره برداری می کنند، سازمان های اجتماعی و اقتصادی و سیاسی 

را به وجود می آورند و توسعه ملی را پیش می برند.
مدیر عامل شرکت گاز استان کردســتان افزود : سازمانی که نتواند 
مهارت هــا و دانش افرادش را توســعه دهد و از آن بــه نحو مؤثری 
بهره برداری کند، قادر نیســت خود را در دنیای سرشــار از رقابت 

امروزی حفظ کند یا رو به رشد و توسعه حرکت نماید.

فعله گری آموزش منابع انسانی را لازمه پیشرفت هر سازمان دانست 
و به مزیت های آن گریزی زد و گفت : هماهنگی و همســو نمودن 
کارکنان با سازمان ، افزایش رضایت شغلی و بهبود روحیه کارکنان 
، کاهش حــوادث و ضایعات کاری ، بهنگام ســازی دانش و توانش 

نیروی انسانی در سازمان ، کمک به تغییر و تحولات سازمان یاانطباق 
با شــرایط جدید اجتماعی  ، تقویت روحیه همدلی و همکاری در 
بین کارکنان سازمان ، افزایش میزان همکاری کارکنان با یکدیگر، 
افزایش میزان همکاری کارکنان با سرپرســتان و مدیران و مهمتر 

از همه ایجاد هماهنگی در نحوه انجام امور ســازمان در واحدهای 
مختلف است. 

 مدیر عامل شــرکت گاز استان کردســتان آموزش را زمینه ایجاد 
همدلی در بین کارکنــان ذکر کرد و گفت :  یکــی از راههای ایجاد 
هماهنگی و همدلی، استفاده از آموزشهای ضمن خدمت می باشد 
که از یکســو زمینه تماس متقابل کارکنان بــا یکدیگر در محیط 
آموزشی را فراهم می سازد و از سوی دیگر و از طریق افزایش دانش 
و اطلاعات شغلی، برداشــت ها و علایق حرفه ای تقریباً یکسانی را 
در آنها ایجاد می کند. فعله گری در ادامه  گزارشی از آموزش نیروی 
انسانی در سال گذشــته را  ارائه داد و گفت : در مدت زمان یاد شده  
818 نفر دوره در مجموع 13 هزار و 816 نفر ســاعت آموزش برای 
کارکنان رسمی برگزار شده که در کل 111 ساعت سرانه آموزش را 

در بر می گیرد که هدف سالانه 85 ساعت بوده است.
مدیر عامل شرکت گاز استان کردستان مجموع آموزش های برگزار 
شده برای کارکنان قرارداد مســتقیم را259 نفر دوره اعلام کرد و 
اظهار داشــت : مدت زمان دوره های آموزش گذرانده شــده برای 
کارکنان قرارداد مستقیم  3 هزار و 808 نفر ساعت و سرانه آموزشی 
انجام شده 72 ساعت بوده که هدف تدوین شده برای این قسمت 40 
ساعت است که در هر دو مورد عملکرد واحد آموزش فراتر از تعهدات 

بوده است.
   در پایان این جلسه سید اسعد احمدی مسئول آموزش  شرکت گاز 
استان کردستان اهداف و برنامه های سال 1401 را برای توانمندی 

سازی نیروی انسانی  تشریح کرد.

 البرز-مظفری شــهردار کرج با اشــاره بــه برنامه ریزی 
مدیریت شــهری برای شناســایی نیازهای محلــه های کم 
برخوردار گفت : مشــکلات محله های کرج به صورت مستمر 

رصد می شود.
مصطفی سعیدی سیرایی  در ادامه شــنبه های پروژه گردی 
مدیریت شهری کرج با حضور در منطقه ســه این شهرداری 

اولویت های عمرانی این منطقه را مورد بررسی قرار داد.
وی مزایــای بازدیدهای دوره ای را فراتر از رفع مشــکلات این 
مناطق دانست و عنوان کرد: علاوه بر رفع  و رجوع معضلات نقاط 
مختلف شهر، در این بازدیدها می توان ظرفیت های مناطق را 
به شکل دقیق تر مورد رصد و پایش قرارداد و با برنامه ریزی های 
اصولی، نقاط مختلف شهر را به سمت آبادانی و توسعه یافتگی 

رهنمون کرد.
شهردار کرج با بیان اینکه امروز رویکرد مدیریت شهری توجه 
به مطالبات شــهروندان اســت، با تکیه  بــر برنامه ریزی برای 
بازدیدهای محله ای به  عنوان راه حلی مناسب برای پاسخگویی 
به تقاضاهای مردمی، این رویه به ســرعت در مدیریت شهری 

نهادینه می شود.
ســعیدی ســیرایی تأکید کرد: حضور در مناطق  به این دلیل 
است که در کنار مدیران باشیم و دســتورات و مکاتبات برای 
اجرای اقدامات در منطقــه در کوتاه ترین زمان ممکن صورت 
گیرد و این مدیران هستند که بیشترین مسوولیت را در اجرای 

فعالیت های و اقدامات در منطقه رادارند.

شهردار کرج در  ادامه صحبت های خود در خصوص اجرای طرح 
جهادی علمداران خدمت گفت: حضــور همه مناطق در یک 
محله از منطقه می تواند اثر مطلوبــی در اجرای این طرح و رفع 

مشکلات شهروندان داشته باشد.
اقدامات عمرانی علاوه بر رفع مشــکلات شهروندان پیوست 

فرهنگی داشته باشد
شهردار کرج با اشاره به اینکه اولویت  پیشروی مدیریت شهری 
انجام اقدامات فرهنگی و اجتماعی است، گفت: کرج در زمان 
حاضر با توجه به پیشرفت های خوب عمرانی در زمینه ارتقای 

فرهنگی و اجتماعی نیز باید پیشرو باشد.
ســعیدی ســیرایی اقدامات و برنامه های فرهنگی را یکی از 
اصلی ترین روش ها جهت رسیدن به انضباط شهری و مشارکت 

شهروندان در حفظ و نگهداری شهر دانست.

وجیــه اله ذکوری گفت: ســازمان  همدان-ذلیخاکرمی
امور مالیاتی کشــور با اســتفاده از ظرفیت قانونی تبصره ماده 
100 تلاش نموده تا بخش بزرگی از صاحبان مشــاغل بتوانند 
بدون ارائه اظهارنامه و مستندات مربوط به درآمد و هزینه خود، 

مالیات عملکرد 1400 را به صورت مقطوع بپردازند.
به ذکوری با اشــاره به چگونگی بهره مندی اصناف از ظرفیت 
قانونی تبصره ماده 100 تصریح کرد: باهــدف افزایش دامنه 
شــمول تبصره ماده 100، با اخذ موافقت مرجع قانونی ذیربط 
مقرر شد ســقف فروش کالا و خدمت مشــمول این تبصره به 
100 برابر معافیت موضوع ماده 84 قانون مالیات های مستقیم 
یعنی 48 میلیارد ریال افزایش یابد؛ این در حالی است که سقف 
تبصره ماده 100 در سال گذشــته حدود 16 میلیارد ریال بود. 
ذکوری ادامه داد: بدین ترتیب، کلیه صاحبان کسب  و کار که در 
سال 1400 فروش آن ها کمتر از این میزان باشد، می توانند از 

تسهیلات این تبصره بهره مند شوند.
مدیر کل امور مالیاتی اســتان همدان ادامه داد: طبعاً مؤدیانی 
که میزان فــروش آن ها بر اســاس پایگاه اطلاعات ســازمان 
امور مالیاتی بیش از 48 میلیارد ریال باشــد، امکان اســتفاده 
از این تسهیلات را نخواهند داشت و می بایست نسبت به ارائه 
اظهارنامه اقدام کنند. ایشــان رعایت اصل عدالت در مالیات 
ســتانی در نظام مالیاتی را اولویت اصلی سازمان امور مالیاتی 
کشور برشمرد و گفت: به منظور برقراری عدالت مالیاتی مقرر 
شــد تعیین مالیات مقطوع برای هر یک از مؤدیان بر اســاس 

اطلاعات مالی ثبت شده از آن ها در ســامانه های سازمان امور 
مالیاتی تعیین شــود. وجیه اله ذکوری خاطرنشان کرد: این 
اطلاعات شامل مبالغ واریز به دستگاه های پوز متعلق به مؤدیان، 
اطلاعات خرید و فروش آن ها در گزارش های فصلی معاملات، 
میزان مالیات پرداختی در ســال گذشــته و ســایر اطلاعات 
مرتبط می باشــد. ذکوری همچنین با ارائــه توضیحاتی در 
خصوص نحوه ارائه مستندات در هنگام تسلیم اظهارنامه افزود: 
مشــاغلی همچون بنگاه های املاک، نمایشگاه های اتومبیل، 
نمایندگی های بیمه، دفاتر اسناد رسمی و حق العمل کاران که 
اعلام می نمایند بخشی از مبالغ واریزی به حساب پوزهای آن ها 
فاقد ماهیت فروش است، برای اســتفاده از تبصره ماده 100 
می توانند اطلاعات فروش مســتند خود را از طریق اتحادیه ها 
یا تشکل های صنفی مربوطه به ســازمان امور مالیاتی ارائه و یا 

گزینه ارسال اظهارنامه را انتخاب نمایند.

همدانالبرز
شهردار کرج  :

ج شناسایی می شود    نیازهای عمرانی محله های کر
مدیر کل امور مالیاتی استان همدان اعلام کرد؛

  نحوه اجرای تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم برای عملکرد سال ۱۴۰۰

 آموزش فنی و حرفه ای استان بوشهر
 رتبه برتر کشور را کسب کرد

بوشهر - رضا حیدری مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان بوشهر گفت: در 
ارزیابی سالانه سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور و بر اساس شاخص های ارزیابی 
سال 1400 اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان بوشهر حائز رتبه برتر در بین 31 

استان کشور شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان بوشهر، عبدالمجید 
دراهکی در نشست مدیران ستادی و استانی سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور که 
در مرکز تربیت مربی و پژوهش های فنی و حرفه ای برگزار شد، با بیان اینکه آموزش 
فنی و حرفه ای بوشهر با اســتفاده از ظرفیت های استانی و حمایت همه مسئولین و 
رسانه های اســتان بهترین عملکرد را در حوزه آموزش های مهارتی در بخش های 
مختلف کسب کرده است،افزود: گام های بســیار مهمی در راستای افزایش مهارت 
جوانان استان بوشهر برای حضور در بازار کار برداشته شده است و طرح های مختلفی 
در دست اجراست که می طلبد با حمایت همه اقشار جامعه جایگاه آموزش های فنی و 

حرفه ای در استان ارتقاء یابد.
وی اساس توسعه در هر بخشــی را نگاه ویژه به آن حوزه دانست و اضافه کرد: همواره 
آموزش و مهارت آموزی می تواند بعنوان یکی از ارزشمندترین پشتوانه های اشتغال 
پایدار و رونق تولیدات داخلی با کیفیت بشــمار آید و این مهم مرهوم تلاش،همت و 

پشتکار متخصصان و مربیان فعال در حوزه مهارت آموزی است.
دراهکی با اشاره به اینکه فلسفه وجودی ما خدمت به مردم است و در این راه بهترین 
و بالاترین تقدیر رضایت مردم است و کاری ارزشمند اســت که رضایت مردم در آن 
باشد،اظهار کرد: اگر موفقیت و مقامي براي آموزش فنی و حرفه ای حاصل شده نتیجه 
کار گروهي و همکاري کارمندان خدوم آن دســتگاه و نگاه ویژه رسانه های استان به 
حوزه مهارت بوده که نســبت به انعکاس ظرفیت های مهارتی به همه اقشار جامعه 
همت گماشته اند که کسب رتبه برتر در بین 31 استان کشور نیز، از این امر مستثنی 

نیست.

 

 بازدید کارشناسان دامپزشکی
 از سایت نگهداری گوزن های قرمز قرق

گرگان -مهناز محمدزمانی کارشناسان اداره کل دامپزشکی گلستان از سایت 
نگهداری گوزن های قرمز پارک جنگلی قرق بازدید کردند.حمیدرضا حنفی رئیس 
اداره بهداشت و مدیریت بیماری های دامی اداره کل دامپزشکی گفت: تیم پیشگیری 
و مبارزه با بیماری های دامی در دامپزشــکی اســتان با مراجعه به سایت نگهداری 
گوزن های قرمز در پارک جنگلی قرق ضمن بررسی شــرایط گوزن ها در این مکان، 
توصیه ها و آموزش های لازم برای بهبود شــرایط فعلی را به پرســنل آموزش دادند.

حنفی گفت: پایش بیماری در این زیســتگاه با توجه به اهمیت حفاظت از این گونه 
مرال ها به صورت دوره ای انجام می شود.او گفت: علاوه بر پایش بیماری ارائه خدمات 

رایگانی مانند در اختیار قراردادن سم و مواد ضد عفونی به این مکان انجام شده است.
در حال حاضر 8 مرال در سایت نگهداری از این گونه در پارک جنگلی قرق وجود دارد 

که یکی از آن ها تازه متولد شده است

  

وابط عمومی  پرست مدیریت ر انتصاب سر
دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز

اهواز - محمد مجدم  سرپرست مدیریت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
جندی شاپور اهواز منصوب شد.طی حکمی از سوی دکتر محمدحسین سرمست 
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی جندی شــاپور اهواز، آقای علیرضا نجفی به عنوان 
سرپرست مدیریت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز منصوب 

شد.

   

شهردار شیراز خبر داد؛

تعیین تکلیف بدهی های سنواتی شهرداری شیراز 
به صورت علی الحساب و تهاتر با املاک

شیراز -چراغی شهردار شــیراز از تعیین تکلیف بدهی های سنواتی شهرداری 
بصورت علی الحساب و تهاتر با املاک تا سقف 85 درصد خبر داد.

سید احسان اصنافی اعلام کرد: بدهی های سنواتی شهرداری بصورت علی الحساب و 
تهاتر با املاک تا سقف 85 درصد تعیین تکلیف شد.

وی به اخذ مجوز حد اعتباری تسهیلات به میزان 3 هزار میلیارد تومان اشاره و افزود: 
800 تنُ آرماتور طی دو روز جهت پروژه ها تامین شده است.

شهردار شیراز تصریح کرد: اوراق مشارکت 1000 میلیارد تومان و اخد وجه از تامین 
سرمایه نهایی شده است.

اصنافی همچنین به تملک و تسویه واحدهای در مسیر بلوار شهید استواری اشاره و 
بیان کرد: سرمایه شهرداری شیراز در بانک شهر افزایش داشته است.

وی گفت: مجوز 2200 میلیارد تومان اوراق ســال 1401 از شــورای اسلامی شهر 
نیزگرفته شد.

 

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان خبرداد؛

 حذف جمعه ها از تقویم جمع آوری پسماند تر
 برای رفاه کارگران شهرداری

اصفهان-مریم مومنی معاون محیط زیست و خدمات شهری شهردار اصفهان 
با اشاره به اجرای طرح جدید زوج و فرد جمع آوری پسماندهای تر بر اساس روزهای 
هفته، گفت: اجرای این طرح در اصفهان به هیچ عنوان به تعدیل نیرو یا کاهش حقوق 

کارگران خدمات شهری منجر نخواهد شد، بلکه در راستای ارتقای رفاه آنهاست. 
به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، مهدی بقایی با اشاره به اجرای 
طرح زوج و فرد جمع آوری پسماندهای تر از چهارم تیرماه سال جاری، اظهار کرد: در 
گذشته جمع آوری پسماندهای تر بر اساس روزهای زوج و فرد هر ماه در تقویم انجام 
می شد، اما از چهارم تیرماه امسال، جمع آوری طبق روزهای زوج و فرد هفته صورت 
می گیرد؛ به این ترتیب که روزهای زوج شامل شنبه، دوشنبه، چهارشنبه و روزهای 

فرد شامل یکشنبه، سه شنبه و پنجشنبه خواهد بود. 
وی با بیان اینکه از روز 4 تیرماه، »روز جمعه« از برنامه جمع آوری پسماندهای تر حذف 
می شــود، تاکید کرد: اجرای این طرح به هیچ عنوان منجر به تعدیل نیرو یا کاهش 

حقوق کارگران خدمات شهری نخواهد شد. 
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهردار اصفهان خاطرنشان کرد: یکی از اهداف 
اصلی اجرای این طرح ارتقای رفاه کارگران شهرداری است تا آنها بتوانند حداقل یک 

شب در هفته را در جمع خانواده خود باشند.

 

بازدید فرماندار ویژه آمل از پروژه فاز 2 راه دسترسی 
شهرك صنعتی چهل شهید )جمشیدآباد(

ساری-اسلامی  امینی مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی مازندران به اتفاق 
حسینی فرماندار ویژه آمل از پروژه در حال اجرای فاز 2 راه دسترسی شهرک صنعتی 

چهل شهید )جمشیدآباد( بازدید کردند.      
حسینی فرماندار در این بازدید گفت: شعار سال مقام معظم رهبری مبنی بر تولید، 
دانش بنیان، اشتغال آفرین فصل الخطاب تلاش جهادی همه مسئولین برای رونق 

تولید براساس دانش روز است.           
سید عباس حسینی افزود: روشن بینی و درایت خاص رهبر انقلاب به بخش صنعت 
و تأکید ایشان بر اهمیت حمایت از صنایع کوچک و واحدهای دانش بنیان، در رشد و 

پیشرفت صنعت بسیار حائز اهمیت است.  
مدیرعامل شرکت شــهرکهای صنعتی مازندران نیز در این بازدید گفت: در راستای 
اجرای منویات مقام معظم رهبری و حمایت از صنایع کوچک، پروژه های زیرساختی 

در شهرکها و نواحی صنعتی استان با سرعت و در کوتاهترین زمان، اجرا می شود.        
امینی اظهار داشــت: پروژه فاز 2 راه دسترســی شــهرک صنعتی چهل شــهید 
)جمشیدآباد( آمل به طول 400 متر با تخصیص اعتبار 6 میلیارد ریال، با 70 درصد 

پیشرفت فیزیکی در حال اجرا می باشد.        
گفتنی اســت، با تکمیل اجرای پروژه راه دسترسی شــهرک صنعتی چهل شهید 
)جمشیدآباد( آمل، عبور و مرور وسایط نقلیه و حمل و نقل کالاهای واحدهای تولیدی 

به سهولت انجام خواهد شد.

  کرمانشاه-حسنا فخارزاده مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق اســتان کرمانشــاه گفت : با تغییر 
ساعت کاری ادارات استان، در ساعت اداری 30 درصد 
و در ساعت غیراداری کاهش 60 درصدی مصرف برق 

ادارات را نسبت به دوره مشابه پارسال شاهد باشیم.
محمد مرادی با اشار به مصوبه هیات وزیران مبنی بر 
کاهش مصرف برق ادارات در ساعت اداری به میزان 
30 درصد و در ساعات غیراداری به میزان 60 درصد 
نسبت به دوره مشابه پارســال گفت : در همین راستا 
و با توجه به هماهنگی انجام شــده با مدیریت ارشد 

استان، شاهد تغییر ساعات کار ادارات استان به جهت 
مدیریت مصرف بودیم.

به گفته مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 
کرمانشاه با توجه به اقدامات صورت گرفته در استان، 
شاهد تحقق این مصوبه در کرمانشاه باشیم و مصرف 

برق دستگاه ها به میزان پیش بینی شده کاهش یابد.
درصورت نبود مدیریت مصرف برق توسط ادارات، به 

ناچار نسبت به قطع برق آن ها اقدام خواهد شد.
برای سایر مشــترکین از جمله در بخش کشاورزی و 
صنعت بر اساس مصوبات هیات وزیران، برنامه هایی 

برای مدیریت بار وجود دارد.
از طریق وزارت نیرو و شرکت توانیر و به منظور عبور 
موفق از پیک بار تابســتان امسال مشوق های خوبی 
برای مشــترکین از جمله مشــترکین کشــاورزی 
و صنعتی درنظر گرفته شــده، مشــترکین بخش 
کشاورزی در صورت نبود مصرف برق در پنج ساعت 
پیک )ساعت 13 تا17(، در 19 ساعت دیگر شبانه روز 

از پرداخت هزینه مصرفی معاف می شوند.
با برنامه هایی که برای مدیریت پیک بار در نظر گرفته 
شده از جمله تغییر ساعت کاری ادارات و ...، خاموشی 

با برنامه برای مشترکین خانگی نداشته باشیم.
البته این امــر نیازمند همکاری همه مشــترکین و 
مدیریت مصرف در همه بخش های خانگی، تجاری و 
... و جابجایی برخی مصارف غیرضروری از ساعت اوج 

بار به ساعات کم باری است.
متاســفانه در برخی از تعرفه ها و کاربری ها شــاهد 
افزایش مصرف هســتیم، هم اکنون نسبت به دوره 

مشابه پارسال 50 مگاوات افزایش بار وجود دارد.
 باتوجه به رفتار مصرف مشترکین در همه بخش ها، 
بار مصرفی به حدود 850 مگاوات در سطح استان می 

رسد. ناترازی تولید و مصرف برق وجود دارد، از همه 
مشترکین درخواست می شود در مدیریت مصرف و 

کمک به پایداری شبکه برق کشور سهیم باشند .

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه مطرح کرد؛

  کاهش مصرف برق با تغییر کار ساعت اداری 

اهواز - محمد مجدم مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق 
خوزستان با اشاره به افزایش دمای هوا و لزوم مشارکت گسترده 
مشــترکان در اعمال مدیریت مصرف به منظور پایداری شبکه 
برق گفت: در صورت همــکاری در رعایت الگوی مصرف، تمامی 
مشترکین در بخش های مختلف از مشوق های قابل توجه و بی 

سابقه بهره مند خواهند شد.
 دکتر علی خدری مدیرعامل این شــرکت، گرمــای روز افزون و 
همچنین پیش بینی سازمان هوا شناسی مبنی بر روند صعودی 
دمای هوا را نشــانی از افزایش مصرف برق طــی روزهای پیش 
رو عنوان کرد و با اشــاره به اهمیت مدیریت مصــرف، توجه به 
راهکارهای مدیریت مصرف را ضروری دانســت و گفت: در هفته 
جاری استفاده از وسایل سرمایشی بیشتر خواهد شد که همین 
امر مصرف برق را افزایش خواهد داد، اما اگر در زمان اوج بار یعنی 
در ســاعات )11 الی 16( و )20 الی 23( هر کدام از مشترکین با 

ما همراهی کنند و از اســتفاده وســایل پرمصرف یا به کار بردن 
همزمان چند وسیله پر مصرف خودداری نمایند، مصرف مدیریت 

می شود.
خدری با اشاره به مشــترکانی که در رعایت الگوی مصرف با این 
شرکت همکاری می کنند، تاکید کرد: مشوق های قابل توجهی 
برای آن دسته از مشترکانی که مصرف خود را کاهش می دهند، 
در نظر گرفته شده اســت. به این صورت که اگر مشترک خانگی 
در دوره گرم سال گذشته بالاتر از الگو برق مصرف کرده اما امسال 
مصرف خود را به زیر الگو برســاند به ازای هر کیلووات ســاعت 
کاهش، 500 تومان  مشــوق همکاری به وی تخصیص داده می 

شود.
این مقام صنعت برق خوزســتان اضافه کرد: طبق مصوبه هیئت 
دولت، ادارات نیز مکلف شده اند در ســاعات اداری 30 درصد و در 
ساعت های غیراداری 60 درصد مصرف برق خود را نسبت به سال 

گذشته کاهش دهند که این برنامه صرفه جویی به همه دستگاه ها 
ابلاغ شده اســت، بنابراین پایش آنها به طور دقیق انجام می شود 
و گزارش های آن به طور مداوم به استانداری و وزارت متبوعشان 

ارائه خواهد شد.
خدری همچنین با اشاره به مشترکان کشاورزی در سطح استان، 
ضمن بیان این که بهای بــرق مصرفی صاحبــان چاه های آب 

کشاورزی این استان در 19 ساعت روز رایگان می شود، گفت:
با هدف مدیریت پیک مصرف برق، دارندگان چاه های کشاورزی 
اگر در پنج ساعت اوج مصرف )11 الی 16 ( امسال موتورهای چاه 
خود را خاموش کنند، در مابقی ساعت ها از برق رایگان بهره مند 

خواهند شد.
وی به محدودیــت مصرف بــرق صنایع و برگزاری نشســت با 
صنعتگران اســتان در همین خصوص نیز اشــاره کرد و گفت: 
طبق تفاهم نامه ای که با شرکت شهرکهای صنعتی منعقد شده، 

صنعتگرانی که با این شرکت همکاری دارند، در روزهای غیر پیک 
بار، از طرح های تشویقی بسیار خوبی بهره مند خواهند شد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان در پایان تصریح 
کرد: استمرار برق خانگی در اولویت شرکت توزیع برق قرار دارد، 
و انتظار داریم مشترکان با رعایت الگوی مصرف به پایداری شبکه 

برق کمک کنند.

تبریز-رحیم جباردخت  معــاون هماهنگی امور اقتصادی 
استاندار آذربایجان شرقی گفت: یک هزار و 340 میلیارد تومان در 
سفر رییس جمهور برای رفع مشکلات شهرک ها و نواحی صنعتی 

استان اختصاص یافت.
  محمد کلامی در جمع خبرنگاران، افزود: در این ســفر برای حل 
مشکل برق واحدهای صنعتی مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی 
استان و تکمیل پست های برق داخلی این شهرک ها اختصاص یک 

هزار و 50 میلیارد تومان اعتبار مصوب شد.

 وی اظهار داشــت: 200 میلیارد تومان اعتبار نیز از محل اعتبارات 
استانی تبصره 18 و منابع داخلی شرکت شهرک های صنعتی استان 
برای تکمیل پروژه های زیرساختی و زیربنایی شهرک ها و نواحی 
صنعتی استان اختصاص یافت.  معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استاندار آذربایجان شرقی گفت: اختصاص 40 میلیارد تومان برای 
اجرای تقاطع غیرهمسطح شهرک های صنعتی بعثت و سرمایه 
گذاری خارجی و 50 میلیارد تومان برای تکمیل تصفیه خانه های 
شــهرک های صنعتی بناب، شهید ســلیمانی و ایت الله هاشمی 

رفسنجانی از دیگر مصوبات ســفر رییس جمهور و اعضای هیات 
دولت به استان بود. کلامی، با بیان اینکه در این سفر وزیر صنعت، 
معدن و تجارت از یک واحد تولیدی دانش بنیان در شهرک صنعتی 
عالی نسب بازدید کرد و با حضور در ساختمان مرکزی این شرکت 
در جریان روند واگذاری الکترونیکی زمین به متقاضیان ســرمایه 
گذاری در شهرک ها و نواحی صنعتی استان قرار گرفت، ادامه داد: 
در این سفر همچنین با طرح توسعه و افزایش سطح اراضی شهرک 
صنعتی بعثت تبریز به مساحت 40 هزار هکتار موافقت شد.  وی با 

اشاره به اینکه سفر رییس جمهور به استان منشا اثرات مثبت در رفع 
مشکلات فعالان صنعتی شــد، یادآوری کرد: در این سفر نماینده 
ویژه وزیر صمت و رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی کشــور در دیدار با صنعتگران، 
معدنکاران و بازرگانان استان به مشکلات آنان رسیدگی کرد.  محمد 
کلامی، یادآوری کرد: در این ســفر همچنین بر تکمیل ساخت و 
سازها، بهره برداری از طرح های صنعتی نیمه تمام و واگذاری اراضی 

برای طرح توسعه شهرک ها و نواحی صنعتی استان تاکید شد.

سنندج-فاطمه ملایی مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان کردستان از فراخوان ثبت نام هفدهمین جشنواره تعاونی 
های برتر استان در سال مزین به تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین 
خبر داد.   فرزاد پیشکاری  با بیان اینکه تعاون با منویات رهبر معظم 
انقلاب در خصوص شعار ســال تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین 

همسو بوده و بعنوان راهکاری موفق در تمام دنیا کاربرد دارد، اظهار 
داشت: تعاون گران استان می توانند تا بیســتم خرداد ماه جاری 
همزمان با سراسر کشــور با مراجعه به ســامانه جامع و هوشمند 
https://taavoni.mcls. بخش تعــاون، بــه نشــانی

gov.ir اطلاعات کامل تعاونی خود شامل بخش های رتبه بندی 
شاخص های کمی شامل، بهبود جایگاه کسب وکار، قانونمند بودن 
تعاونی، برنامه محوري وبرند ســازی و میزان مسؤلیت اجتماعی و 
رضایتمندی مشتریان و اعضاي تعاونی و همچنین بخش جشنواره 

شامل فرم های شاخص های کیفی، ثبت یا بهنگام سازی کنند.  وی 
تصریح کرد : هفدهمین جشنواره اســتانی تجلیل از تعاونی های 
برتر کردستان شهریور ماه جاری همزمان با هفته تعاون، با هدف 
توســعه و ترویج فرهنگ تعاون و معرفــی توانمندی های بخش 

تعاون به جامعه، برگزار می شود.   

خوزستان

آذربایجان شرقی

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان خبر داد؛

اختصاص مشوق های بی سابقه  مشترکین در صورت مدیریت مصرف برق

  اختصاص هزار و ۳۴۰ میلیارد تومان برای رفع مشکلات  شهرک های صنعتی آذربایجان شرقی

فراخوان ثبت نام هفدهمین جشنواره تعاونی های برتر کردستان

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران اعلام کرد
رشد 41 درصدی اعطای تسهیلات در سال 1400

معاون اعتبارات بانک توســعه صادرات ایران گفت: سال گذشته بالغ بر 
1۸5 هزار میلیارد ریال تســهیلات ریالی و ارزی به مشتریان این بانک 

اعطا شده که از رشد 41 درصدی نسبت به سال 13۹۹ برخوردار است.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، رضا ساعدی فر 
با اشــاره به قراردادهای سپرده گذاری فعال ســال گذشته این بانک با 
صندوق توسعه ملی، اظهارداشت: صندوق توسعه ملی در سال 1400 و 
در قالب قراردادهای سپرده گذاری ریالی، بالغ بر1۷ هزار میلیارد ریال 
با هدف کمک به توسعه صادرات غیر نفتی کشوردر اختیار بانک توسعه 

صادرات ایران قرار داده است.
وی افزود: منابع در اختیار بانک توســعه صادرات ایران به بخش ــهای 
مختلف اقتصادی اعم از کشــاورزی، صنایع تبدیلی و تکمیلی، معدن، 
صنعت، خدمات فنی و مهندســی)تامین برق، آب و گاز، ســاختمان، 
حمل و نقل، انبــارداری و ارتباطــات( و بازرگانی داخلــی و خدمات 
تخصیص یافته است.ســاعدی فر تامین مالی کوتــاه مدت، بلند مدت 
و گشــایش اعتبارات اســنادی داخلی ریالی را از اولویت های اعتباری 
بانک توســعه صادرات ایران خواند و افزود: برای ایــن منظور از منابع 
داخلی بانک، صندوق توســعه ملی، بازار ســرمایه و منابع خارجی در 

دسترس بانک استفاده می شود.
معاون اعتبارات بانک توســعه صادرات ایران اذعان داشت: این بانک با 
هدف اجرای طرح های دارای توجیــه صادراتی و درآمد ارزی با اولویت 
طرح های نیمه تمام و در دست اجرای بانک، اعطای تسهیلات ارزی از 

محل منابع بانک را در دستور کار دارد.
وی اعلام کرد: بانک توســعه صادرات ایران با هدف حمایت از شرکت 
های دانش بنیان، ارتقای سیستم اعتبار سنجی این دسته از مشتریان 

را بر اساس ظرفیت ها و شاخص های اعتباری دنبال می کند.

اجرای شفاف سازی تراکنشهای بانکی در کارآفرین
دســتور العمل اجرایی تعیین حدود ارائه خدمات بانکی به اشــخاص 

محجور به شعب بانک کارآفرین ابلاغ شد .
به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، طبق این بخشــنامه دستور 
العمل اجرایــی تعیین حدود ارائه خدمات باتکی به اشــخاص محجور 
مشخص شده است.بر این اساس این بخشــنامه آستانه مجاز مجموع 
مبالغ برداشــت حضوری از کلیه حســاب های ســپرده متعلق به هر 
شــخص محجور را روزانه مبلــغ 500 میلیون ریــال و ماهانه مبلغ 5 

میلیارد ریال مشخص کرده است.
در صورت درخواســت دارنده حق برداشت از حســاب سپرده شخص 
محجور مبنی بر ضرورت برداشــت وجه حضوری بیش از آستانه های 
مجاز تعیین شــده ، برداشــت منوط به تکمیل فیلد بابت در رقم های 
مربوطه و ارائه اســناد مثبته دال بــر ارتباط وجوه مــورد تقاضا برای 

برداشت با منافع شخص محجور است.
برداشت از حساب شخص محجور به منظور انتقال به حساب سپرده یا 
سپرده های دیگر شخص محجور در همان بانک یا بانک دیگر )مدیریت 

نقدینگی( مشمول این موضوع نمی شود.
گفتنی اســت طبق این بخشــنامه اشخاص محجور شــامل اشخاص 
کمتر از 1۸ ســال تمام )بالغ غیر رشید( که رشــد آنها از سوی دادگاه 
صالحه تشخیص داده نشده است و اشخاص غیر رشید و مجنون شامل 
اشخاص غیر رشید بالای 1۸ ســال تمام و اشخاص مجنون که شناسه 
یکتای هویتی )کدملی( آنها بعلت قرارداشــتن در شرایط حجر تعلیق 

شده است.

از بانک سامان در جشنواره »بانک محبوب من« 
حمایت کنید

بانک سامان با مشــارکت در برگزاری هشتمین جشنواره مردمی بانک 
محبوب من، خود را در معرض دیدگاه و نظرات مشــتریان شبکه بانکی 

کشور قرار داد.
به گزارش سامان رسانه، هشــتمین دوره جشــنواره »بانک محبوب 
من« به عنوان بزرگ ترین رویداد نظرســنجی عمومی در حوزه برترین 
بانک های ایرانی در حال برگزاری است و مشتریان شبکه بانکی کشور 
با پاسخ دادن به ســؤالات این نظرســنجی دیدگاه خود را در خصوص 
خدمات شبکه بانکی کشــور اعلام می کنند.بر این اساس بانک سامان 
نیز که در دوره قبل با نظر مشتریان شــبکه بانکی کشور توانست برای 
ســومین دور متوالی محبوب ترین بانــک ایران شــود، در این دور از 
جشــنواره نیز خود را در معرض دیدگاه و نظرات مشتریان قرار داده و از 
این مسیر می کوشد تا علاوه بر بهبود فرآیندهای خدمت رسانی، زمینه 

افزایش رضایتمندی مشتریان را فراهم کند.
لذا بانک سامان از تمام مشتریان شبکه بانکی کشور می خواهد تا ضمن 
مشارکت در این جشنواره، بانک ســامان را به عنوان بانک محبوب خود 

انتخاب و نظرات خود را در اختیار مدیران این بانک قرار دهند.
https://fes�گفتنی است، مشتریان شبکه بانکی کشور از طریق سایت 

tival.banki.ir می توانند از بانک ســامان در این رقابت ملی و مردمی 
حمایت کنند و برنده جوایز نقدی این نظرسنجی شوند.

بانک ملت 31 خرداد 1401 به مجمع می نشیند
بانک ملــت روز 31 خردادمــاه 1401 مجامع 
عمومی عادی ســالیانه و فوق العــاده خود را 
برپا مــی کند.به گزارش روابــط عمومی بانک 
ملت، این بانک در اطلاعیه ای از ســهامداران 
خود دعــوت کرد تا در جلســه مجمع عمومی 
عادی سالیانه که ســاعت ۷:30 صبح و مجمع 
فوق العاده که ســاعت ۹ صبح روز ســه شنبه 
31 خردادماه امسال در تهران، خیابان پاســداران، پایین تر از چهارراه 
فرمانیه، خیابان شهید نوریان، پلاک 11 برگزار می شود، شرکت کنند.

بر اســاس این گزارش، مجمع عمومی عادی ســالیانه بانــک ملت با 
دســتورات اســتماع گزارش هیات مدیره درباره عملکرد ســال مالی 
منتهی به 2۹ اســفندماه 1400، اســتماع گزارش حسابرس و بازرس 
قانونی در خصوص این عملکرد، بررســی و تصویــب صورت های مالی 
برای سال مالی یادشــده، تصمیم گیری در زمینه تقسیم سود، انتخاب 
حســابرس و بازرس قانونی اصلی و علی البدل برای سال مالی 1401 
و تصویب حق الزحمــه آنها، تعیین پاداش اعضــای هیات مدیره برای 
سال مالی گذشــته، تعیین حق حضور اعضای غیرموظف هیات مدیره 
برای سال مالی منتهی به پایان اسفندماه 1401 و تعیین روزنامه های 

کثیرالانتشار برای درج آگهی های مجمع برگزار خواهد شد.
دستور جلســه مجمع عمومی فوق العاده بانک ملت نیز تصمیم گیری 
در زمینه افزایش سرمایه اعلام شده اســت.بر این اساس، سهامداران 
یا نماینــدگان قانونی آنــان برای دریافــت برگه ورود به جلســه می 
توانند از روز یکشــنبه 2۹ خردادماه تا پایان وقت اداری روز دوشــنبه 
30 خردادمــاه 1401 به واحد امور ســهامداران بانک ملــت واقع در 
خیابان ولی عصر)عج(، بالاتر از نقاطع خیابــان انقلاب، پلاک 1443، 
ساختمان اداره کل حســابداری مالی، طبقه اول مراجعه کنند.در عین 
حال، ارائه اصل کارت ملی برای تمامی سهامداران حقیقی و نمایندگان 
سهامداران حقوقی و وکلای ســهامداران و همچنین اصل معرفینامه 
نمایندگان سهامداران حقوقی ممهور به مهر شــرکت و تصویر برابر با 
اصل وکالتنامه رسمی برای وکلای سهامداران برای دریافت برگه ورود 

به مجمع، الزامی خواهد بود.

مدیرعامل شرکت توسعه گردشگری آریا زیگورات خبر داد
ودگاهی به بهترین رتبه  تبدیل هتل های فر

هتلی در کشور
مدیرعامل شرکت توسعه گردشــگری آریا زیگورات اعلام کرد: تبدیل 
هتل های فرودگاهی به بهترین رتبه هتلی در کشور و راه اندازی خدمات 

جدید هتلی از مهم ترین برنامه های سال 1401 این شرکت است.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، سمانه یوسفی گفت: 
همچنین استحکام و ریشه دار شــدن زیرساخت Marketing در هتل 
و توجه ویژه به کمیته زیر ساخت، توســعه بازار فروش و بازآموزی تمام 
کارکنان واحدهای مختلف هتل با یک برنامه ریزی آموزشــی مدون از 

دیگر برنامه های امسال به شمار می رود.
وی با اشاره به عملکرد موفق شــرکت در سال 1400 گفت: ایجاد بستر 
مناسب براي شــکوفایي خلاقیت و نوآوري با تشــکیل کارگروه های 
مختلف و اســتارتاپی که منجر به تولیدنرم افزار مدیریت یا PMS)مغز 
متفکر مجموعه( و نرم افزار BI با قابلیت پیاده سازی سیستم بهای تمام 

شده در لحظه شد، از فعالیت های مهم سال گذشته بود.
یوســفی افزود: تهیه اســتانداردهای مدون هتلــی )SOP( و  ایجاد 
Awareness  بــرای مجموعه هتــل های فرودگاهی بــه عنوان تنها 
پایلوت ارائه دهنده خدمات هتلی به مســافران فرودگاهی نیز از دیگر 

اقدامات سال گذشته بود.
وی ادامه داد: حفظ نیروی انســانی شــاغل در هتــل و تعدیل نکردن 
کارکنان با توجه به شــرایط کرونایی و اقتصادی کشور، روند صعودی 
ضریب اشــغال هتل و همچنین دریافت مجوز تغییــر برند هتل های 
فرودگاهی )برند ایرانی رکســان( بخشــی دیگر از فعالیت های ســال 

گذشته به شمار می رود.
شرکت توســعه گردشــگری آریا زیگورات یکی از شــرکت های تابعه 
گروه ســرمایه گذاری میراث فرهنگی و گردشــگری ایران )سمگا( از 
زیرمجموعه های گروه مالی گردشــگری است. مشــارکت، احداث و 
بهره برداری از انواع مجتمع های خدمات رفاهی وگردشــگری شهری 
و بین راهی، هتل ها و هتــل آپارتمان ها و دهکده های گردشــگری از 
فعالیت های اصلی این شــرکت اســت. هتل های فرودگاهی رکسان و 

رمیس زیرنظر این شرکت اداره می شود.

گروه بازرگانی گردشگری دانا خبر داد
همکاری با شرکت های دانش بنیان و اشتغال 

آفرین در سال 1401
گروه بازرگانی گردشــگری دانا از توســعه فعالیــت در زمینه واردات 
کالاهــای اساســی و آمادگی بــرای تامین مــواد اولیــه و تجهیزات 

شرکت های فولادی کشور در سال 1401 خبر داد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، با اشاره به نامگذاری 
امســال به  تولیــد، دانش بنیــان و اشــتغال آفرین، گــروه بازرگانی 
گردشــگری دانا آماده همکاری با شــرکت های دانش بنیان و اشتغال 

آفرین در سال جاری است.

توسعه فعالیت شــرکت در زمینه بازرگانی محصولات فولادی از قبیل 
ورق و  میلگرد، گســترش فعالیت در زمینه واردات کالاهای اساسی و 
همچنین تســهیل در روند زنجیره تولید فولاد شامل تهاتر سنگ آهن، 
گندله، آهن اســفنجی و شــمش از دیگر برنامه های سال1401 این 

شرکت است.
گروه بازرگانی گردشگری دانا در ســال 1400 عملکرد موفقی از خود 
نشان داد و توانست با ایجاد زیرساخت های لازم، مواد اولیه و تجهیزات 
مورد نیاز شرکت های تابعه گروه مالی گردشــگری را از داخل و خارج 
تامین کند. اکنون نیز با داشتن نیروی انسانی مجرب آمادگی دارد برای 

تامین تجهیزات و مواد اولیه صنایع فولادی کشور اقدام کند. 
گروه بازرگانــی دانا علاوه بــر اینکــه دارای گواهینامه هــای ایزو از 
کشــورهای اروپایی اســت، در ســال گذشــته نیز موفق شــد رتبه 
دوازدهمین شرکت بزرگ بازرگانی کشــور در رتبه بندی شرکت های 

برتر ایران در سال 1400 را کسب کند.
این گزارش حاکیســت: گروه بازرگانی گردشگری دانا در حوزه خرید و 
فروش، واردات و صادرات کالاها فعالیت می کنــد و قادر به وارد کردن 

تمام کالاهای مجاز بازرگانی در حوزه خود است. 
گروه بازرگانی گردشــگری دانا یکی از زیرمجموعه های هلدینگ گروه 
مالی گردشگری محسوب می شــود و کلیه امور بازرگانی شرکت های 

تابعه هلدینگ را برعهده دارد.

حجت الاسلام موسوی بیان کرد
و برای معادن  برنامه های خوب ایمیدر

استان های مختلف
نائب رئیس اول کمیســیون اقتصادی مجلس با اشــاره به برنامه های 
خوب ایمیدرو برای معادن استانهای مختلف، از تلاش مدیران جهادی 

این مجموعه برای اکتشاف و بهره برداری خبر داد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، حجت الاســلام و المســلمین ســید کاظم 
موســوی نماینده اردبیل، نیر، نمین و ســرعین در مجلس شــورای 
اســلامی با اشــاره به عملکرد ایمیدرو اظهار داشــت: در دوره جدید 
مدیریت ایمیدرو در حوزه صنعت و معدن کارهای بســیار خوبی انجام 
شده و خوشبختانه مدیران این مجموعه برنامه های بسیار خوبی برای 
اکتشــاف و بهره برداری از معادن دارند و در حال اجــرای این برنامه ها 

هستند.
وی با بیان اینکه یکی از اقدامات بســیار مثبت در دوره جدید ایمیدرو 
فعال کردن معــادن غیر فعال، تعطیــل و نیمه تعطیل اســت، افزود: 
متاسفانه برخی از معادن رها شــده بوده و در برخی نیز کارهای خاصی 
صورت نمی گیرد اما خوشبختانه اخیرا در این زمینه برنامه هایی ارائه و 

کارهایی را در برخی از استان ها آغاز شده است.
نائب رئیس اول کمیســیون اقتصادی مجلس، مدیران ایمیدرو را جزو 
مدیران جهادی کشــور دانســت و افزود: اینجانب با توجه به شناختی 
که از مدیران مجموعه دارم می بینم که شــبانه روز برای رفع مشکلات 

معادن کشور و بهره برداری هرچه بیشتر معادن تلاش می کنند. 
حجت الاســلام موســوی افزود: به عنوان مثال برای استان اردبیل که 
به عنوان حوزه انتخابی این جانب اســت، برنامه هایی برای اکتشــاف و 
بهره برداری از معادن ارائه شــده است که خوشــبختانه با اجرای این 
برنامه ها هم شاهد بهره برداری از معادن و هم شاهد اشتغال به کار عده 

زیادی از جوانان خواهیم بود.
وی با تاکید بر وجود رضایتمنــدی از مدیران این مجموعه تصریح کرد: 
باید با حمایت های قانونی لازم از بخش معادن کشور، در جهت تقویت 

آنها و اکتشاف و بهره برداری گام برداشت.
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رئیس کل بانک مرکزی:

حجم اسکناس ارز در تاریخ بانک مرکزی بی نظیر است

خریدار  رئیــس کل بانــک مرکــزی گفت: 
علاوه بر افزایش عرضه ارز از ســوی بازار ســاز، 

صادرکنندگان نیز ارز خود را عرضه می کنند.
 رئیس کل بانک مرکزی در حاشیه جلسه خود با 
صرافی ها با اعلام خبر افزایــش عرضه ارز در بازار 
گفت: از ابتدای ســال تا 20 خرداد سال جاری، ۸ 
میلیارد و 100 میلیون دلار در بازار حواله معامله 
شــده اســت و صادرکنندگان نفتی، غیرنفتی، 
پتروشــیمی و فرآورده هــا، در بــازار عرضه ارز 
داشــتند و تمام تقاضاهایی که در بازار بوده اند را 
پوشش دادند در حالی که این رقم در مدت مشابه 
ســال گذشــته، 4.۶ میلیارد دلار بود و این امر به 

معنای رشد قابل توجه در بازار ارز است.
صالح آبادی با اشاره به جلسه امروز بانک مرکزی 
با صرافی ها گفت: در این جلســه مقرر شــد تا در 
زمینه اســکناس، میــزان عرضه ارز را بیشــتر و 
مقررات مربوط به تقاضای بازار در حوزه اسکناس 
هم تسهیل شود.وی افزود: ما با صرافی ها توافقات 
خوبی داشــتیم، در زمینه اســکناس نیز میزان 
عرضــه را بیشــتر می کنیم و مقــررات مرتبط با 
تقاضای بازار در حوزه اسکناس را در بازار تسهیل 
خواهد شــد، اتفاق مثبتــی رخ می دهد و حجم 
معاملات بالا خواهد رفت و نیــاز واقعی بازار را به 

صورت کامل پوشش دهیم.
صالح آبــادی یادآور شــد: علاوه بــر اینها بانک 
مرکزی در ســایر حوزه ها مرتبط و اثرگذار است، 
حضور جدی و فعال دارد و این موضوعات را دنبال 
می کند و مطمئناً باتوجه به وضعیت خوبی که در 
حوزه درآمدهای ارزی کشور چه به لحاظ حواله و 
اســکناس وجود دارد تعادل خوبی در بازار برقرار 

کند و امیدوارم این سیاست در بازار دنبال شود.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: در بازار اســکناس 
نیز صادرکنندگان به عنوان عرضــه کننده ارز و 
بانک مرکزی نیز به عنوان بازارساز در بازار حضور 
دارد و همانطور که به کرات اشــاره کردم در حال 
حاضر میزان اسکناسی که در بانک مرکزی داریم، 
هیچ زمانی در تاریخ بانک مرکــزی این میزان از 
اســکناس نبوده اســت. بنابراین با توجه به این 
میزان از اســکناس به هر نحوی که بازار تقاضای 

واقعی داشته باشد، آمادگی پوشش آن را داریم.
صالح آبادی یادآور شــد: همانطور که در جلســه 
مطرح شــد یکی از مهم ترین بازارهــای ما بازار 
حواله ارزی اســت که حجــم قابــل توجهی از 

معاملات را به خود اختصاص می دهد.
رئیس شــورای پول و اعتبار با بیان اینکه روزانه 
بین 200 تا 300 میلیــون دلار در بــازار حواله 
معامله می شــود، یادآور شد: در این بازار عرضه ها 
به مراتب بیش از تقاضاست. در واقع مشکل ما در 
گذشته این بود که بانک مرکزی ارزهای دولت را 

خریداری می کرد و ریال را به دولت و بازار می داد.
وی افزود: مــا این موضوع را دنبــال می کنیم که 
بانک مرکزی تنهــا خریدار ارز دولتی نباشــد و 
بانک های دولتی هم بتوانند ارز را در بازار بفروشد 
و ریال را از بــازار جمع کند. به بیــان بهتر هرچه 
حجم معاملات بالاتر بــرود طبیعتاً به دلیل ورود 

منابع بیشتر، وضعیت بهتر می شود.
وی خاطرنشان کرد: هماهنگی بسیار خوبی بین 
وزارت صمت، سیاست های تجاری و ارزی وجود 
دارد که باعث شده بتوانیم تمام تقاضاهای واقعی 
حواله را در بازار پوشــش دهیم که قرار است این 

اطلاعات هر روز نیز اطلاع رسانی شود.
وی یادآور شــد: خوشــبختانه به دلیل بالا رفتن 
قیمت نفت، فرآورده ها، پتروشیمی ها و فولادی ها 
در بازارهای جهانی قیمت نیز بالا رفته و صادرات 
غیرنفتی ما بیشترشــده اســت، بنابراین حجم 
صادرات بیشتر شده و این نکته حجم عرضه ارز را 
در بازار حواله نسبت به گذشته بیشتر و مطلوب تر 

کرده است.
صالــح آبادی در خصــوص پوشــش تقاضاهای 
واردات عنوان کرد: در پوشــش تقاضای واردات 
هیچ مشــکلی وجود ندارد و هم صادرکنندگان و 
هم بانک مرکزی و بانک ها نیــز عرضه ارز دارند و 
بنابراین ما می توانیــم تقاضاها را به صورت کامل 
پوشــش دهیم. به این معناکــه صادرکنندگان 
نســبت به عرضه ارزخود اقــدام می کنند و بانک 

مرکزی نیز به عنوان بازار ساز وجود دارد.
وی دربــاره اوراق ارزی افزود: درگــذ در این باره 
پروژه هایی انتخاب می شــوند که درآمد ارزی و 
بازده قابل قبولی داشته باشند و از توجیه پذیری 
خوبی برخوردار باشــند و بتوانند از محل عایدی 
ارزی خودشــان بازپرداخت ارزی اوراق و اصل و 
فرعش انجام شــود.صالح آبادی در پایان یادآور 
شــد: دراین باره پروژه ها در حال بررسی است و 
مقررات آن هم در حال نهایی شــدن است و چند 
روز آینده ابلاغ می شود و همزمان با پروژه جدید 
که تعریف می شود این اوراق منتشر می شود این 
اوراق را هم مردم با ارز و هم کسانی که حواله دارند 
می توانند خریداری کننــد و بازپرداخت آن نیز 
تضمین شده اســت که اصل و فرعش به شکل ارز 

بازپرداخت شود.

خریدار   با فرارســیدن موســم حج ابراهیمی، 
همــراه اول از ارائه تعرفه های ویژه و بســته های 
اســتثنایی رومینــگ بین الملل بــرای کاهش 

هزینه های ارتباطی زائران خانه خدا خبر داد.
به گزارش اداره کل ارتباطات شــرکت ارتباطات 
سیار ایران، در راســتای رفاه حال و کاهش هزینه 
ارتباطی زائران خانه خــدا، همراه اول تعرفه های 
ویژه و بسته های اســتثنایی رومینگ بین الملل 
را در ایام حج امســال برای اســتفاده در کشــور 

عربستان ارائه کرده است.
 امکان اســتفاده از تلفــن همراه برای ارســال یا 
دریافت صوت، دیتا و پیامک هنگام مســافرت به 
خارج از محدوده جغرافیایی تحت پوشش شبکه 
اپراتور کشور مبدا، با استفاده از شبکه های تلفن 
همراه کشــور مقصد را ســرویس رومینگ بین 
الملل می گویند و لازم اســت مشــترکان حتما 
قبل از ســفر با استفاده از کد دســتوری »ستاره 
10 ســتاره 2۹11 مربع« نســبت به فعالسازی 

سرویس رومینگ بین الملل خود اقدام کنند.
 تمامی مشــترکان دائمی و اعتباری همراه اول از 
تاریخ  21 خرداد تا ۷ مــرداد 1401 که مصادف 
با ایام تشــرف اســت، می توانند برای مدیریت و 

کاهش هزینه های ارتباطی خــود، با مراجعه به 
فروشــگاه آنلاین همراه اول یا  اپلیکیشن »همراه 
من« یا شــماره گیری کد دســتوری »ستاره 10 
ستاره 2۹134 مربع«   اقدام به خرید و فعالسازی 

بسته های ویژه حج کنند. 
 اقوام، دوستان و خانواده های حجاج که در ایران 
حضور دارند نیز در هر زمان می توانند نســبت به 
خرید این بسته ها برای مســافران شان در کشور 

عربستان اقدام کنند.
 با توجه به طرح ها و بسته های استثنایی تدارک 
دیده شده ویژه این ایام، اســتفاده از »سیمکارت 
ایرانی« با بسته های رومینگ بین الملل، به صرفه 
تر از سیمکارت های عربستانی است و اپراتور اول 
پیشنهاد کرده حجاج از ســیمکارت های همراه 

اول خودشان در عربستان استفاده کنند.
 بســته ویژه ای که از 21 خرداد 1401 با قابلیت 
یکبار فعالســازی در دســترس حجاج قرار می 
گیــرد، 1.5 گیگابایت دیتا به قیمــت 1۸0 هزار 
تومان با مدت اعتبار ۶0 روز از زمان فعالســازی 
اســت که حتی قبل از ســفر هم بــه راحتی می 
توان از طریق درگاه فروشــگاه آنلاین همراه اول 

خریداری کرد.

 همچنیــن 4 بســته دیگر با مشــخصات »500 
مگابایت دیتا«، »3 گیگابایــت دیتا + 10 دقیقه 
مکالمه هدیــه«، »10 گیگابایت دیتا + 15 دقیقه 
مکالمه هدیه« و »30 گیگابایت دیتا + 30 دقیقه 
مکالمه هدیه« نیز طراحی شــده که مشــترکان 
همراه اول می توانند با اســتفاده از هدیه مکالمه 
با شماره های ایران یا عربســتان تماس بگیرند و 
همچنین به تماس های از مقصد ایران و کشــور 

عربستان پاسخ دهند. 
 با اســتفاده از بســته های اینترنت رومینگ بین 
الملل، همه امکانات ارتباطــی از جمله مکالمه و 
تماس تصویری با پیام رسان ها، دسترسی امن به 
پرتال های بانکی، درگاه های دولتی و اپلیکیشن 

های ایرانی برای حجاج مهیا است.
 لازم به ذکراســت که مشــترکان، شــرکت ها و 
سازمان ها می توانند این بسته ها را از ایران برای 
مسافران یا نمایندگان خود خریداری کنند؛ زیرا 
با خرید این بسته ها، سرویس رومینگ مشترک 

موردنظر نیز فعال می شود.
 اپراتــور اول همچنیــن تأکید کرده که روشــن 
کردن گوشــی و دریافــت پیامک در ســرویس 

رومینگ بی الملل هزینه ندارد.

مهر

مجمــع عمومی عادی ســالانه 
بانک قرض الحســنه مهر ایران با 
حضور نماینده همه سهامداران 
برگزار شــد و صورت هــای مالی 
ســال 1400 به تصویب مجمع 

رسید.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
قرض الحســنه مهــر ایــران، بر 
اســاس صورت های مالــی این 
بانــک که بــه تصویــب مجمع 
عمومی رســید، منابــع بانک از 
4۹هزار و 500 میلیــارد تومان 
در سال 13۹۹ به حدود ۸۶هزار 
و 400 میلیــارد تومان در ســال 

1400رسیده است.
همچنیــن تعــداد مشــتریان 

از 10 میلیــون نفــر 
و  میلیــون   11 بــه 
۹00هزار نفر رســیده 
و تعــداد ســپرده ها از 
 100 و  میلیــون   13
هزار بــه 1۶ میلیون و 
4۶0هزار فقره افزایش 

یافته است.متناســب با افزایش 
منابع بانک، وام هــای پرداختی 
از ســوی آن نیز رشد یافته است. 
مبلغ وام های پرداختی با رشدی 
۶3 درصدی از 3۶هــزار میلیارد 
تومان در ســال 13۹۹ به بیش از 
5۸هزار و ۶00 میلیارد تومان در 
سال 1400 رسیده است. از نظر 
تعدادی نیز این شــاخص با رشد 

10 درصــدی همــراه 
بوده و تعــداد وام های 
پرداختی از 2 میلیون 
و 34۹هــزار فقــره به 
2 میلیــون و 5۹2هزار 

فقره رسیده است.
جمــع کل دارایی های 
بانــک نیز رشــدی ۶۹ درصدی 
داشته و از 4۸هزار میلیارد تومان 
به ۸1هزار و 300 میلیارد تومان 

بالغ شده است.
مهم ترین نکتــه در صورت های 
مالی هر شرکت، ســود آن است. 
سود انباشته بانک قرض الحسنه 
مهــر ایــران، به عنــوان یکی از 
ســودده ترین بانک های کشور، 

۷4 درصد رشــد یافته و از ۹3۶ 
میلیارد تومان به 1۶25 میلیارد 

تومان بالغ شده است.
در  کــه  دیگــری  موضــوع 
بانــک  مالــی  صورت هــای 
ایــران  مهــر  قرض الحســنه 
خودنمایــی می کنــد، نســبت 
بسیار پایین مطالبات به مصارف 
اســت. بانک موفق شده در پایان 
ســال 1400 نیز کمترین نسبت 
مطالبــات به مصــارف را در بین 
بانک های کشور به ثبت برساند. 
این چندمین سال پیاپی است که 
نسبت مطالبات به مصارف بانک 
قرض الحســنه مهر ایران کمتر از 

یک درصد است.

سود انباشته بانک قرض الحسنه مهر ایران از مرز ۱۶۰۰ میلیارد تومان عبور کرد

صمتبانک

ارائه تعرفه های ویژه و بسته های استثنایی همراه اول برای حجاج


